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نتیجه این بازی در سیدبندی تأثیرگذار است
قلعه نویی: بازی با ازبکستان تشریفاتی نیست

تیم ملـــی فوتبال ایران سه شـــنبه شـــب رخ در رخ 
ازبکســـتان قرار خواهـــد گرفت. دیداری که شـــاید 
از نـــگاه برخـــی چندان اهمیتی نداشـــته باشـــد اما 
امیـــر قلعه نویی هرگـــز چنین تصوری نـــدارد و بازی 
با ازبکســـتان را بـــه مثابه یک تقابل مهـــم و اثر گذار 
در سرنوشـــت تیمـــش تلقـــی می کنـــد. قلعه نویی 
بی آنکـــه تحت تأثیـــر فضای بی تفاوتی قـــرار گیرد یا 
مأموریت خود و تیمش را تمام شـــده تلقی کند، در 
روزهای اخیر بارها و بارها بـــه اهمیت برتری مقابل 
ازبکســـتان تأکید کرده است. او با اینکه جوانگرایی 
را در تیـــم ملی کلیـــد زده و به دنبال ســـاختن تیمی 
جدیـــد بـــرای جـــام جهانی آینده اســـت تـــا فوتبال 
ایران بـــا انرژی و هیبـــت امیدوارکننـــده ای در جام 
جهانـــی بعـــد حاضـــر شـــود، امـــا در عین حـــال بر 
اهمیـــت برتـــری مقابـــل ازبکســـتان واقف اســـت. 
ســـرمربی تیم ملی درباره تقابل سه شـــنبه به ایران 

ورزشـــی می گویـــد: »بـــه بازیکنـــان دربـــاره اهمیت 
ایـــن بازی نکاتـــی را گوشـــزد کـــرده ام. حقیقت این 
اســـت که بـــازی با ازبکســـتان بـــازی بســـیار مهمی 
اســـت. ما بازیکنـــان بســـیار باتجربـــه ای داریم که 
ایـــن موضـــوع را به خوبـــی درک می کننـــد. الان در 
فوتبـــال دنیا موضـــوع رنکینـــگ مطرح اســـت و از 
طرفی مـــا ســـیدبندی در جام جهانـــی را هم پیش 
رو داریـــم که فیفا عملکرد کلـــی تیم ها را مورد توجه 
قـــرار می دهد. بـــا همه احترامـــی که بـــرای فوتبال 
ازبکســـتان قائل هســـتیم و ایـــن تیم را جـــزو یکی 
از تیم های بســـیار خـــوب حال حاضر فوتبال آســـیا 
می دانیـــم امـــا تیم ملی در بـــازی سه شـــنبه با همه 
قـــوا و با انگیـــزه کامل به میدان خواهـــد آمد و ما به 
خوبـــی از اهمیت نتیجـــه این بازی اطـــاع داریم و 
صعود از گـــروه پیش از تقابل با ازبکســـتان تأثیری 

در انگیـــزه ما نخواهد داشـــت.«

محرومیت طولانی برای کسانی که پیشنهاد رشوه را مخفی می کنند
ممبینی: فدراسیون با دادستانی همراهی کرده است

واکنش رئیس فدراسیون فوتبال به مطالبه ایران ورزشی
 مبارزه با فساد را تا آخر پیگیری می کنیم

هدایت ممبینی، دبیرکل فدراسیون 
فوتبال در خصوص پرونده مبارزه با 
فساد و بازداشت رئیس کمیته داوران 
»این  می گوید:  فوتبال  فدراسیون 
پرونده مربوط به سال 1400 است و 
در مرحله بازپرسی قرار دارد. چند 
نفر از ارکان فدراسیون فوتبال احضار 
و یکی دو نفر بازداشت شده اند. هر 
دادگاه  از  تکمیلی  اطاعات  زمان 
کرد.  خواهیم  اطاع رسانی  برسد، 
فدراسیون فوتبال همکاری تنگاتنگی 

است.  داشته  کرمان  دادستانی  با 
دوستان از کارشان تعلیق شده اند و 
فدراسیون آماده پاک سازی است و 
با قدرت با فساد مبارزه خواهد کرد. 
شود  ز  محر فوتبال  جامعه  در  اگر 
کسی فسادی کرده است، فدراسیون 
فوتبال بدون هیچ اغماضی برخورد 
دادگاه  نتیجه  منتظر  کرد،  خواهد 
بلکه   ، رد مو ین  ا نه تنها   ، هستیم
باعث  که  چیزی  با  موارد  بقیه  در 
ل  تبا فو معه  جا ن  شد ر  ا شه د خد

شود، برخورد خواهیم کرد. در ماده 
11 انضباطی فیفا و ماده 17 اخاق فیفا 
داریم که کلیه ارکان فوتبال باید هر 
گونه پیشنهاد رشوه و پیشنهاد فساد 
را در اولین فرصت به ارکان قضایی و 
دبیرخانه قضایی گزارش دهند، حتی 
اگر فعلی هم صورت نگرفته باشد. 
اگر پیشنهاد هم داده شود و گزارش 
پیشنهاد  اثبات  صورت  در  نکنند، 
فردی که حاضر نشده گزارش بدهد 
جه  ا مو طولانی  ی  ومیت ها محر با 

خواهد شد. در یوفا نیز این ماجرا را 
داشتیم و شخصی که گزارش نداده 
بود، مادام العمر محروم شد. جامعه 
فوتبال باید هرگونه مورد مستدلی را 
که می بیند به ارکان قضایی گزارش 
دهد تا برخورد قاطع صورت بگیرد.« 
او در خصوص اظهارات یکی از رؤسای 
پیشین فدراسیون فوتبال که به نوعی 
ارکان فدراسیون را زیر سؤال برده بود، 
معتقد است: »یکی از افرادی که در 
مظان اتهام قرار دارد و بازداشت است 

در دوره یکی از این دوستان فعالیت 
کرده است. ممکن است انسان ها 
رویه  تغییر  که  باشند  مرحله ای  در 
بدهند و تضمینی وجود ندارد که در 
گذشته یا الان مشکلی وجود نداشته 
باشد. فدراسیون فوتبال از روز اول 
است  کرده  همراهی  را  دادستانی 
از  دوستان  دیدید  که  همان طور  و 
کارشان تعلیق شده اند و اگر جرم شان 
ثابت شود، برخوردهای سختی صورت 

می گیرد.«

پرونده مبارزه با فساد در فوتبال ایران 
حالا وارد ابعاد تازه و گسترده ای شده 
و حالا با حساسیت چه از سوی ارکان 
سوی  از  چه  و  انضباطی  و  قضایی 
پیگیری  فوتبالدوستان  و  رسانه ها 

می شود. 
روز گذشته ایران ورزشی در مطلبی 
درباره دستگیری عده ای از مسئولان 
فوتبال از جمله رئیس سابق کمیته 
کمیته  ئیس  ر همچنین  و  ن  ا ور ا د
برتر که مدتی  انتقالات لیگ  و  نقل 
مشاور رئیس فدراسیون فوتبال نیز 
بلندپایه  مسئولان  سکوت  به  بود، 
آن  در  کرد.  اشاره  فدراسیون  این 

مطلب که با تیتر »آقای رئیس منتظر 
شفاف سازی فوری هستیم« منتشر 
شد، از مهدی تاج خواستیم که در این 
زمینه سکوت نکند و پاسخگوی افکار 
عمومی باشد تا به سؤالات پرشماری 
که در این زمینه ایجاد شده، تا حدی 
پاسخ داده شود. فدراسیون فوتبال 
و در رأس آن، مهدی تاج، ریاست 
این مطالبه استقبال  از  فدراسیون 
کردند و در مورد ابهاماتی که این روزها 
در پرونده مبارزه با فساد در فوتبال 
به  ضیحاتی  تو  ، ست ا ه  شد د  یجا ا
ایران ورزشی ارائه دادند. روز گذشته 
هدایت ممبینی، دبیرکل فدراسیون 

ز  یبر فر که  د  ا د ضیح  تو ل  تبا فو
محمودزاده که این روزها در بازداشت 
به سر می برد و به عنوان مشاور رئیس 
فدراسیون فوتبال معرفی می شود، 
فقط در مقطع کوتاهی به مدت پنج 
ماه در سمت مشاور بخش حقوقی 
فدراسیون فوتبال کار کرده که در آن 
زمان نیز استعام مثبت این شخص 
گرفته  فدراسیون  اخاق  کمیته  از 
شده بود. پس از آن، این فرد سمتی 
در فدراسیون فوتبال نداشته است. 
مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال 
نیز دیروز با صراحت به عزم خود و 
مجموعه فدراسیون در پایبندی به 

مبارزه با فساد تأکید کرد و گفت: »ما 
همان طور که در گذشته نیز نشان 
با  فساد  با  مبارزه  بحث  در  دادیم، 
هیچ احدی تعارف نداریم و به هیچ 
وجه از تخلفات اینچنینی چشم پوشی 
نخواهیم کرد.« او در بخش دیگری از 
صحبت های خود گفت: »بیانیه ها و 
اطاعیه های چند روز اخیر از سوی 
کمیته اخاق نیز موضع فدراسیون 
ن  نشا خوبی  به  ا  ر زمینه  ین  ا ر  د
می دهد. ما معتقدیم هر کس در هر 
سطحی اطاعاتی از تخلفات و فساد 
داشته و اطاع رسانی نکرده باید از 
مجموعه فدراسیون حذف شود و با 

او برخورد صورت گیرد. تکلیف کسانی 
که خودشان در این تخلفات دست 
داشته اند هم که کاماً مشخص است 
آنها  و اشد برخورد قضایی در مورد 
اجرا می شود. ما در این زمینه ارتباط 
محترم  قوه  با  تنگاتنگ  همکاری  و 
شت  ا د هیم  ا خو و  شته  ا د ئیه  قضا
ریشه کن  سطحی  هر  در  را  فساد  تا 
کنیم. مردم عزیز و هواداران فوتبال 
مطمئن باشند که ما در این زمینه با 
هیچ احدی تعارف نداریم و مبارزه با 
فساد را تا آخر پیگیری خواهیم کرد. 
مطمئن باشید با همه افراد مطابق 

قانون برخورد خواهد شد.«

هیچ کس حق مذاکره با بازیکنان ملی را ندارد
هشدار نقل و انتقالاتی سرمربی تیم ملی
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 پایان کار اوسمار  پایان کار اوسمار 
در تهراندر تهران

بازگشت فوق ستاره به روزهای اوج
قهرمانی حسن یزدانی کاپیتان محجوب و بااخاق تیم 
ملی کشتی آزاد ایران در تورنمنت مجارستان موجی از 
شادی را در میان اهالی کشتی و عاقه مندان ورزش 
کشتی گیر  سخت  جراحی  عمل  کرد.  ایجاد  کشور 
را  استرس  و  دلهره  ماه  هشت  ملی  تیم  استثنایی 
برای کادر فنی کشتی آزاد و مردم کشتی دوست ایران 
بویژه مازنی های خونگرم و باتعصب به همراه داشت. 
آسیب دیدگی کتف و پارگی رباط های ناحیه کتف وقتی 
نیاز به عمل جراحی داشته باشد، شرایط دشواری را 
برای ورزشکاری که در سطح مسابقات المپیک و جهان 
رقابت می کند، رقم می زند اما پشتکار و سختکوشی و 
اراده آهنین نابغه کشتی ایران کمک کرد حسن یزدانی 
با اقتدار و با تمام توان طای بوداپست را به کلکسیون 
تا  روز   50 به فاصله حدود  مدال هایش اضافه کند. 
رقابت های کشتی المپیک آمادگی و قبراقی کاپیتان 
بیش از هر شخصی محسن کاوه سرمربی تیم ملی را 

خشنود ساخت.
این پیروزی از یک طرف، هم ترکیب تیم اعزامی به 
پاریس را تکمیل کرد هم از طرف دیگر با حضور مقتدرانه 
یزدانی جوانترهای تیم در المپیک به خوبی می توانند 
از روحیه جنگندگی و صابت کاپیتان درس بگیرند 
و در زمان مبارزات حساس در المپیک از تجربیات 

گران سنگ نابغه کشتی بهره مند شوند.
آنچه مسلم است مردم قدردان ایران به خوبی شرایط 
مصدومیت یزدانی را درک می کنند و بی دلیل از قهرمان 
پرآوازه مازنی انتظارات بیش از اندازه نخواهند داشت. 
محل  المپیک  میدان  مجارستان  تورنمنت  برخاف 
کارزار بهترین کشتی گیران دنیاست. حتی در صورت 
غیبت روس ها به دلیل محرومیت از سوی فیا، رقبای 
آذربایجانی، گرجستانی،  ترک ها و حتی روس تبارهایی 
که به خاطر مدال المپیک با تابعیت سایر کشور ها به 
پاریس می آیند، بی شک شرایط کسب مدال المپیک 
و افتخارآفرینی را برای پهلوان ایرانی دشوار خواهند 
ساخت. از سوی دیگر باروکس ستاره امریکایی که با 
پیروزی قاطع مقابل دیوید تیلور سودای طای پاریس 
ایران  نابغه کشتی  را دارد، بی تردید مهم ترین مانع 
برای فتح مدال زرین المپیک 2024 به حساب می آید. 
بنابراین بهترین کار این است که کادرفنی و مسئولان 
را به نحوی  فدراسیون تا حد امکان شرایط اردویی 
سایر  هم  و  یزدانی  حسن  هم  که  کنند  سازماندهی 
قهرمانان کشتی که امید اول دریافت مدال طا، نقره و 
برنز پاریس هستند در جوی آرام و بی هیاهو به بهترین 
شکل آماده آوردگاه المپیک شده و بدون استرس به 

مسابقات اعزام شوند.
کشتی ایران همواره در ادوار گوناگون المپیک بیشترین 
سهم از سبد مدال کاروان ایران را به خود اختصاص داده 
و توقع مردم کشتی دوست و کشتی فهم کشور هم از 
تیم های آزاد و فرنگی چیزی جز افتخارآفرینی و تصاحب 
مدال های رنگارنگ نیست. پرچمدار تیم های آزاد و 
فرنگی یعنی حسن یزدانی بی تردید وظیفه دوچندانی 
در برآورده کردن این توقع و آرزوی مردم ایران دارد. به 

امید موفقیت کشتی ایران در المپیک پاریس.

ملوان باید تارتار را حفظ کند
احمدزاده: پرسپولیس و استقلال در 

قواره قهرمانی نبودند
دارد،  اعتقاد  انزلی  بندر  ملوان  سابق  سرمربی 
پرسپولیس و استقال در فصل گذشته در قواره 
قهرمانی لیگ برتر نبودند. محمد احمدزاده می گوید: 
و  پرسپولیس  تیم  دو  از  هیچ کدام  معتقدم  »من 
استقال در فصل گذشته در قواره قهرمانی نبودند 
و در طول فصل از لحاظ نتیجه گیری و سبک بازی 
گذشته  سال  لیگ  من  نظر  به  داشتند.  نوسان 
دستاورد خاصی نداشت و تیم های سپاهان و تراکتور 
هم وضعیت نرمالی نداشتند و نتوانستند در کورس 
قهرمانی قرار بگیرند. اگر پرسپولیس قهرمان شده یا 
استقال نایب قهرمان، دلیلش این بود که تیم های 
دیگر با آنها فاصله داشتند. خیلی  از تیم ها از جمله 
سپاهان، تراکتور، فولاد و چند تیم دیگر نتوانستند در 
این فصل وضعیت خوبی داشته باشند و فکر می کنم 
نتیجه گرفتن پرسپولیس و استقال به این خاطر بود 
که تیم های دیگر وضعیت خوبی نداشتند.« او درباره 
عملکرد مهدی تارتار در ملوان این طور می گوید: 
»تارتار خیلی خوب نتیجه گرفت و مردم انزلی بابت 
عملکرد ملوان بسیار خوشحال هستند. هر چند 
هفته های آخر دلچسب نبود، ولی ملوان در مجموع 
عملکرد خوبی داشت. طبیعتاً باید برای فصل آینده 
شرایط مالی را هم در نظر گرفت، چون به هرحال 
فصل  در  موفق  مربی  یک  به عنوان  تارتار  مهدی 
گذشته، پیشنهاد های بالای تیم های دیگر را هم در 
نظر می گیرد. بدون شک اگر از لحاظ مالی شرایط 
مناسبی در ملوان حاکم نباشد تارتار از این تیم جدا 
خواهد شد. تارتار فصل گذشته عملکرد خوبی داشت 
و طبیعتاً باشگاه هم برای حفظ این مربی، باید او را 

راضی کند.«
 

پرونده در کرمان رسیدگی می شود
افراد احضار شده در پرونده مس، در 

سطح ملی هستند
حجت الاسام والمسلمین ابراهیم حمیدی با اشاره 
به آخرین وضعیت پرونده فساد مالی در باشگاه مس 
رفسنجان می گوید: »این پرونده در استان کرمان و در 
حوزه قضایی شهرستان رفسنجان شکل گرفته و در 
همین استان به آن رسیدگی می شود. رسیدگی به این 
پرونده ادامه دارد. تاکنون مواردی که مورد نیاز بوده 
اطاع رسانی شده و مابقی اقدامات انجام شده بموقع 

و پس از تکمیل تحقیقات، اطاع رسانی می شود.«
به  اشاره  با  کرمان  استان  دادگستری  کل  رئیس 
جزئیاتی در خصوص دستگیری و احضار افراد مرتبط 
با این پرونده، اینطور حرف می زند: »در ارتباط با 
پرونده فساد در باشگاه مس رفسنجان تاکنون پنج 
متهم احضار شده اند و اتهامات وارده در حال رسیدگی 
است و بیشتر افراد احضار شده در سطح ملی هستند. 
این پرونده در کرمان است، در کرمان می ماند و از 

استان کرمان بیرون نمی رود.«
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هشدار نقل و انتقالاتی سرمربی تیم ملی:
هیچ کس حق مذاکره با بازیکنان ملی را ندارد

در شـــرایطی کـــه هنوز فصل نقـــل و انتقالات فوتبـــال ایران به صورت رســـمی آغاز 
نشـــده، شـــایعات مختلفی در مورد مذکرات با بازیکنان در اردوی تیم ملی مطرح 
شـــده و حتی روز گذشته عنوان شـــد که برخی بازیکنان از طرف باشگاه مأموریت 
پیـــدا کرده اند تـــا با بازیکنـــان تیم هـــای دیگـــر در اردوی تیم ملی مذاکـــره کنند. 
همیـــن اخبار باعث شـــد کـــه کادر فنی تیـــم ملـــی و در رأس آن امیـــر قلعه نویی 
به این مســـأله واکنش نشـــان دهنـــد. قلعه نویـــی هرگونـــه مذاکره بـــا بازیکنان 
مختلـــف در طول برگـــزاری اردو را منع کـــرده و اجازه برپایی جلســـه بازیکن با هر 
فردی خارج از اعضای تیم را نداده اســـت. همچنین بازیکنـــان تیم ملی ایران نیز 
بـــه هیچ وجه اجـــازه خـــروج از اردو را ندارند تا پـــس از بازی با ازبکســـتان بتوانند 
اســـتراحت کنند. تیم ملـــی فوتبال ایران سه شـــنبه شـــب در ورزشـــگاه آزادی به 

مصـــاف تیم ملی ازبکســـتان می رود.

 کلاهبـــــــــــــــــــرداری 
با کلیدواژه فرم تبانی

سودجویی برخی بازیکنان از خصوصی شدن استقلال

 روز عجیب کشتی فرنگی در مجارستـان

هفته پایانی لیگ یک

در آستانه یورو 2024؛ مراقب پول های خود باشید

سه برابر قرارداد فصل قبل را به من بدهیدسه برابر قرارداد فصل قبل را به من بدهید



باتوجه به 
اعترافات 

متهمان و 
بررسی های 

پلیسی 
بالغ بر 300 

میلیارد ریال 
گردش مالی 

متهمان 
بوده است

در آستانه یورو 2024؛ مراقب پول های خود باشیدخبر
کلاهبــــــرداری با کلیدواژه فرم تبانــــی

معظمـــی  د  و و ا د هنگ  ســـر
پلیـــس  ئیـــس  ر ی  ز ر گـــود

فتـــای تهـــران بـــزرگ، بـــا 
اشـــاره به دســـتگیری این 
افـــراد در گفت و گو با ایران 
ورزشـــی از رصـــد اطلاعاتی 

ی  یت ها ســـا عته  ســـا  2 4
داد. خبـــر  شـــرط بندی 

 باتوجه به اینکه حجم بیشتر این 
شرط بندی ها در فوتبال است، آیا تعاملی 

با فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ فوتبال 
صورت گرفته است؟

در ســـطح ســـتاد این کارهـــا در حـــال انجام 
اســـت و مواردی که این دوســـتان خودشـــان 
رصـــد کننـــد و متوجه شـــوند، جهـــت اقدام 
قانونـــی و قضایی بـــرای ما ارســـال می کنند.

 آیا موردی بوده که فدراسیون یا سازمان 
لیگ فوتبال به شما اعلام کرده باشند؟

بله، مســـتمراً مکاتباتی بین ما و فدراســـیون 
وجـــود دارد و در حال پیگیری هســـتیم.

 امسال موردی در لیگ برتر بوده؟
در حال حاضر حضور ذهن ندارم.

 لیگ برتر تازه تمام شده و الان هم در 
جام ملت های اروپا شما به رصد در رابطه 
با سایت های شرط بندی پرداخته اید. این 
مسأله نشان می دهد که پلیس به صورت 
مدام به رصد در فضای مجازی می پردازد.

بـــا تمام شـــدن یک بـــازی قـــرار نیســـت که 
اقدامات پلیس نیز به پایان برســـد. اقدامات 

پلیـــس منوط به یک رویداد مقطعی نیســـت 
بلکه مـــا به صورت مســـتمر ایـــن کار را انجام 
می دهیـــم. از ابتـــدای ســـال جاری تاکنـــون 
بالـــغ بر 80 نفـــر از مؤلفه های این جـــرم را در 
گردونه رســـیدگی به پرونده های قضایی قرار 
دادیم و کماکان هم با جدیت این ســـایت ها 
مورد رســـیدگی قرار می گیرند. کمـــا اینکه در 
رویدادهـــای خـــاص مثـــل جـــام ملت ها که 
فرمودیـــد، ممکن اســـت فعالیـــت مجرمان 
تشـــدید شـــود کـــه در چهارچـــوب وظایـــف 

خودمـــان در قالـــب طرح هـــا اقداماتمـــان را 
انجـــام می دهیم.

 باندی که دستگیر شدند به چه صورت 
مرتکب جرم شده اند؟

ایـــن بانـــد 12 نفـــره طـــی یـــک ماه گذشـــته 
جرایمـــی را مرتکـــب شـــده اند تحـــت عنوان 
اجاره کردن کارت های بانکی و سوء اســـتفاده 
از آنهـــا در انـــواع جرایم ســـایبری مثل بحث 
شـــرط بندی، کلاهبـــرداری و موضوعات مهم 
مرتبط بـــا پولشـــویی و ارزهـــای دیجیتال. در 

پیگیری هـــای پلیس مشـــخص شـــد افرادی 
ســـودجو ایـــن افـــراد را در فضـــای مجـــازی 
تطمیع می کردنـــد و هدف آنها ســـاماندهی، 
در  آنهـــا  از  سوء اســـتفاده  و  ســـازماندهی 
بازی هـــای جـــام ملت هـــای اروپـــا بـــود که با 
اقدامـــات بموقـــع همکارانـــم، ایـــن متهمان 
دســـتگیر شـــده و کمـــاکان اقدامـــات مـــا در 
جریان اســـت. باتوجه به اعترافات متهمان و 
بررسی های پلیســـی بالغ بر 300 میلیارد ریال 

گـــردش مالی متهمـــان بوده اســـت.

تـــب و تـــاب بازی های فوتبال لیگ برتر تازه خوابیده و فوتبال دوســـتان به انتظار شـــروع هفدهمین دوره بازی های یورو 2024 هســـتند. ســـوت این بازی ها 
در بیســـت و پنجمین روز خرداد به صدا درمی آید و در این میان، بازار فریبکارانه شـــرط بندی ها دوباره داغ می شـــود. طرفداران تیم ها، در ســـودای پولدار 
شـــدن راهی ســـایت های شـــرط  بندی می شـــوند و آنچه به دســـت می آورند جز ســـرابی بیش نخواهد بود. پلیس فتای تهران، در رصدهـــای اطلاعاتی اش  
موفق شـــد باند 12 نفره ای را دســـتگیر کنـــد که با اجاره کـــردن کارت های بانکی و مـــدارک هویتی دیگران، اقدام به تأســـیس حســـاب های ارزی کرده و آنها 
را در ســـایت های شـــرط بندی به عنوان پشـــتیبان قرار می دادند؛ حســـاب هایی کـــه بازنده ها و برنده هـــای این شـــرط بندی ها قرار بود پولشـــان را به آنها 

واریز کننـــد و گردانندگان این ســـایت ها آنها را به دلار و طلا تبدیل کرده و ســـناریوی پولشویی هایشـــان را تکرار کنند.

گزارش ویژه

مرجان همایونی
خبرنگار

جلسه فنی تیم ملی برای بازی با ازبکستان
بازیکنـــان تیم ملی فوتبال ایران صبـــح دیروز با حضور 
در مجموعـــه تمرینی پک بـــه تمریـــن پرداختند. این 
تمریـــن در دو گـــروه و هر کـــدام به مـــدت 4۵ دقیقه 
برگزار شـــد. پس از این تمرین، ملی پوشـــان با حضور 
در جلســـه فنی برنامه هـــای تاکتیکی امیـــر قلعه نویی 
برای دیدار برابر ازبکســـتان را مـــرور کردند تا به لحاظ 
ذهنی نیز بـــه آمادگی دیدار برابر حریف روز سه شـــنبه 
دســـت پیدا کننـــد. بازیکنـــان تیـــم ملی عصـــر دیروز 
از ســـاعت ١٩ دومیـــن جلســـه تاکتیکی خـــود را برای 
دیدار برابر ازبکســـتان در زمین شـــماره یک ورزشـــگاه 

آزادی پیگیـــری کردند.

تاکتیک  هجومی ازبک ها برابر ایران 
با مشارکت مدافعان

تیـــم  ملی فوتبـــال ازبکســـتان در آخرین دیـــدارش در 
مرحلـــه دوم انتخابـــی جـــام جهانی 2026 از ســـاعت 
20:30 روز سه شنبه 22 خرداد در ورزشگاه آزادی تهران 
میهمـــان ایران خواهد بود. در جـــدول رده بندی گروه 
E ایران و ازبکســـتان بـــا 13 امتیاز اول و دوم هســـتند 
و ترکمنســـتان و هنگ کنـــگ بـــا یک امتیـــاز رتبه های 
ســـوم و چهارم را در اختیار دارند. در واقع این مسابقه 
جنگ ســـرگروهی اســـت. حســـین الدین علیکولوف 
مدافـــع تیم ملـــی فوتبـــال ازبکســـتان گفت کـــه این 
تیـــم در بـــازی روز سه شـــنبه بـــا تاکتیـــک هجومی به 
مصاف ایران می آید و ســـرمربی اســـلوونیایی ازبک ها 
از مدافعانـــش خواســـته در ایـــن برنامـــه مشـــارکت 
بیشـــتری داشـــته باشـــند. او بیان داشـــت: »سرچکو 
کاتانـــچ )ســـرمربی ازبکســـتان( در تمرین هـــای قبلی 
از مـــا )مدافعان( خواســـت در هنگام حمله به ســـایر 
بازیکنان بپیوندیم. در بازی بـــا ایران تاکتیک هجومی 
را در نظر می گیریم و مدافعان در آن مشـــارکت فعالی 

خواهند داشـــت.«

VAR آمادگی 6 ورزشگاه برای استفاده از
حضـــور VAR در فوتبـــال ایـــران، موضوعی اســـت که 
مدت هاســـت در محافـــل فوتبالـــی مطرح می شـــود. 
در حالـــی کـــه امیدواری هـــا بـــرای اســـتفاده از ایـــن 
تکنولـــوژی از ابتـــدای لیـــگ بیســـت و چهـــارم وجود 
دارد، امـــا شـــرایط فعلـــی نشـــان می دهـــد کـــه تعداد 
محدودی از ورزشـــگاه ها، امـــکان میزبانـــی بازی ها با 
VAR را دارنـــد. اگرچـــه اکثر باشـــگاه های لیگ برتری 
خواهان استفاده از VAR هســـتند، اما چالش بزرگی 
به نـــام »اســـتاندارد نبودن ورزشـــگاه ها« وجـــود دارد. 
بررســـی ها نشـــان می دهد کـــه در حـــال حاضر فقط 
6 ورزشـــگاه آزادی تهران، نقش جهان اصفهان، فولاد 
آره نا اهواز، ســـردار شـــهید سلیمانی ســـیرجان، یادگار 
امـــام تبریز و فولاد شـــهر اصفهـــان در ایران، شـــرایط 
لازم برای نصب تجهیزات VAR را دارا هســـتند. با این 
 ،VAR حال، حتی این 6 ورزشـــگاه هم برای استفاده از
نیـــاز به تأیید نهایی از ســـوی AFC دارند. ضمن اینکه 
ورزشـــگاه امام خمینی اراک نیز با وجود برخی نواقص 
جزئی، می تواند با رفع آنها، در لیســـت ورزشـــگاه های 

دارای مجوز VAR قـــرار بگیرد.

 اشمورودوف: برای پیروزی 
به مصاف ایران می رویم

عمر اشـــمورودوف، مدافع تیم ملی فوتبال ازبکســـتان 
گفـــت: »برابـــر ترکمنســـتان نمایش خوبی داشـــتیم و 
فرصت هـــای زیـــاد گلزنـــی خلـــق کردیـــم. هرچنـــد این 
بـــازی تأثیـــری در گـــروه نداشـــت، امـــا مـــا آن را محکم 
گرفتیم. خیلـــی جدی آماده بـــازی با ایران می شـــویم و 
برای پیروزی به میـــدان می رویم.« اشـــمورودوف درباره 
مصدومیتش که منجر به ترک زمیـــن در نیمه  دوم بازی 
با ترکمنســـتان شـــد، خاطرنشـــان کـــرد: »وضعیت من 
روز به روز بهتر می شـــود و پزشـــکان همه چیز را بررسی 
می کننـــد. از امـــروز هم به تمرینـــات گروهی تیم ملحق 
می شـــوم. به ایران مـــی روم اما حضـــورم در ترکیب تیم 

ملی ازبکســـتان فردا مشـــخص خواهد شـــد.«

سقوط آزاد آزمون در ترنسفرمارکت
طبق جدیدترین به روزرســـانی ســـایت ترنســـفرمارکت، 
ارزش ســـردار آزمـــون، مهاجم تیـــم ملی ایـــران، به طور 
قابـــل توجهی کاهـــش یافته و به هشـــت میلیـــون یورو 
رســـیده اســـت. ایـــن افـــت ناگهانـــی کـــه نصف شـــدن 
قیمـــت ایـــن بازیکـــن در مقایســـه با ســـال گذشـــته را 
نشـــان می دهـــد، می توانـــد زنـــگ خطـــری بـــرای آینده 
فوتبالـــی ســـردار باشـــد. آزمـــون که ســـابقه حضـــور در 
تیم های مطرحـــی مانند روبین کازان، روســـتوف، زنیت 
و بایرلورکوزن را دارد، در ســـال 2022 بـــه بالاترین ارزش 
خود در ترنســـفرمارکت یعنـــی 2۵ میلیون یورو دســـت 
یافـــت. با این حال، مصدومیت هـــا و عملکرد نه چندان 
مطلـــوب او در رم، باعـــث افت شـــدید 
قیمتش شده اســـت. این مهاجم تیم 
ملی کـــه در نیم فصل گذشـــته به طور 
قرضی به رم پیوســـت، نتوانســـت 
همیشـــگی  خشـــش  ر د
بـــه نمایـــش  را  خـــود 
بگـــذارد. او در 28 
بـــازی )22 بازی در 
ســـری آ( تنها ســـه 
گل بـــه ثمر رســـاند و 
نـــاکام در کســـب جـــام با 
ایـــن تیـــم ایتالیایی بـــود. این 
عملکـــرد ضعیـــف، بـــه همراه 
مصدومیت هایـــی که در طول 
بـــود،  گریبانگیـــرش  فصـــل 
نقش مهمـــی در افـــت ارزش 
او در ترنســـفرمارکت ایفا کرده 

. ست ا
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بـــا آنکه جـــزو افرادی اســـت که نقش واســـطه گر 
را داشـــته امـــا 2۵0 میلیـــون تومـــان در همیـــن 
ســـایت های شـــرط بندی باخت داده اســـت؛ 2۵0 
میلیونـــی کـــه چندین برابـــر بیشـــتر از پول هایی 
بـــوده کـــه در بـــازار ســـیاه شـــرط بندی به دســـت 

آورده بود.
 

 چه شد که پا در دنیای کلاهبرداری از طریق 
سایت شرط بندی گذاشتی؟

من خودم مالباخته این ســـایت ها هستم. زمانی 
که وارد ســـایت ها می شوی، مشـــخصات و شماره 
تلفنـــت را می گیرنـــد و احـــراز هویـــت می کننـــد. 
بدین ترتیب به عنوان کاربر، شـــماره  و مشخصات 
تو دســـت آنهاســـت. از ایـــن طریق بـــا من تماس 
گرفته شـــد. اولین بـــار از انگلیس بـــه من ایمیل 
زده شـــد و برایم گواهینامه درست کردند و حدود 
هزار دلار از من پـــول گرفتند. از طریق بیت کوین 
ایـــن مبلغ را واریز کردم و قرار شـــد کـــه فرم تبانی 

یک بـــازی را بدهند.
 کدام بازی بود؟

لیـــگ ایتالیا بـــود. آتالانتـــا ولی با کـــدام تیم بازی 
داشت، یادم نیســـت. روی آتالانتا بستم اما دقیق 
نگفتند چند گل زده می شـــود و آن بازی را باختم.

 وقتی باختی، چرا ادامه دادی؟
اعتیـــاد دارد، می خواهـــی پـــول از دســـت رفته را 
برگردانـــی و دوبـــاره ادامـــه می دهی. دقیقـــاً انگار 
 داری در گل فرو می روی و دست و پا زدنت و طمع 

باعث می شـــود که بیشـــتر وارد این گل شـــوی.
 موارد دیگری هم داشتی؟

بله. مثـــلاً از قبرس هم تماس داشـــتند و گفتند 
بیـــا بـــازی کن. هـــر چی پـــول بـــود، رفـــت. روی 
تیم هـــای مختلـــف، مخصوصـــاً از انگلیس و لیگ 

اســـپانیا بیشتر شـــرط می بندم.
 چه مدت است که واسطه شده ای؟

در ایـــن کار کـــه یک جورایـــی دلالی اســـت 8 ماه 
می شـــود.

 تبانی ایرانی به چه صورت است؟
همـــه اش کلاهبـــرداری اســـت. افـــرادی می آیند و 
می گویند فـــرم تبانی دارم و به شـــما می فروشـــم 
بـــا این مبلغ و ضریب فلان و شـــما هـــم پرداخت 

می کنی امـــا برنده نمی شـــوی.
 اما در این تبانی هم برد وجود دارد؟

طـــرف مثلاً 20 نفـــر متقاضـــی دارد و به هـــر کدام 
از ایـــن 20 نفـــر یک چیـــز متفاوت می گویـــد. مثلاً 
بـــه یکی می گویـــد پرســـپولیس می بـــرد و به یکی 
می گویـــد، می بازد و بـــه دیگری می گوید مســـاوی 
می شـــود. بالاخره در ایـــن 20 تا یکی یـــا چندتایی 
درســـت درمی آید اما به این معنا نیســـت که تبانی 

شـــده، واقعاً کلاهبرداری است.
پس در ایران تبانی نداریم؟

داریـــم، مگـــر می شـــود نباشـــد. تبانـــی از قبـــل 
هماهنگ اســـت و همـــه تیم ها دارنـــد. مثلاً روی 
کارت قرمـــز گرفتن یک بازیکن بســـته می شـــود. 
اکثراً برای اینکـــه لو نروند، تبانی هـــا در لیگ های 

دســـته دو و دسته ســـه است.
 گفتی پیشنهاداتی از خارج داشتی، در مورد 

تیم های ایرانی هم تماس داشتی؟
بله، یـــک ایرانی بود کـــه او هم با شـــماره خارجی 
با مـــن تماس گرفـــت و 300 میلیـــون تومان فقط 
روی او باختـــم. مثـــلاً می گفت روی بیشـــتر از دو 
گل بـــازی ببند و اینکه بـــازی ســـه گل دارد اما من 

باختم. من خیلـــی باختم.
 چه تیم هایی بود؟

آن تیـــم را یادم نیســـت اما ســـه چهار مـــاه قبل 

بود، اســـتقلال با تیمی بازی داشـــت کـــه آن فرد 
گفـــت بـــازی پنالتـــی دارد و ۵ میلیـــون روی برد 
اســـتقلال گرفـــت. فکر کنم پارســـال بـــود که در 
لیگ قهرمانان آســـیا، در بازی نســـاجی و الهلال 
روی تعـــداد گل ها بســـتیم. گفتند بازی ســـه گل 
دارد امـــا دو گل زدند و تصـــور می کنم الهلال برد. 
یکی دیگر از باخت هایم مربـــوط به والیبال بود 
که خودم می بســـتم و کســـی نمی گفت اما خب 

بـــاز هم شـــرط بندی و مـــوارد دیگر بود.
 در بازی با الهلال چقدر شرط بندی کردی؟
دو میلیون تومانی گذاشته بودم که باختم.

 در این مدت برد نداشتی؟
 یـــک موقع هایی می بردم اما همان بـــردم را کاری 
می کردنـــد که ضرر کنم. پارســـال بـــازی تنیس با 
یـــک بازی دیگر بـــود که گفت میکـــس کن. وقتی 
بردی ۵ میلیون به من بـــده و باقی را برای خودت 
بردار. در تنیس بازی جوکوویـــچ بود و من بردم و 
17 میلیون رســـید که ۵ میلیون را به خودش دادم 
و 12 میلیونی که دســـتم آمد هم یک کاری کرد که 

در بازی هـــای بعدی باختم.
 بازیکن، مربی، خبرنگار یا شخصی مطرح در 

ماجرای تبانی ها نقش دارند؟

بی شـــک دارند اما اســـامی را لـــو نمی دهند. مثلاً 
طـــرف می گوید فـــلان بازیکن پنالتـــی می گیرد؛ 
افـــرادی هم کـــه تمـــاس می گیرند بـــا خط های 
خارجـــی و شـــماره های مجـــازی اســـت و بدیـــن 
ترتیب نه شماره هایشـــان مشـــخص اســـت و نه 
اینکـــه می دانـــی چه کســـی پشـــت خـــط تلفن 
اســـت. از طرفـــی آنها هـــم واســـطه های دیگری 

دارند.
 موضوع شرط بندی ها چه بود؟

بیشـــتر فوتبالی اســـت امـــا ورزش هـــای دیگر هم 
. هست

 مالباخته ای که کلاهبرداری می کرد

ج کشور  سفارش از خار
متهـــم دیگر تحصیلکرده اســـت امـــا او هم معتقد 
اســـت شـــیطان زیر جلدش رفت و تصمیم گرفت 
به ســـراغ دوســـت و آشـــنا برود و کارت هایشـــان را 
اجاره کنـــد تا در اختیار ســـایت های شـــرط بندی 

دهد. قرار 
 

 کسانی که از آنها کارت می گرفتی، می دانستند که 
برای سایت های شرط بندی است؟

نه، می گفتـــم بـــرای ارز دیجیتالی اســـت و به نفع 
شماســـت چون با حســـاب تان تراکنش می شود و 

می توانید در مدت کوتاهـــی وام بگیرید.
 اجاره کارت ها را از چه زمانی آغاز کردید؟

مـــا روی لیـــگ برتـــر و جزیـــره اقـــدام می کردیـــم 
و داشـــتیم خودمـــان را بـــرای یـــورو 2024 آمـــاده 

می کردیـــم کـــه دســـتگیر شـــدیم.
 چرا کارت اجاره می کردید؟

کســـانی کـــه در ایـــن کار هســـتند، اگـــر میـــزان 
تراکنش هـــای افـــراد از یـــک حـــدی به بـــالا برود، 
مالیات و مســـدودی حســـاب بـــه آنهـــا می خورد. 
بـــه همین دلیـــل بـــرای جلوگیری از ایـــن موضوع 
یکســـری کارت اجـــاره می کردنـــد با حســـاب های 
ارزی، عکـــس کارت ها و مشـــخصات را به شـــخص 
ســـوم می دادیم و آنها هـــم به عنوان شـــماره های 
پشتیبان، حساب ها را روی ســـایت می گذاشتند. 
پـــول برنده هـــا و بازنده ها در این حســـاب ها واریز 

. می شد
 با پول های واریزی در این حساب ها چه 

می کردند؟
اشـــخاص دیگری بودنـــد که پول هـــای داخل این 
حســـاب ها را به کارت خودشـــان واریـــز می کردند، 
بعد با ایـــن پول ها طلا و دلار خریـــداری می کردند 
و بـــه حســـاب ارز دیجیتـــال افرادی که پشـــت این 

ماجـــرا بودند، واریـــز می کردند.
 کسانی که تماس می گرفتند، از کدام کشورها 

بودند؟
افـــرادی که بـــا آنهـــا صحبت می کـــردم خـــارج از 

کشـــور بودنـــد، مثـــلاً ترکیه و اســـپانیا.
 تأکید این افراد برای شرط بندی بیشتر روی کدام 

تیم ها بود؟
همه تیم هـــا؛ از تیم های انگلیســـی و اســـپانیایی 

گرفته تـــا ایرانـــی. کلاً تمام لیگ هـــای دنیا.
 تبلیغات در چه فضایی است؟

روی تلگرام و اینســـتاگرام تبلیغات اســـت و از این 
دو اپلیکیشـــن تمـــاس می گیرنـــد اما ســـایت را از 

طریق وب وارد می شـــویم.
 چقدر در این ماجرا به دست آوردی؟

حدود 70 میلیون که همه آن را هم باختم.

 

سال هاســـت کـــه موضوع مبارزه با فســـاد 
در فوتبـــال به مهم ترین خواســـته جامعه 
فوتبال تبدیل شـــده اســـت. این موضوع 
باعث شـــد تا ســـال 1388 پرونده فســـاد 
در فوتبـــال بـــه مجلس شـــورای اســـلامی 
بـــرود اما ســـالیان ســـال اســـت کـــه این 
پرونـــده بی نتیجـــه ماند تـــا به امـــروز که 
دوبـــاره تحـــرکات جـــدی ای در خصوص 
مبـــارزه بـــا ایـــن پدیـــده شـــکل گرفتـــه تا 
همـــه حامیـــان فوتبـــال پـــاک امیـــدوار 
بـــه مبـــارزه بـــا فســـاد در فوتبال باشـــند. 
عبدالرحمان شاه حســـینی، رئیس اسبق 
کمیته انضباطی فدراســـیون فوتبال جزو 
افـــرادی بود کـــه در ایـــن ســـال ها تلاش 
بســـیاری کـــرد تـــا بـــا این پدیـــده مبـــارزه 
شـــود، او در خصـــوص پرونـــده فســـاد در 
فوتبـــال بـــه »ایـــران ورزشـــی« می گویـــد: 
»بعـــد از پایـــان ریاســـت محمـــد دادکان 

در فدراســـیون فوتبـــال برخی هـــا اعـــلام 
کردنـــد کـــه فوتبال مســـتقل اســـت، این 
افـــراد چماق فیفاهراســـی را بلنـــد کردند 
تـــا برخـــی حقایق عیـــان نشـــود. در واقع 
ایـــن ردگم کنـــی بـــود بـــرای عوام امـــا این 
موضـــوع بـــرای خـــواص خنـــده دار بود.« 
او می افزایـــد: »در تمـــام دنیـــا این گونـــه 
است که نهادهای بالادســـتی به تخلفات 
فوتبالی ورود می کنند و هیچ گاه نهادهای 
فوتبالـــی همچون کمیته اخـــلاق و کمیته 
انضباطی فدراســـیون صلاحیت رسیدگی 
بـــه جرم را ندارند. توصیه من به رســـانه ها 
ایـــن اســـت کـــه بایـــد در خصـــوص ایـــن 
موضوعـــات احتیـــاط کنند چـــون مراجع 
قضایـــی شـــجاعانه بـــه موضوع فســـاد در 
فوتبـــال ورود کرده انـــد و تـــا بـــه اینجا هم 
در کار خود کامـــلاً موفق بودند. پرونده ای 
که در مرحله تحقیقات مقدماتی اســـت و 
با صـــدور یکســـری از قرارهـــای قانونی که 
منجـــر بـــه بازداشـــت شـــده، در خصوص 

جزئیـــات آن صحبت نشـــود.«
را  خـــود  صحبت هـــای  حســـینی  شـــاه   

این گونه ادامه می دهد: »درخواســـت من 
از مرجـــع قضایی این اســـت کـــه موضوع 
فســـاد در فوتبال را تا آخـــر پیگیری کنند. 
اعتقاد من این اســـت که مرجـــع قضایی 
باید بـــا شـــگردهای قضایی و پلیســـی به 
ایـــن پرونده رســـیدگی کند چرا کـــه افراد 
دیگـــری پشـــت خاکریز هســـتند کـــه آنها 
هـــم بایـــد تحـــت تعقیـــب کیفـــری قـــرار 
بگیرنـــد. البته من معتقدم کـــه این افراد 

هم بازداشـــت خواهند شـــد.« 
رئیس اســـبق کمیتـــه انضباطی با اشـــاره 
بـــه پرونده فســـاد در فوتبال که در ســـال 
88 بـــه مجلـــس شـــورای اســـلامی ارائـــه 
شـــد، می گوید: »پیشـــنهاد مـــن به مرجع 
قضایـــی ایـــن اســـت که ایـــن پرونـــده باز 
شـــود و دوباره به جریـــان بیندازند چرا که 
در صورتـــی که ایـــن اتفاق بیفتـــد، خیلی 
از مســـائل آشـــکار خواهـــد شـــد. در این 
ســـال ها افرادی کـــه بـــه رأس کار آمدند، 
فوتبـــال را بدنـــام کردند و این افـــراد باید 

تـــا ابـــد از فوتبال محروم شـــوند.«
»پرونـــده فســـاد در  بیـــان می کنـــد:  او 

فوتبال ریشـــه تنومنـــدی دارد و باید خیلی 
اساســـی به این موضوع رســـیدگی شـــود. 
تا آخـــر امســـال دوره فدراســـیون فوتبال 
بـــه پایـــان می رســـد و باید این بـــار تلاش 
کرد کـــه افـــرادی بـــه فوتبـــال بیاینـــد که 
اهلیت داشته باشـــند. وزیر ورزش قربانی 
اساسنامه اشتباه فدراسیون فوتبال شده 
اســـت چرا که افـــراد خاصی اساســـنامه را 
نوشتند و اگر این اساســـنامه تغییر نکند، 
ســـال ها فوتبال ما با موضوعات اینچنینی 

دســـت به گریبان خواهـــد بود.« 
ا  ر د  خـــو ی  صحبت هـــا ه حســـینی  شا
این گونـــه بـــه پایـــان می رســـاند: »اعتقاد 
من بـــر ایـــن اســـت کـــه بـــرای انتخابات 
دوره بعـــدی ریاســـت فدراســـیون فوتبال 
کارگروهی تشـــکیل شـــود و ایـــن کارگروه 
اساســـنامه جامعـــی بنویســـد تـــا اعضای 
مجمـــع 2 الی 3 برابر شـــوند و افراد جدید 
کسانی باشـــند که اهلیت داشـــته باشند 
تـــا امـــکان لابی گـــری از بین بـــرود. البته 
نبایـــد کتمان کـــرد که خیلـــی از افراد هم 
بـــرای مبارزه با فســـاد زحمت کشـــیدند.«

پرونده های مشابه سال 88 را پیگیری کنید
 شاه حسینی: پرونده فساد 

در فوتبال ریشه تنومندی دارد
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یادداشت شفاهی

خبر

تیم به باخت عادت کرده است
تیم ملی والیبال ســـال قبـــل، لیگ ملت هـــا را بدون 
توجـــه به دو مطلب امتیاز رنکینـــگ جهانی و انتخابی 
المپیـــک شـــروع کـــرد. نتیجـــه اش هـــم باخت های 
زیـــاد در لیـــگ ملت ها بـــود. هرچنـــد بـــا قهرمانی در 
بازی های آســـیایی بـــدون ارزش در رنکینـــگ جهانی 
جبـــران کرد، امـــا بدتـــر از آن، حضـــور در در انتخابی 
المپیـــک بلافاصلـــه بعـــداز بازی های آســـیایی بود که 
حتـــی بـــا باخت بـــه تیم هـــای نه چنـــدان قـــدر مثل 
اوکرایـــن و کوبا امتیـــازات زیـــادی در رنکنیگ جهانی 
از دســـت داد. باخت هایـــی که بـــرای بازیکنان عادت 
شـــد و ذهن برنده را از آنها گرفـــت. انتخاب دیرهنگام 
و شـــاید مربـــی بی کیفیـــت کار را خراب تر کـــرد، انگار 
لیـــگ ملت هـــای 2024 بـــرای تیم ملی حکـــم آخرین 
فرصـــت انتخابـــی المپیـــک را نداشـــت و بـــا چنـــد 
باخـــت دچار بحـــران شـــد. اتفاقاتی که شـــاید نتیجه 
تصمیم گیری هـــای نادرســـت بود و به بازیکنان فشـــار 
زیـــادی آورد تـــا جایـــی کـــه دربـــازی مثل بلغارســـتان 
می توانســـت برنـــده باشـــد هم باخـــت. با ایـــن حال 
برکناری ســـرمربی تیم بعداز 7 باخت تصمیم درست 
فدراســـیون بـــود و اگر این تصمیم ســـال قبـــل گرفته 
می شـــد حالا بحران گریبان تیم را نمی گرفت. شـــاید 
تنهـــا تفاوت در تیم در ســـال قبل به حضـــور بازیکنان 
باتجربـــه برمی گردد که کنترل بیشـــتری داشـــتند اما 
حالا بازیکنان به رغم داشـــتن تجربه، جوان هستند و 
خیلی زود تحت تأثیر بحـــران قرار می گیرند. بازیکنان 
می خواهنـــد با بـــازی خوب برنده باشـــند اما شـــرایط 
بـــد حاکم بـــر تیم اجـــازه نمی دهد بـــا فراغ بـــال بازی 
کنند. به نظر می رســـد بین مقصـــران ناکامی تیم ملی 

والیبـــال، بازیکنان آخرین گروه هســـتند.
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تکرار فاجعه مسکو  در بوداپست

شـــاید ســـاکنان این ســـرزمین بابـــت اینکه 

از گذشـــته خـــود درس نمی گیرنـــد، در دنیـــا 

کم نظیر هســـتند. یک اشـــتباه چنـــد بار هم 

تکرار شـــود، باز باید منتظـــر بود که یک جای 

دیگر دوباره تکرار شـــود. ســـال 2002 حســـن 

رنگرز در مســـابقات قهرمانی جهـــان مقابل 

حریـــف ترکمنســـتانی اش با اختـــلاف امتیاز 

بـــالا پیش بـــود؛ در ثانیه های پایانـــی به امید 

اینکـــه دیگر کار تمام اســـت و حریفش ضربه 

شـــده، از خاک بلند شـــد تا جشـــن صعود به 

فینـــال را بگیرد امـــا حریف از پشت ســـر آمد 

و او را بـــا غافلگیـــری ضربه فنی کـــرد تا رنگرز 

نتوانـــد دومین فینـــال جهانـــی اش را تجربه 

کنـــد. حـــالا بعد از گذشـــت 22 ســـال دوباره 

همیـــن اشـــتباه تکـــرار می شـــود. این بار هم 

اتفاقاً یک پای ماجرا حســـن رنگرز اســـت که 

البته در قامت ســـرمربی کنار تشک ایستاده 

است و سعید اســـماعیلی دیگر نماینده ایران 

در وزن 67 کیلوگـــرم که به دنبال دوبنده تیم 

ملی در المپیک اســـت، مقابل اوتار ســـانچز 

کوبایی که طـــلای المپیک و جهانـــی را دارد، 

همان اشـــتباه را تکرار کرد. جوان خوزستانی 

تیـــم ملـــی کشـــتی فرنگـــی در حالـــی رؤیای 

رســـیدن به المپیک را داشت که در  یک صدم 

ثانیه کشـــتی برده را با شکست عوض کرد. در 

دو ثانیه مانده به پایان کشـــتی، اسماعیلی با 

بیرون انداختن ســـانچز 7 بر 5 جلو افتاد و با 

تصور اینکه کار تمام اســـت، به خوشـــحالی با 

رنگـــرز پرداخت امـــا به یکباره ســـتاره کوبایی 

با ســـالتو او را خاک کرد تا 9 بر 7 برنده شـــود.
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ســـتاره تاریخ ســـاز تیم ملی بوکس هم در رینگ 
تایلنـــد به بن بســـت خـــورد. دانیال شـــه بخش، 
المپین توکیو که بعد از 80 ســـال در مســـابقات 
جهانی درخشـــید، در انتخابی المپیک دستش 
به ســـهمیه نرســـید تا از پرواز پاریـــس جا بماند.

او حالا به گفته خودش هنوز شـــانس کمی دارد 
تا از طریق وایلـــد کارت خود را بـــه رینگ پاریس 
برســـاند. شـــه بخش همچنین تفاوت دســـتمزد 
مربیان داخلی و بوکســـورها با مربـــی کوبایی را 
تبعیض آمیز می دانـــد و معتقد اســـت کاش این 

هزینه هـــا صرف تیم هـــای پایه هم می شـــد.
 

چه شد که تیم ملی بوکس نتوانست سهمیه المپیک 
را بگیرد؟

فدراســـیون همـــه تلاشـــش را بـــرای رســـیدن به 
المپیک کرد. فکر می کنم حداقل می توانســـتیم 
2 ســـهمیه در تایلنـــد بگیریـــم امـــا اعزام مان به 
مســـابقات ســـنگین قزاقســـتان قبل از انتخابی 
المپیـــک کار را خـــراب کـــرد. اکثر تیم هـــای دنیا 
از 2 هفتـــه قبـــل از شـــروع مســـابقات در تایلند 
اردو زده بودنـــد؛ در حالـــی کـــه مـــا در تورنمنـــت 

ســـنگین قزاقســـتان مبارزات ســـختی داشتیم و 
هنوز از این مســـابقات برنگشـــته، به تایلند اعزام 
شـــدیم. علاوه بـــر این من بـــرای حضـــور در یک 
وزن پایین تـــر حـــدوداً 6، 7 کیلـــو وزن کـــم کردم 
اما متأســـفانه هیـــچ ریـــکاوری انجام نمی شـــد و 
ایـــن برایم جای ســـؤال بود که چطـــور یک مربی 
بـــزرگ وقتـــی می بیند یک بوکســـور اینقـــدر وزن 
کم کـــرده، بعد از وزن کشـــی ریـــکاوری برایش در 

نظـــر نمی گیرد.
به خاطر المپیک پاریس، بوکس حرفه ای را کنار 

گذاشتی. از این موضوع پشیمان نیستی؟
اگر فدراســـیون تحت فشـــار اســـت، مـــا دوبرابر 
تحـــت فشـــار هســـتیم. ما حتـــی پزشـــک تغذیه 
و مربـــی بدنســـاز نداشـــتیم و فونتانـــا خـــودش 
همـــه کاره تیم ملی بود. دیگر کار از کار گذشـــته و 
المپیـــک پاریس بـــرای تیم ملی بوکـــس به پایان 
رســـید، هرچنـــد هنوز شـــانس کمی وجـــود دارد 
تـــا از طریق رنکینگ یک ســـهمیه وایلـــدکارت به 

مـــن بدهند.
بوکسورها از جان مایه گذاشتند و حتی یک ریال 
حقـــوق هـــم دریافت نکردیـــم. قول هـــای زیادی 
به مـــن دادند کـــه اگر بوکـــس حرفـــه ای را موقتاً 
کنـــار بگذارم و روی المپیک تمرکـــز کنم، به بنده 
حقـــوق می دهند. من این کار را کـــردم و به دلیل 
اهمیت المپیک و عرقی که به تیم ملی داشـــتم، 
4 تـــا از بازی هایم در بوکس حرفـــه ای را لغو کردم 

اما متأســـفانه مســـئولان روی قول شان نماندند.
ماندن فونتانا در این مقطع منطقی است؟

روز دوم مســـابقات کشـــتی فرنگـــی 
مجارســـتان در هفت وزن برگزار شـــد 
کـــه بـــرای تیـــم ملـــی ایـــران اهمیت 
بســـیار زیادی داشـــت. مســـابقات روز 
دوم در اوزان ۵۵، ۶۷، ۷۲، ۷۷، ۸۲، 
۸۷ و ۹۷ کیلوگـــرم برگزار شـــد. در دو 
وزن 67 و 77 کیلوگـــرم قـــرار بود، دو 
انتخابـــی مهم بـــرای المپیـــک برگزار 
شـــود امـــا نتایجی رقـــم خـــورد که در 
نوع خـــود خیلـــی عجیب بـــود. البته 
پویا دادمـــرز در 55 کیلوگـــرم، دانیال 
72 کیلوگـــرم، در وزن  ســـهرابی در 
82 کیلوگـــرم اشـــکان ســـعادتی فر و 
 87 در  محمـــودی  حســـین  محمـــد 
کیلوگـــرم خیلـــی زود از دور رقابت ها 
کنـــار رفتنـــد. در دو وزنـــی هـــم کـــه 
قـــرار بـــود انتخابی تیـــم ملـــی برگزار 
شـــود، محمدعلی گرایی و محمدرضا 
دور  از  کیلوگـــرم   77 در  مختـــاری 
رقابت هـــا کنـــار رفتند تـــا در این وزن 
امین کاویانی نژاد راهی المپیک شـــود 
اما در 67 کیلوگـــرم اتفاقی رخ داد که 
قبـــل از این هم یکبار دیگر ســـر ایران 

آمـــده بود.
در وزن 67 کیلوگرم محمدرضا  گرایی 

و ســـعید اســـماعیلی راهی مجارستان 
شـــده بودند تا شـــانس خـــود را برای 
رســـیدن به دوبنده تیـــم ملی امتحان 
نیمه نهایـــی  در  دو  هـــر  امـــا  کننـــد 
مقابـــل رقبای خود شکســـت خوردند 
تا شـــرایط بـــرای انتخاب نفـــر اعزامی 

بـــه المپیک پیچیده شـــود.

پایان رؤیای المپیک
محمدعلی گرایـــی کـــه امیـــد زیـــادی 
داشـــت بتوانـــد در المپیـــک دوبنـــده 
تیم ملی را به تن کند، در مجارســـتان 
شـــانس به او روی خوش نشـــان نداد 
تـــا او و محمدرضـــا مختـــاری از قطـــار 
المپیک پیاده شـــوند. البته با قرعه ای 
کـــه برای گرایـــی پیـــش آمـــده بـــود، 
انتخابـــی در این مســـابقات ناعادلانه 
بود. به طـــور مثال او در دور نخســـت 
روبـــرت فریتـــچ دارنـــده مـــدال نقـــره 
جهان را شکســـت داد اما در دور دوم 
حریـــف او ســـلیمانوف از آذربایجـــان 
بـــود که او هـــم نقـــره جهـــان را دارد. 
شکست مقابل کشتی گیر آذربایجانی 
باعث شـــد  گرایـــی شـــانس حضور در 
المپیـــک را از دســـت بدهـــد اما امین 

کاویانی نـــژاد بـــا ســـهمیه در انتخابی 
آســـیا راهی المپیک می شود. مختاری 
هـــم در همیـــن وزن برای رســـیدن به 
المپیـــک باید به مدال طلا می رســـید 
امـــا در دور دوم مقابـــل نائو کوســـاکا 
دارنـــده مـــدال برنز جهـــان و قهرمان 

آســـیا از ژاپن مغلوب شـــد.

مطمئن مثل ساروی
97 کیلوگـــرم محمدهـــادی  در وزن 
ســـاروی بـــه میـــدان رفـــت که شـــاید 
ایـــران در  بهتریـــن کشـــتی گیر تیـــم 
ایـــن مســـابقات او و فردیـــن هدایتی 
بودند. ســـاروی کشـــتی گیری بود که 
بی دغدغـــه همـــه رقبـــای خـــود را از 
دم تیـــغ گذرانـــد. البته قرعـــه خوبی 
کـــه ســـاروی آورد، این بود کـــه در دور 
نخســـت تامـــاش لـــوای روی تشـــک 
حاضـــر نشـــد امـــا در ادامـــه ســـاروی 
گئورگـــی ملیـــا گرجســـتانی و الکـــس 
زوکه مجارســـتانی را شکســـت داد. در 
ع دیگر  همین وزن شـــایان حبیب زار
نماینده کشـــورمان پس از استراحت 
در دور اول، در دور دوم با نتیجه 4 بر 1 
مغلوب الکس زوکه از مجارستان شد 

و با حضـــور حریفش در دیـــدار فینال 
به دیـــدار رده بندی رســـید و به خاطر 
مصدومیـــت کویـــن مخیـــا کاســـتیلو 

مجارســـتانی به مـــدال برنز رســـید.

شکست عجیب گرایی
نیمه نهایـــی  در  محمدرضـــا  گرایـــی 
بـــه لـــری آبـــولادزه قهرمـــان جهـــان 
گرجســـتانی رســـید که در این مسابقه 
یـــب  غر و  عجیـــب  شـــتباهات  ا  بـــا 
6 بر یک بازنده شـــد.  گرایی با پیروزی 
در این مســـابقه حضورش در المپیک 

را قطعـــی می کـــرد امـــا کشـــتی ای که 
او گرفـــت نشـــان داد کیلومترهـــا بـــا 
المپیـــک فاصلـــه دارد. نتیجـــه ای که 
در ایـــن مســـابقه رقـــم خورد، نشـــان 
مـــی داد بـــه لحـــاظ روانـــی محمدرضا  
گرایـــی اصلاً آماده حضـــور در المپیک 
نیست و بیشـــتر امتیازات این مسابقه 
را خودش به حریف گرجی داد. دلیل 
شـــاید  ذهنـــی  به هم ریختگـــی  ایـــن 
فشـــاری باشـــد کـــه انتخـــاب شـــدن 
برای المپیـــک به این کشـــتی گیر وارد 

کرده اســـت. 

بوکس ایران به تصمیمات احساسی نیازی ندارد

شه بخش: یک ریال هم حقوق نگرفتیم

بوکـــس ایـــران بـــه تصمیمات احساســـی 
نیـــازی نـــدارد و بایـــد واقع بیـــن باشـــیم. 
واقعیـــت این اســـت کـــه مـــا در دوره های 
قبـــل نتایـــج خوبی گرفتیـــم و در آســـیا و 
جهـــان موفق بـــه گرفتـــن مدال شـــدیم. 
فونتانـــا مربـــی بزرگـــی اســـت و بایـــد این 
را بپذیریـــم که فرصـــت کوتاهی داشـــت. 

حـــالا فدراســـیون و بـــزرگان بوکـــس باید 
فکرهایشـــان را روی هـــم بگذارنـــد و بابت 

مانـــدن یـــا نمانـــدن او تصمیـــم بگیرند.
در شرایطی که بوکسورها حقوق نمی گیرند و نان 
شب ندارند، پرداخت ماهیانه 700 تا 800 میلیون 
حقوق به سرمربی کوبایی تصمیم درستی است؟

این موضوع تبعیض اســـت. اگر مربی خارجی 

در تیم ملی زحمت می کشـــد، ملی پوشـــان و 
مربیـــان داخلـــی هم عـــرق می ریزنـــد و پا به 
پـــای او زحمت می کشـــند. ما در حـــال دفاع 
از پرچـــم ایـــران هســـتیم و بایـــد بـــه انـــدازه 
هزینه هـــای مربی خارجی بـــرای تیم های پایه 
هم هزینـــه کنند تـــا در آینده بتوانیـــم نتایج 

بهتـــری بگیریم.
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رئیس فدراسیون هندبال در گفت و گو با ایران ورزشی عنوان کرد
شهید رییسی بودجه فوق العاده ای به ورزش اختصاص داد 

فدراسیون در انتظار تصمیم گزینه ایرانی
تابش نیا: فردا همه چیز مشخص می شود

وعــده آیــت الله رئیســی بــه خانــواده ورزش بــرای 
انتخاب یک چهره ورزشی برای اداره دستگاه ورزش 
یکــی از اتفاقات مهمی اســت که هیــچ گاه از ذهن 
ورزشــی ها پــاک نخواهــد شــد. در شــرایطی که در 
گذشته دولت ها برای اداره دستگاه ورزشی هرگز به 
ســمت انتخاب یک چهره ورزشی تمایلی نداشتند 
امــا دولت ســیزدهم از همــان ابتدا بــه وعده خود 
عمل کرد تا نشــان دهــد ورزش برای دولت مردمی 

از اهمیت زیادی برخوردار است.
علیرضــا پاکدل، رئیس فدراســیون هندبال درباره 
این مســأله به ایــران ورزشــی می گوید: »بــه خاطر 
دارم چنــد روز قبل از انتخابات ریاســت جمهوری، 

جلسه ای با 40 نفر از ورزشی ها برگزار شد که شهید 
رئیسی به ما قول داد وزرایی را از بدنه ورزش انتخاب 
خواهد کرد، چرا که هدفش در دولت این است به 

مشکلات ورزشی رسیدگی کامل شود.«
وی با اشــاره بــه حمایت شــهید رئیســی در دولت 
مردمی، از ورزشکاران و قهرمانان ملی توضیح داد: 
»در کمتر از یک سال 3 مراسم تجلیل از قهرمانان 
را داشــتیم. هندبــال هم به واســطه موفقیت های 
خــوب و بی ســابقه اش در تمامــی ایــن مراســم ها 
حضور داشت. شاید فقط در بحث ارقام پاداش ها 
بحث های زیادی مطرح شد ولی در خصوص ضرائب 
آن نسبت به دوره های قبلی تجدیدنظرهایی صورت 

گرفت که به نفع قهرمانان رقم خورد.«
رئیس فدراسیون هندبال از افزایش بودجه ورزش 
در ســال 1403 توســط رئیس جمهــور شــهید هــم 
توضیــح داد: »آیت الله رئیســی در طــول این مدت 

امــور معیشــتی و اســتخدامی قهرمانــان کشــور را 
حل کرد و بودجه ورزش کشــور را در ســال 1403 به 
میــزان 95 درصد افزایش داد؛ رقمی که باعث شــد 
تا فدراســیون ها 90 درصد از بودجه خود را دریافت 
کنند. حتی برای کشــتی که رشته ای استراتژیک در 
کشور اســت و در آوردگاه المپیک مدال آوری ورزش 
کشور را به دوش می کشد، ردیف بودجه ای جدا در 
نظر گرفت. به نظرم نگاه شــهید رئیســی به ورزش 
خاص بود چون معتقد بود ورزش سلامت جامعه 
را به دنبال خواهد داشت و هر وقت قهرمانی به روی 
ســکو مــی رود، چنــد روزی در جامعه ایجاد نشــاط 

می شود.«
علیرضا پاکــدل در ادامه با توجــه به موفقیت های 
هندبــال بانــوان و حضــور ملی پوشــان در مراســم 
تجلیل، از توجه ویژه شهید رئیسی به زنان قهرمان 
ایران گفت: »سال قبل در مراسم تجلیل، کلیپی از 
بانوان مدال آور به نمایش گذاشــته شد که بخشی 
از آن تصاویــر بــه قهرمانــی هندبالی هــا اختصاص 
یافته بود که بعــد از آن رئیس جمهور خطاب به ما 
گفت، رشــته هندبال جهش خوبی داشــته است، 
به خصــوص زنــان کــه توانســته اند بــه رقابت های 

جهانی راه پیدا کنند.«
خصوصی سازی باشگاه های پرسپولیس و استقلال 
یکی دیگر از نکاتی بود که رئیس فدراسیون هندبال 
بابت اقدام آن از وزارت ورزش تشــکر می کند: »این 
مــورد یکــی از دغدغه های فدراســیون ها بود چون 
خیلــی از منابــع وزارت ورزش بــه ایــن باشــگاه ها 
اختصاص پیــدا می کرد؛ تا اینکــه رئیس جمهور در 
این حوزه ورود کرد و با همفکری و اقدامات کیومرث 
هاشــمی کار صورت گرفت. با ایــن کار دیگر به بقیه 

حوزه های ورزشی فشار وارد نمی شود.«

کمیتـــه فنـــی فدراســـیون بســـکتبال برای 
انتخاب ســـرمربی تیم ملی بعد از جلســـه 
دیـــروز، فردا بـــا تصمیم نهایی، ســـرمربی 

تیم ملـــی را معرفـــی می کند.
این کمیته بـــا پایان قرارداد هـــاکان دمیر، 
ســـرمربی ترکیـــه ای تیـــم ملـــی 4 گزینـــه 
داخلـــی و خارجـــی روی میـــز داشـــت کـــه 
کمیته فنی در جلســـه دیـــروز به یک گزینه 
نهایی ایرانی رســـید، هرچند در این مدت 

بـــا مربیان خارجـــی هم مذاکـــره کرد.
ســـعید تابش نیـــا، ســـخنگوی کمیته فنی 
فدراســـیون در خصـــوص جلســـه دیـــروز 
گفـــت: »دســـتور جلســـه بـــرای انتخـــاب 
ســـرمربی از بیـــن گزینه هـــای داخلـــی و 
خارجـــی بـــود که اعضـــا درباره یـــک نفر به 
اجماع رســـیدند و نهایتاً در ایـــن چند روز 

بـــا او صحبـــت می کنیم.

برگـــزار  فـــردا  کـــه  بعـــدی  نشســـت  در   
می شـــود.« اعـــلام  او  اســـم  می شـــود، 
او در ادامـــه تأکیـــد کرد: »در این جلســـه، 
درخواســـت های دو طرف بررسی می شود 
و اگـــر ایـــن گزینـــه پاســـخ منفـــی دهد آن 
وقـــت روی گزینـــه خارجی جدیـــد جدای 
از دو مربـــی قبلی ایتالیایی و اســـلوونیایی 

فکـــر می کنیم.«
فدراســـیون  دبیـــر  معزی فـــر،  محســـن 
بســـکتبال هـــم در این بـــاره توضیـــح داد: 
»بـــه خاطر برگـــزاری پنجره هـــای انتخابی 
کاپ آســـیا در آذرمـــاه، بایـــد خیلی ســـریع 
برای انتخاب ســـرمربی تیـــم ملی تصمیم 
بگیریم تا اردوهای ملی از تیرماه تشـــکیل 
شـــود و تیمی آماده را راهی ایـــن رویدادها 
کنیـــم.  البته گزینه ایرانی مدنظرما اســـت 

که امیـــدوارم بـــا او به توافق برســـیم.«
پریسا غفاری

خبر نگار

محمدرضا تندروان
کارشناس

  13 مدال جوجیتسو  در ترکیه
در  مـــدال   ۱۳ بـــا  برزیلـــی  جوجیتســـو  ملـــی  تیـــم 
بـــه کارش در  رقابت هـــای گرنداســـلم جوجیتســـو 

ترکیـــه پایـــان داد.
محمدصدرا بهرامی در کمربند ســـفید و رده جوانان، 
با پیـــروزی مقابـــل حریفانـــی از یونـــان و امـــارات به 
فینال رســـید و با شکســـت حریف روســـی بـــه مدال 

طلا دســـت یافت.
مســـعود خرابات، دیگـــر نماینـــده ایـــران در کمربند 
بنفـــش و وزن ۱۲۰ کیلوگـــرم، با پیـــروزی برابر حریفی 

اکـــوادوری به طلا رســـید.
حســـن جهانگیـــری در وزن ۱۲۰ کیلوگـــرم و کمربنـــد 
مشـــکی با شکســـت برابـــر نماینـــده برزیل بـــه مدال 
نقره رســـید. همچنین فریده شـــاکری، تنهـــا نماینده 
بانوان تیم ملی جوجیتســـو برزیلی ایران، در وزن ۷۵ 
کیلوگـــرم به مصاف حریفانش رفت و با شکســـت آنها 

موفق به کســـب مدال طلا شـــد.
بـــه این ترتیب تیم ملی جوجیتســـوی ایران با کســـب 
هشـــت مدال طـــلا، چهار نقـــره و یک برنز بـــه کارش 

پایان داد.
 

نایب قهرمانی دختران کوراش  در آسیا
تیـــم ملـــی کوراش بـــا ۲ مدال طـــلا، ۳ نقـــره و ۳ برنز 
نایـــب قهرمان آســـیا شـــد. فائـــزه ابراهیمـــی در وزن 
منفـــی 48 کیلوگـــرم، پردیـــس عیدی ونـــدی در وزن 
منفـــی 63 کیلوگـــرم و صبـــا کرمعلـــی در وزن منفـــی 
78 کیلوگـــرم در این مســـابقات صاحب برنز شـــدند.  
آرزو ســـلیمی ملی پـــوش وزن منفـــی 52 کیلوگـــرم، 
ریحانه گیلانـــی ملی پوش منفـــی 70 کیلوگرم و هانیه 
وحدانـــی در وزن منفـــی 87 کیلوگرم هم نقره آســـیا 
را کســـب کردنـــد. همچنیـــن فاطمه برمکـــی در وزن 
مثبـــت 87 کیلوگـــرم و طاهـــره آذرپیونـــد ملی پوش 
وزن منفـــی 57 کیلوگـــرم هـــم طلایی های ایـــران در 

ایـــن مســـابقات بودند.

تنیس ایران با مالزی همگروه شد
 تیـــم ملـــی تنیـــس بـــا قرعه کشـــی ازامروزبا شـــروع  
دیویـــس کاپ ســـید 3 آسیا-اقیانوســـیه بـــه مصـــاف 
رقبایـــش مـــی رود. طبـــق قرعـــه  تیـــم ملی ایـــران در 
گـــروه دوم با تیم هـــای تایلند، جزایر پاســـفیک، اردن 
و ســـوریه همگروه شـــد. در گـــروه دوم هـــم  تیم های 
اندونـــزی، ویتنام، مالزی، عربســـتان و ســـنگاپور قرار 
دارنـــد. رقابت هـــا از امروز بـــه میزبانـــی اردن آغاز و تا 
۲۶ خردادماه ادامه دارد. ســـینا مقیمـــی، علی یزدانی، 
ســـامیار الیاســـی و حمیـــد نـــداف اعضـــای ایـــن تیم 
هســـتند. در پایان این رویـــداد  ۳ تیم برتـــر به پلی آف 
ســـید ۲ جهانـــی صعود و۲ تیم نیز به ســـید 4 ســـقوط 

می کننـــد.

یانگ به تیم بسکتبال شهرداری 
گرگان رسید

جـــوزف مایـــکل یانـــگ، گارد رأس امریکایـــی تیـــم 
کویـــت کلاب بـــا تیم بســـکتبال شـــهرداری گـــرگان در 
جام باشـــگاه های آســـیا بـــه میـــدان رفت. بـــه دنبال 
نیاز شـــدید تیم گرگان به بازیکـــن خارجی برای حضور 
قدرتمندتر در مرحله پایانی و با نظر مصطفی هاشـــمی 
جوزف مایـــکل یانـــگ، گارد رأس تیم کویـــت کلاب به 
جمـــع شـــهرداری چی ها اضافـــه شـــد. یانگ ســـابقه 
 NBA بازی در تیم بســـکتبال ایندیانا پیســـرز در لیگ
را دارد. همیلتـــون دیگـــر بازیکن امریکایی اســـت که 
به این تیم پیوســـته و قرار اســـت کنار ویل چری ســـه 

یارخارجـــی گرگانی ها در امارات باشـــند.

 روز عجیب کشتی فرنگی در مجارستان

بهت و حیـــــرت
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برنامه بازی

4 روز تا یورو 2024

خبر

جام ملت ها فقط با 4 تیم
شـــاید جالب باشـــد بدانید که جام ملت هـــای اروپا، 
در دوره هـــای ابتدایی تنها با حضـــور ۴ تیم در مرحله 
نهایـــی برگـــزار می شـــد. از دوره نخســـت مســـابقات 
یعنی ســـال ۱۹۶۰ تا ســـال ۱۹۷۶ در پنج رقابت ابتدایی 
یورو تنها ۴ تیم حضور داشـــتند. چهـــار تیم حاضر در 
مســـابقات نهایـــی، در مســـابقات مقدماتـــی انتخاب 
می شـــدند و مســـابقات اصلی به طور متمرکز در یک 
کشـــور برگـــزار می شـــد. تیم هـــا در دور نیمه نهایـــی 
بـــه مصـــاف هـــم می رفتنـــد و تیـــم قهرمـــان تنهـــا به 
دو پیـــروزی در مرحلـــه نهایـــی بـــرای بالا بـــردن جام 

قهرمانی فوتبـــال اروپا نیاز داشـــت.
در دوره نخست مســـابقات، تنها ۱۷ تیم برای رسیدن 
بـــه مرحلـــه نهایـــی رقابـــت کردند امـــا بـــه تدریج با 
افزایـــش اهمیـــت جـــام ملت هـــا و تبلیغـــات یوفـــا، 
کشـــورهای صاحب فوتبـــال نیز در رقابت ها شـــرکت 
کردنـــد. در ســـال ۱۹۷۶، ۳۲ تیـــم بـــرای رســـیدن به 
جمـــع چهـــار تیم پایانـــی رقابـــت کردنـــد و در نهایت 
کشـــور چکســـلواکی، به اولین و آخرین جـــام معتبر 
دوران فوتبـــال خود رســـید. در مقدماتی ایـــن دوره از 
مســـابقات، ۵۳ کشـــور عضو یوفا شـــرکت داشـــتند و 
در نهایـــت ۲۴ تیم به مرحله نهایی مســـابقات صعود 
کردنـــد. یوفا از یورو ۲۰۱۶ مســـابقات جـــام ملت های 

اروپـــا را به جـــای ۱۶ تیم بـــا ۲۴ برگـــزار می کند.

 مورینیو: رونالدو 
بدون گل از جام نمی رود

ژوزه مورینیـــو انتظـــار دارد کریســـتیانو رونالـــدو نقش 
مهمـــی در موفقیـــت تیم ملـــی پرتغال در یـــورو ۲۰۲۴ 
داشـــته باشـــد. مهاجم النصـــر عربســـتان در ۵۱ بازی 
ایـــن فصل در رقابت هـــای مختلف ۵۰ گل زده اســـت.

مورینیـــو تردید نـــدارد که نقش رونالدو خاص اســـت 
با وجـــود رقابت امثال دیوگـــو ژوتـــا، گونچالو راموس 
و ژوائـــو فلیکـــس و او می توانـــد تفـــاوت را رقـــم بزند: 
»مربی پرتغال این را خوب می داند. کریســـتیانو کسی 
اســـت که گل زدن را می شناســـد و خوب بلد اســـت. 
حالا بســـتگی بـــه مربی دارد کـــه از او در تمـــام دقایق 
اســـتفاده کنـــد یا بـــرای لحظـــات حســـاس حفظش 
کنـــد. او هر چقـــدر در زمیـــن باشـــد کارش را می کند 
و گلـــش را می زند. مـــن مطمئنم او این جـــام را بدون 

گل تـــرک نمی کند.«
مربی ۶۱ ســـاله همچنین از شانس های قهرمانی جام 
ملت هـــای اروپا گفـــت: »منطقـــی اش این اســـت که 
پرتغال، انگلیس، فرانســـه و بعد آنها آلمان و اســـپانیا 
شانســـی برای قهرمانی داشـــته باشـــند.« البته بعضی 
تیم های مـــورد نظـــر مورینیـــو در بازی هـــای تدارکاتی 
آخر خـــود به دردســـر افتاده انـــد. پرتغال ۲ بـــر یک به 
کرواســـی باخـــت و انگلیس بـــا یک گل برابر ایســـلند 
مغلوب شـــد، آلمـــان هم بـــا گل دقیقه ۸۹ بازگشـــت 

برابـــر یونـــان را کامل کـــرد و ۲ بر یک برنده شـــد.

مرحله گروهی کوپاامریکا 2024
جمعه 1 تیر 1403

 آرژانتین – کانادا       3:30  
شنبه 2 تیر 1403

 پرو – شیلی       3:30 
یکشنبه 3 تیر 1403

اکوادور – ونزوئلا       1:30 
مکزیک – جامائیکا       4:30 

دوشنبه 4 تیر 1403
امریکا – بولیوی       1:30 
اروگوئه – پاناما       4:30

سه شنبه 5 تیر 1403
کلمبیا – پاراگوئه       1:30
برزیل – کاستاریکا       4:30

چهارشنبه 6 تیر 1403
پرو – کانادا       1:30
شیلی – آرژانتین       4:30

پنجشنبه 7 تیر 1403
اکوادور – جامائیکا       1:30
ونزوئلا – مکزیک       4:30

جمعه 8 تیر 1403
پاناما – امریکا       1:30
اروگوئه – بولیوی       4:30

شنبه 9 تیر 1403
کلمبیا – کاستاریکا       1:30
پاراگوئه – برزیل       4:30

یکشنبه 10 تیر 1403
آرژانتین – پرو       3:30
3:30 کانادا – شیلی 

دوشنبه 11 تیر 1403
جامائیکا – ونزوئلا       3:30
مکزیک – اکوادور       3:30

سه شنبه 12 تیر 1403
بولیوی – پاناما       4:30
امریکا – اروگوئه       4:30

چهارشنبه 13 تیر 1403
برزیل – کلمبیا       4:30
کاستاریکا – پاراگوئه       4:30

پله جدید برزیلی ها در اوج
رکوردشکنی در تگزاس

مالـــی  بحـــران  دلیـــل  بـــه  بارســـلونا 
نمی توانـــد چنـــد بازیکن تیـــم اول خود 
را برای فصل پیش روی لالیگا رجیســـتر 
کند. غـــول کاتالان چند ســـالی اســـت 
که از ســـوءمدیریت مالی رنـــج می برد و 
بارها از ســـوی مقامات فوتبال اســـپانیا 
و لیگ این کشـــور بـــا محرومیت هایی 
مواجـــه شـــده اســـت. در آغـــاز فصـــل 
گذشـــته، ســـقف دســـتمزدهای ایـــن 
باشـــگاه بیش از ۵۰ درصد کاهش یافت 

و از ۶۵۵ میلیون یـــورو به ۲۷۲ میلیون 
یورو رســـید قبل از آنکه در اوایل امسال 

دوبـــاره بـــا کاهش روبه رو شـــود.
بـــا وجـــود آنکـــه تحریم هـــا فعالیـــت 
باشـــگاه در فصـــل نقـــل و انتقـــالات را 
محـــدود کرده بود، بارســـلونا توانســـت 
در رده دوم لالیـــگا قـــرار گیـــرد هر چند 
بـــا ۱۰ امتیـــاز اختلاف نســـبت بـــه رئال 
مادریـــد دســـت نیافتنـــی. فصـــل بعد 
بـــا ابهام هـــای بیشـــتری مواجه اســـت 

و هانســـی فلیـــک، مربـــی ســـابق تیم 
ملی آلمـــان در نخســـتین پنجـــره نقل 
و انتقـــالات بـــا دردســـر زیـــادی روبه رو 

می شـــود.
آنطور که اتلتیک گزارش داده، بارســـلونا 
در پایان ماه ژوئن باید ۱۳۰ میلیون یورو 
بپـــردازد در غیـــر این صـــورت بـــه دلیل 
تخطی از قوانین ســـقف دســـتمزد لیگ 
نمی تواند بازیکنی را در تابســـتان به تیم 
خـــود اضافه کند. در حـــال حاضر هم ۹ 

فاجعه در 
انتظار فلیکفاجعه در 

انتظار فلیک
بازیکنی کـــه از ابتدای فصل قبل 
در ترکیب تیم حضور داشـــته اند 
نمی تواننـــد بـــرای فصـــل پیـــش 
رو رجیســـتر شـــوند؛ این شـــامل 
مارکوس آلونســـو بازیکن ســـابق 
چلسی، اینیگو مارتینس بازیکن 
تیم ملـــی اســـپانیا و ویتـــور روکه 
ستاره برزیلی می شود. همچنین 
قـــرارداد آلخاندرو بالـــده، لامینه 
یامـــال، پائـــو کوبارســـی و هکتور 
نشـــده.  فـــورت هـــم رجیســـتر 
ســـرخی روبرتو هم مثل آلونســـو 
قـــراردادش رو بـــه پایـــان اســـت 
ضمـــن اینکـــه در مـــورد توافق با 
گاوی بـــرای تمدیـــد قـــرارداد هم 

تردیدهایی وجـــود دارد.
بـــرای خراب تـــر شـــدن اوضـــاع 
آبی اناری پوشـــان، چنـــد بازیکن 
بـــا دســـتمزد بـــالا که قرار اســـت 
بعد از حضـــور قرضی در تیم های 

دیگر به تیـــم برگردند، به صورت 
اتوماتیک رجیســـتر می شـــوند.

کلمـــان لنگله فصـــل قبـــل را در 
اســـتون ویلا ســـپری کـــرد و بعد 
از یـــک ســـال بـــازی در تاتنهـــام 
قرار اســـت برگردد. ایـــن مدافع 
فرانسوی نتوانســـت راهی در تیم 
شـــگفت انگیز اونـــای امـــری پیدا 
کنـــد و تـــا دســـامبر بـــرای اولین 
بـــازی اش صبـــر کـــرد. اگرچـــه 
بعـــد از آن در تیـــم جا افتـــاد اما 
احتمال انتقـــال دائمی او به لیگ 
برتـــر منتفـــی اســـت چـــون این 
بازیکن ۲۸ ســـاله دستمزد بالایی 

می گیـــرد.
آنســـو فاتـــی هـــم یـــک فصـــل به 
برایتـــون قرض داده شـــد اما تنها 
ســـه بار در لیگ برتـــر در ترکیب 
اصلـــی قرار گرفت. او ســـه ســـال 
دیگـــر با بارســـلونا قـــرارداد دارد و 

گفته می شـــود هفته ای ۲۳۵ هزار 
یورو دســـتمزد می گیرد. بازگشت 
او بـــرای فلیک فاجعه محســـوب 
می شـــود چـــون او می خواهـــد با 
توجه بـــه منابـــع مالـــی محدود 
بارســـلونا تیمش را بســـازد. اریک 
گارسیا و ســـرجینیو دست هم به 

همیـــن ترتیب.
ژاوی مربی ســـابق بارسلونا بعد از 
پیـــروزی ۲ بر یک مقابل ســـویا در 
آخرین دیدار فصل به جانشـــین 
خود هشـــدار داد مربیگری یکی 
از تاریخی ترین تیم های اســـپانیا 
و جهان بســـیار ســـخت اســـت و 

باید صبر زیادی داشـــته باشـــد.
اگـــر بارســـلونا نتواند ایـــن پول را 
تهیـــه کند چـــاره ای جـــز فروش 
ســـتاره های تیم نمی ماند، امثال 
رونالـــد آرائوخو، فرانکی دیونگ و 

رافینیا.

فوتبـــال برزیـــل همـــواره بـــه معرفـــی 
بازیکنـــان جـــوان و تکنیکـــی معروف 
ســـاله،   ۱۷ اندریـــک  حـــالا  و  بـــوده 
کارخانـــه  محصـــول  جدیدتریـــن 
بازیکن ســـازی کوچـــه و خیابان هـــای 
برزیـــل اســـت. اســـتعداد خاصـــی که 
اخبار پیوســـتنش به رئـــال در هیاهوی 
ماجـــرای انتقـــال امباپـــه گم  شـــد، در 
دیدار تدارکاتی برزیـــل مقابل مکزیک 
کـــه در امریـــکا برگـــزار می شـــد، موفق 
شـــد بـــا گل دقیقـــه ۹۶ باعـــث پیروزی 
سلســـائو شـــود. او حـــالا در پنـــج بازی 
ملـــی برای تیـــم ملی برزیـــل، موفق به 
زدن ۳ گل برابر تیم های مطرحی چون 
انگلیـــس، اســـپانیا و مکزیک شـــده و 
پـــس از پله، جوان تریـــن بازیکن تاریخ 
تیـــم ملی برزیل اســـت که بـــه رکورد ۳ 
گل زده با این تیم دســـت پیدا می کند.

 
جدیدترین ستاره آنچلوتی

اندریـــک پیش از پیوســـتن بـــه فوتبال 
اروپا، بـــا عملکرد فوق العاده در آکادمی 
و تیم بزرگسالان پالمیراس مورد توجه 
رســـانه های جهان قرار گرفتـــه بود. به 
ثمـــر رســـاندن ۱۶۵ گل در ۱۶۹ بـــازی در 
تیم هـــای پایـــه پالمیراس، باعث شـــد 
تا نشـــریه گاردین لقـــب برترین بازیکن 
متولد ســـال ۲۰۰۶ را بـــه اندریک بدهد. 
توافق بین رئـــال مادریـــد و پالمیراس 
برای حضـــور اندریک در برنابئو، ســـال 
۲۰۲۲ نهایی شـــد و اندریک قرار اســـت 
از ایـــن تابســـتان در ترافیک بالای خط 
حملـــه کهکشـــانی ها، بـــه ترکیب تیم 

کارلو آنچلوتی اضافه شـــود.
 

پله جدید در راه است؟
و  مکزیـــک  مقابـــل  گلزنـــی  از  پـــس 
اندریـــک  توجـــه  خوشـــحالی جالـــب 

که مشـــابه خوشـــحالی تاریخی مســـی 
مقابـــل رئـــال در الکلاســـیکوی ســـال 
بـــه  برزیلـــی  رســـانه های  بـــود،   ۲۰۱۷
اندریـــک لقـــب پلـــه جدیـــد را دادند. 
توانایـــی تکنیکـــی این بازیکـــن در کنار 
روی  گلزنـــی  و  تمام کنندگـــی  قـــدرت 
ضربات ســـر، باعث شـــده تا برزیلی ها 
بـــه او لقـــب پلـــه جدیـــد فوتبـــال این 
کشـــور را بدهند. آغاز درخشش در ۱۷ 
ســـالگی نیز یکی دیگر از دلایلی اســـت 
کـــه اندریـــک با پله مقایســـه می شـــود 
اما دوریـــوال جونیور ســـرمربی برزیل 
پـــس از ایـــن صحبت هـــا از رســـانه ها 
انتقاد کـــرد و گفت: »بایـــد مراقب این 
پســـر باشـــیم و حواســـمان به این نوع 
مقایســـه ها باشـــد.« مقایســـه اندریک 
بـــا پلـــه زود بـــه نظر می رســـد امـــا این 
ســـتاره جـــوان، در صورت تـــداوم روند 
فوق العاده خود در ســـطح اول فوتبال 
دنیـــا می توانـــد بـــه بازیکنـــی ثابـــت در 
ترکیب برزیـــل در دهه پیش رو تبدیل 

. د شو
 

فرصت طلایی در کوپاامریکا
بـــرای  را  خـــود  برزیـــل  ملـــی  تیـــم 
ایالـــت  در  کوپاامریـــکا  رقابت هـــای 
متحده آماده می کند و این مســـابقات 
خودنمایـــی  بـــرای  خوبـــی  فرصـــت 
اندریـــک پیـــش از حضـــور در ترکیـــب 
رئـــال خواهد بود. با حضور ســـتارگانی 
چون وینیســـیوس، رودریگو، مارتینلی 
و رافینیـــا حضـــور اندریـــک در ترکیب 
اصلـــی برزیل بعید به نظر می رســـد اما 
این ســـتاره جـــوان، می تواند با کیفیت 
بـــالای خود بـــه عنـــوان یـــک تعویضی 
طلایـــی، تفاوت ها را رقـــم بزند. برزیل 
در کوپاامریـــکا با تیم های کاســـتاریکا، 

پاراگوئـــه و کلمبیـــا همگروه اســـت.

سسک فابرگاس پشت صحنه در تلاش است تا بازیکنان باتجربه را به کومو بیاورد تا برای حضور 
در ســـری A آماده شـــوند. کومو بعد از ۲۱ سال در بالاترین سطح فوتبال ایتالیا حاضر شده و قصد 
دارد در فصل نقل و انتقالات جســـورانه عمل کند تا توان رقابت با بزرگان را داشـــته باشـــد. رهبر 
این پروژه فابرگاس اســـت که در کنار اوســـیان رابرتز تیم را به ســـطح یک آورد و حالا مربی تیم به 

تنهایی شده است.
گاتزتا گزارش داده از جمله نام های مطرح شـــده الکســـیس ســـانچس است. مهاجم ۳۵ ساله 

شـــیلیایی بعد از پایـــان قراردادش بـــا اینتر بازیکن آزاد محســـوب 
می شود و اگرچه فصل قبل تنها ۷۵۰ دقیقه برای اینتر بازی کرد 

اما مشـــتاق اســـت دوران فوتبال خود را احیا کند هر چند در 
کومو خبری از دستمزد ۲/۸ میلیون یورویی نیست و باید با 
کاهش چشمگیر آن موافقت کند. کومو برای تقویت تیمش 
به دنبال امثال مائورو ایکاردی، خواکین کوره آ، آندره آ بلوتی و 

آندره آ پینامونتی است.
یکی از پست های نیازمند تقویت در کومو دروازه بانی 

اســـت. بحث ســـر این اســـت که آیا آدرین سمپر 
کـــروات را بـــه عنـــوان نفـــر اول بیاورنـــد یا یک 

دروازه بـــان دوم قابـــل اعتمـــاد اضافـــه کنند. 
نام هایی مانند آلسیو کرانیو از ساسولو 

و لوریس کاریوس از نیوکاسل مطرح 
اســـت. کاریـــوس می تواند جذبی 
استراتژیک باشد چون او اجازه پیدا 

می کنـــد در نزدیکـــی میلان بازی 
کند که همسر و دخترش در آن 
زندگی می کنند. برای خط میانی 
هم فابرگاس به دنبال بازیکنانی 

است که می خواهند دوران فوتبال 
خود را احیا کنند مانند استفانو سنسی 

از اینتر و دانیل بولوکا از ساســـولو. در دفاع 
هـــم جان مارکو فـــراری از ساســـولو و آلبرتو 

دوسنا از کالیاری را مد نظر دارند.
فابرگاس اندیشه های بزرگی برای کومو دارد و 
تنها نگاهش به بقا در سری A نیست. او قصد 
دارد با ترکیبی از بازیکنان باتجربه و جوان تیمی 

بسازد که در جمع بزرگان اثرگذار باشد.

لوییس ســـوارس شاخص ترین چهره تیم ملی اروگوئه در کوپا امریکای ۲۰۲۴ است در کنار 
داروین نونیس، مهاجم لیورپول و فدریکو والورده هافبک رئال مادرید. نگرانی هایی وجود 
داشت درباره اینکه مهاجم اینترمیامی به دلیل مشکل زانویش نتواند تیم مارسلو بیلسا را 
در تورنمنت امریکا همراهی کند اما فرم اخیرش در کنار لیونل مسی باعث شد در فهرست 
نهایی اروگوئه جا داشته باشد. این بازیکن ۳۷ ساله در ۱۶ بازی برای اینترمیامی در رقابت های 
مختلف ۱۲ گل زده و پنج پاس گل داده و کمک کرده تیمش در صدر جدول کنفرانس شرق 

قرار بگیرد. مهاجم سابق بارسلونا و لیورپول همچنین نقش پررنگی 
در موفقیت های تیم ملی اروگوئه داشته و به این تیم کمک کرده 
در ســـال ۲۰۱۱ قهرمان کوپا امریکا شـــود یک سال بعد از آنکه تا 
نیمه نهایی جام جهانی ۲۰۱۰ پیش رفتند. او همچنین با ۶۸ گل 
در ۱۳۸ بازی ملی بهترین گلزن تاریخ کشورش است. اروگوئه 

در مرحله گروهی کوپا امریکا با پاناما، امریکا و بولیوی 
دیدار می کند. مانوئل اوگارته از پاری سن ژرمن 

و رودریگـــو بنتانکـــور از تاتنهـــام هـــم در 
فهرســـت نهایی اروگوئـــه حاضرند اما 

ادینســـون کاوانی و ماتیـــاس وچینو 
که بـــه تازگـــی از تیـــم ملـــی کناره 

گرفته اند، غایبان تیم محسوب 
می شـــوند. جدایی سوارس 
از اینترمیامـــی برای بازی در 
کوپا شاید به ضرر تیم تمام 

شـــود چـــون آنها عـــلاوه بر 
سوارس و مســـی، ماتیاس 
روخـــاس و داوید رویس را 
نیز بـــرای بـــازی ۲۶ خرداد 
مقابل فیلادلفیـــا یونیون از 
دســـت داده اند و شاید تا آخر 
کوپا نتوانند از آنها اســـتفاده 
کننـــد. روخـــاس و رویس 
در تیم ملـــی پاراگوئه بازی 
می کنند. کوپا امریکا از ۳۱ 
خرداد و بـــازی آرژانتین با 

کانادا شروع می شود.

پدری گونزالس اولین گل های ملی خود را زد و اسپانیا با برتری ۵ بر یک برابر ایرلندشمالی 
برای حضور در یورو ۲۰۲۴ آماده شد. آلوارو موراتا، فابین رویس و میکل اویارسابال هم 
برای تیم لوییس دلافوئنته در مایورکا گل زدند. اسپانیا در گروه مرگ کنار ایتالیا، کرواسی 

و آلبانی قرار دارد و می خواهد برای چهارمین بار قهرمان اروپا شود.
اسپانیا شروع خوبی نداشت و تنها ۶۹ ثانیه زمان برد تا دن بالارد مدافع ساندرلند میزبان 
را شوکه کند و برای میهمان گل بزند. ایزاک پرایس هم می توانست به گل دوم برسد قبل 
از آنکه اسپانیا کنترل کامل بازی را به دست بگیرد.

پدری که بیشتر فصل قبل را به دلیل مصدومیت 
از دست داد، اواخر فصل به فرم ایده آل رسید. 
بازیکن ۲۱ ساله بارسلونا بعد از این بازی گفت: 
»خیلی ســـخت کار کردم تا در پایان فصل فرم 
خوبی داشته باشم. مصدومیت بدترین اتفاق 
فوتبال است، حالا شرایط خوبی دارم و برای 

قهرمانی به یورو می رویم.«
اســـپانیا در بازی قبلی خـــود هم با پنج 
گل برابر آندورا به پیروزی رســـیده بود و 
دلافوئنته نســـبت به بازی چهارشـــنبه ۹ 
تغییر در ترکیب اصلـــی اش ایجاد کرد 
و تنهـــا پدری و موراتـــا در ترکیب اصلی 
ماندنـــد. موراتا با گلی کـــه زد گل های 
ملی خود را به ۳۵ گل رســـاند و همراه 
با داوید ســـیلوا در رده چهارم برترین 
گلزنان تاریخ اسپانیا قرار گرفت.

اســـپانیا بعد از دو قهرمانی اروپا 
در ســـال های ۲۰۰۸ و ۲۰۱۲ کـــه 
قهرمانی جـــام جهانـــی ۲۰۱۰ در 
میانشـــان بـــود، در تورنمنت های 
بزرگ با ســـختی مواجه شـــده بود تا 
اینکه ســـال گذشـــته قهرمان لیگ 
ملت های اروپا شـــد. این تیم شنبه 
آینـــده در نخســـتین بازی خـــود در 
برلین به مصاف کرواســـی می رود، 
بعـــد هم بـــا ایتالیا و آلبانـــی روبه رو 

می شود.

فابرگاس تنها به بقا فکر نمی کند
مدرسه پیرمردها در کومو

فهرست نهایی اروگوئه اعلام شد
سوارس به کوپا می رسد

قدرت نمایی اسپانیا در بازی تدارکاتی آخر
پای پدری به گل باز شد

بحران مالی بارسلونا 

بحران مالی بارسلونا 

را رها نمی کند
را رها نمی کند



کمالوند اولتیماتوم داد
اگر پول آمد، کار می کنیم

فراز کمالوند، سرمربی تیم صنعت نفت آبادان درباره 
شرایط این روزهای تیمش می گوید: »مردم آبادان از ما 
توقع دارند. خیلی از آنها ممنون هستم چون وقتی که 
تیم بیفتد و مردم این گونه واکنش نشان بدهند، یعنی 
من باید دست تک تک آنها را ببوسم. نه بی احترامی 
کردند و نه به بازیکنان حرفی زدند. همین که احترام 
ما را نگه داشتند، تا روزی که زنده باشیم نمی توانیم 
از آنها بگذریم. پشت این لطف و احترام، توقع هم 
دارند. با این حال من حاضر نیستم که اگر نتوانیم 
تیم خوبی ببندیم با آنها ادامه بدهم و به مدیرعامل 
هم گفتم.« او زمانی را برای مسئولان باشگاه مشخص 
می کند تا بودجه لازم برای شروع کار را معلوم کنند: 
»مردم آبادان بدانند تا پنجشنبه که ۲۴ خرداد ماه 
باشد، با تشکر از آنها، هر کسی توانست تیم را جمع 
کند بیاید جای من؛ الان مردم توقع دارند و من باید 
خودم تیم را ببندم. چرا مردم عکس العمل بدی که 
انتظار می رفت، نشان دادند؟ چون گفتم پای کار 
هستم. بودجه رؤیایی نمی خواهم و عرضه این را دارم 
که تیم را جمع کنم. اگر ۲۰ روز بگذرد، بودجه ۳ برابری 
هم بدهند، وقتی بازیکن نباشد کاری پیش نمی رود. 
ماجرای قانون سقف بودجه را نداشتیم و تازه اتفاق 
افتاده. چند بازیکن آزاد می شوند که بخواهیم فرصت 
را از دست بدهیم؟ اگر ۳ تیم زودتر شروع کردند، من 
وقتی بازیکن خارجی نمی توانم بگیرم و نسبت به 
اسکلت تیم رضایت ندارم، باید چه کار کنم؟ به جز 
3،2 نفر نسبت به بقیه راضی نیستم و جوانان مان هم 

هستند. هر کسی رفت خدا پشت و پناهش باشد.«

 
هافبک شمس آذر: مسئولیت 

پوشش تمام زمین با من است
صادق آلبوصبیح، هافبک دفاعی شمس آذر درباره کار 
کردن با سعید دقیقی می گوید: »من از ایشان تشکر 
می کنم که در این دو فصل به من اعتماد کردند  و تقریباً 
در همه بازی ها به عنوان هافبک دفاعی فیکس بودم 
و آقای دقیقی از من خواست که آزادی عمل بیشتری 
داشته باشم. در فاز دفاع و حمله، پوشش پشت سر 
مدافع و مسدود کردن کانال های کناری بر عهده من 
بود. از طرفی چون سبک و شیوه ایشان پرس و بازی از 
بالا هست باعث می شد دوندگی و جنگندگی بیشتری 
داشته باشیم.« او درباره عملکردش این طور می گوید: 
را هواداران و اهل فن تشخیص  »نمره و عملکردم 
می دهند. من فقط یک هدف و وظیفه دارم و آن اینکه 
از فوتبال لذت ببرم و بهترین عملکردم را در تمرین و 
بازی ها به نمایش بگذارم و علاوه بر این، همه دستورات 

کادرفنی را یکی یکی انجام بدهم.«

 

جهانی: باید برنده شویم، شاید بمانیم
میـــلاد جهانـــی بازیکـــن باســـابقه کشـــورمان کـــه 
ســـابقه بازی در چنـــد تیم لیـــگ برتـــری را در کارنامه 
بازیگـــری اش دارد در ایـــن فصـــل به تیم دریـــای بابل 
پیوســـته؛ تیمی که شـــرایط خوبی در لیـــگ یک ندارد 
و در معـــرض ســـقوط به یـــک رده پایین تر قـــرار دارد.
جهانـــی در رابطه بـــا آخرین وضعیت تیـــم جدیدش 
به ایران ورزشـــی گفت: من در نیم فصـــل اول در تیم 
فعلی ام نبودم و در نیم فصل دوم به تیم دســـته اولی 
دریـــای بابل پیوســـتم تیمی که شـــرایط خوبـــی ندارد 
به همیـــن دلیل بازی آخـــر برای تیم مـــا حکم مرگ و 
زندگـــی را دارد و باید در این بازی به هر شـــکل ممکن 
ســـه امتیاز را بگیریم تا امیدوار به بقا باشـــیم. بازیکن 
باتجربـــه دریـــای بابـــل در رابطـــه با بازی شـــان مقابل 
تیـــم چادرملو نیـــز تأکید کرد: بازی بـــا چادرملویی که 
مدعی صعود به لیگ برتر اســـت بازی دشـــواری است 
امـــا باید هر طور شـــده در این بازی برنده شـــویم و در 
انتظـــار نتیجه بـــازی دامـــاش مقابل ســـایپا بمانیم تا 
ان شـــاءالله باز هـــم نماینـــده بابل در لیـــگ یک باقی 
بمانیـــم. البته این منوط به آن اســـت که جـــدا از برد 

خودمـــان همه اتفاقات به ســـود تیم ما رقـــم بخورد.

 

هیأت فوتبال، تراکتور را گردن نمی گیرد
ن  ستا ا ل  تبا فو ت  هیأ ئیس  ر نی  ششگلا د  ا جو
مالکیت  وضعیت  آخرین  درباره  آذربایجان شرقی 
باشگاه تراکتور و اینکه آیا جلسه ای برای تعیین تکلیف 
این باشگاه برگزار شده است یا خیر، اظهار داشت: »نه! 
هنوز جلسه ای تشکیل نشده، اما بناست نشستی 
در این مورد با مسئولان استانی برگزار شود که 
زمان آن تا الان مشخص نشده است. تکلیف 
باشگاه تراکتور باید هر چه زودتر مشخص شود، 
اما تصمیم گیری درباره مالک برعهده هیأت 
فوتبال نیست.« اما چرا باشگاه تراکتور در تمام 
فوتبال  هیأت  که  دارد  تأکید  خود  بیانیه های 
مسئولیت باشگاه را برعهده خواهد داشت؟ این 
را هم اطلاعی ندارند. خودشان می گویند و خودشان 
هم جواب می دهند! قانوناً اداره باشگاه نه وظیفه ماست 
و نه کاره ای هستیم. اگر هم بخواهند باشگاه را واگذار 
کنند باید خودشان واگذار کنند. نهایت کار این است 

که اهلیت خریدار را هیأت فوتبال باید تأیید کند.«

 
جدایی قطعی تورس از گل گهر

روبرتو تورس وینگر اسپانیایی گل گهر سیرجان بعد از 
اتمام بازی های لیگ برتر و با وجود اینکه تیم سیرجانی 
در جام حذفی حضور دارد، با مدیران گل گهر برای 
جدایی از این تیم به توافق رسید. در چند هفته گذشته 
شایعاتی درباره احتمال حضور این بازیکن در استقلال 
ح شد، ولی تورس قبل از ترک  برای فصل آینده مطر
ایران به هم بازی هایش گفته است که دیگر قصدی 

برای بازگشت به فوتبال ایران ندارد.

با صعود زودهنگام خیبر خرم آباد و سقوط قطعی 
خوشه طلایی،  و  بندرعامری  شاهین  تیم  دو 
ه  شد مشخص  تیم  پنج  ز  ا تیم  سه  تکلیف 
این ماراتن  از  راند دیگر  اما هنوز یک  است. 
جدول  بالای  در  است.  مانده  باقی  نفسگیر 
فجرسپاسی و چادرملو با امتیاز برابر درحالی 
مقابل حریفان شان قرار می گیرند که در صورت 
به دست آمدن نتیجه مشابه، تیم یزدی به لطف 
برتری در بازی های رودررو جشن صعود به لیگ 
برتر را برگزار و آرزوی چندین ساله هواداران 
تیم  میهمان  فجر  می بخشد.  تحقق  را  یزدی 
هدایتش  که  بود  خواهد  جم  جنوبی  پارس 
برعهده امید روانخواه است که از همین تیم فجر 
به فوتبال معرفی شده است. مهدی رجب زاده 
که شاید امشب بیش از هر شب دیگر حسرت 
شکست 0-3 مقابل چادرملو را می خورد هرچه 

در چنته دارد برای پیروزی تیمش می گذارد.

 اما در یزد شرایط کاملاً متفاوت است. شاگردان 
بابل  دریای  تیم  ز  ا درحالی  اخباری  سعید 
پذیرایی می کنند که اگر موفق به شکست این 
لیگ  به  آنها  که  نیست  بعید  اصلاً  شوند  تیم 
دسته دوم سقوط کنند. داوود سیدعباسی 
ز  فرا کنار  در  ل ها  سا که  بلی ها  با بی  سرمر
فاطمی )سرپرست چادرملو( فوتبال بازی کرده 
امشب برای شکست دادن او تیمش را به زمین 

می فرستد.
البته سرنوشت آنها منوط به بازی داماش مقابل 
که  نکنید  شک  بود.  خواهد  رشت  در  سایپا 
ورزشگاه عضدی رشت امشب یک سکوی خالی 
هم به خودش نمی بیند. از آنجا که داماش و 
تساوی  شاید  هستند،  هم امتیاز  بابل  دریای 
هم حکم به بقای داماشی ها بدهد. اما قطعاً 
آنها برای پیروزی به میدان می روند تا در صورت 
تساوی دریای بابل با چادرملو باز هم ماندن شان 
در لیگ یک قطعی باشد. از همین حالا می توان 
پیش بینی کرد که تا چه اندازه استرس و نگرانی 
در میان نیمکت نشینان و هواداران داماش 

وجود دارد.
شاید بعضی ها به وضعیت شهرداری آستارا که 
دو امتیاز از داماش و دریای بابل بیشتر دارد 
آنها  این است که  اما واقعیت  توجهی نکنند 

هنوز هم روی کاغذ گزینه سقوط هستند. تصور 
کنید اگر رویارویی این تیم با نفت و گاز گچساران 
در زمین حریف برنده نداشته باشد و داماش و 

دریای بابل در روز آخر برنده شوند، آن وقت این 
شهرداری آستارا خواهد بود که به لیگ دسته 
دوم سقوط می کند. البته اگر آنها به نفت و گاز 

ببازند و یکی از دو تیم شمالی با حریف شان به 
تساوی برسد در آن صورت بازی رودررو ملاک 

قرار می گیرد.
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حسین فرکی، مربی پیشین تیم ملی درباره 
»اواسط  می گوید:  پرسپولیس  قهرمانی 
نیم فصل دوم به این موضوع اشاره کردم 
که هر کدام از تیم های تراکتور، سپاهان، 
قهرمانی  شانس  استقلال  و  پرسپولیس 
دارند. در این مسیر ۲ تیم سپاهان و تراکتور 
استقلال  و  پرسپولیس  افتادند.  عقب 
اواسط لیگ و کمی عقب تر هم قابل  از 
پیش بینی بود که شانس قهرمانی را دارند. 
پرسپولیس قهرمان شد چون از فرصتش 
خوب استفاده کرد و دیگری نایب قهرمان 
شد چون نتوانست خوب استفاده کند. 
به همین دلیل مسائل حاشیه ای زیادی 
ایجاد شد.« فرکی با اشاره به حواشی ایجاد 
شده در مورد قهرمان لیگ برتر این طور 
منفی  قسمت  حاشیه ها  »این  می گوید: 
همه  از  بیشتر  بود.  بیست وسوم  لیگ 
دوره ها، لیگ بیست وسوم حاشیه داشت. 
جمله  از  خیلی ها  خوشایند  که  اتفاقاتی 
خودم نبود. من لیگ را دنبال می کردم؛ 
ج از بحث فرهنگی بود و  خیلی بد و خار

همه بخش های لیگ را شامل می شد. حالا 
یک بخش بیشتر درگیر حاشیه بود و بخش 
دیگر کمتر. اگر چیز دیگری هم به آن اشاره 
می شود به نظرم کمی بی انصافی است.« 
او با اشاره به اشتباهات داوری می گوید: 
»اشتباهات داوری تکراری است. هر وقت 
اشتباهات به نفع شان بود سکوت کردند 
و اگر برعکس بود، اعتراض کردند. فکر 
می کنم اعتراضات به داوری فرار رو به جلو 
است و اشتباهات داوری اولین نقطه در 
دسترس است. بارها گفته ام که امیدوارم 
در بخش داوری عمدی وجود نداشته باشد 
اما اگر عمدی باشد، عمق فاجعه است. در 
هر صورت همیشه به داوران فوتبال کشور 
احترام گذاشته ام. داوران قشر زحمتکشی 
ین  سخت تر ز  ا یکی  قضاوت  و  هستند 
کارهای ممکن است. اگر فقط اشتباهات 
داوری را دلیل ناکامی خودمان بدانیم یا 
برخی موفقیت ها را در اشتباهات داوری 
نیست.  درستی  قضاوت  کنند،  خلاصه 
اشکالات و اشتباهات زیادی در خیلی از 
بخش ها وجود دارد بویژه در بخش اجرایی 
فوتبال یعنی مدیریت باشگاه ها، کادر فنی و 
بازیکنان. در واقع اینها سه نکته اصلی در 

کنار داوری هستند.«

سیدسیروس پورموسوی سرمربی تیم 
فوتبال استقلال خوزستان در واکنش 
از ادامه همکاری  به اینکه باشگاهش 
با او خبر داده می گوید: »بعد از پایان 
رسمی  مذاکره  و  جدی  صحبت  لیگ 
بودیم  مجموعه ای  ما  ولی  نداشتیم، 
پشت  هم  کنار  در  را  خوبی  فصل  که 
باشگاه  و  من  طبیعتاً  گذاشتیم.  سر 
استقلال خوزستان علاقه مند هستیم 
که با یکدیگر کار کنیم و در این زمینه 
البته باید مذاکراتی داشته باشیم. من 
در مورد دو موضوع مهم باید با مدیران 
به  موضوع  یک  کنم،  صحبت  باشگاه 
امکانات و زمین تمرین مربوط می شود 
که ما واقعاً در این زمینه آسیب دیدیم و 
با وجود اینکه باشگاه تلاش های زیادی 
انجام داد ولی در این مدت بابت زمین 
به  دوم  مسأله  شدیم.  اذیت  تمرین 
بحث بودجه فصل آینده مربوط می شود 
فولاد  ملی  وه  )گر شرکت  طبیعتاً  که 
ایران( به باشگاه این موضوع را اعلام 

خواهد کرد و در نهایت باید دید 
بعد از تغییراتی که در شرکت 

چه  است  آمده  وجود  به 
تصمیماتی گرفته خواهد 

شد.« 
ه  ر با ر د ی  سو مو ر پو
وضعیت جواد آقایی پور 

ین طور  ا ه  یند آ فصل  ی  برا
می گوید: »این بازیکن یک فصل دیگر 
قرارداد دارد، ولی ما در فصل گذشته 
شد،  قطعی  ماندنش  آنکه  از  بعد  و 
در نقل وانتقالات زمستانی به او قول 
دادیم که بابت فصل آینده هر کمکی 
از دست مان بر بیاید انجام می دهیم تا 
او به یک باشگاه خوب برود و پیشرفت 
کند. ما به این بازیکن کمک خواهیم 
کرد که بهترین انتخاب را انجام دهد و 
اگر آقایی پور در هر باشگاهی بدرخشد 
خوزستان  استقلال  برای  افتخارش 
است. لیگ برتر برای ما با اتفاقی خوب 
تمام شد. باید از پیشکسوتان فوتبال 
 ، کنم تشکر  ن  ا ر ا د ا هو و  ن  خوزستا
از  که  بازیکنانی  تمامی  از  همین طور 
ابتدای فصل در کنار ما بودند و حتی 

آنهایی که جدا شدند.«

گفت و گو

ناصر قراگزلو
خبر نگار

نقل قول

خبر و مصاحبه

۲ بازیکن پدیده برای لیگ خجالت آور است
 فرکی: اعتراض به داوری 

فرار رو به جلو است

با استقلال خوزستان مذاکره می کنم
 پورموسوی: کمک می کنیم آقایی پور 

بهترین انتخاب را داشته باشد

سوژه روز

حسین برزگر
خبر نگار

هفته پایانی لیگ یک
شب اشک و لبخند

لرها و لک ها امروز در لیگ برتر ایران 
خواهند  بالا  را  خودشان  تیم  پرچم 
گرفت و در ورزشگاه شهرشان برای هر 
تیمی رجز خواهند خواند. خیبر خرم آباد 
طبقه   16 آپارتمان  ساکن  جدیدترین 
فوتبال ایران است. آپارتمانی که هر فصل 
عذر دو مستأجر خود را می خواهد و دو 

مستأجر جدید را پذیرا می شود. 
طعنه آمیز اینکه در این سال ها خیلی از 
مستأجرهای جواب شده مستأجرهای 

تازه وارد بودند. 
بدبختی  هزار  با  که  بودند  تیم هایی 
سودای  به  و  شده  جدا  یک  لیگ  از 
خوشبختی به لیگ برتر آمده و باز دست 

از پا درازتر به لیگ های پایین تر رفته اند. 
که  می شود  تراژیک تر  زمانی  داستان 
شده اند  نابود  اغلب  سقوط کننده ها 
نمانده  جای  بر  آنها  از  نشانی  و  نام  و 
و  کرمانشاه  شیرین فراز  امروز  است. 
استیل آذین کجا هستند؟ شهیدقندی 
یزد سرنوشتش چه شد؟ سپیدرود رشت 
شهرخودرو  حتی  و  اهواز  استقلال  و 
داستان  ور  مر دارند؟  خارجی  وجود 
تیم هایی مثل شیرین فراز و شهیدقندی 
خرم آباد  خیبری های  برای  اتفاقاً  یزد 
این  از نان شب واجب تر است. همه 
تیم های صعودکننده سیاه بخت شدند 
آمدند.  گرفتار  دلال ها  دام  در  چون 
شیرین فراز با آن سرمایه عظیم آن قدر 
جذب  ج  خار رده  از  و  بنجل  بازیکن 
و  شکست ها  بار  زیر  کمرش  که  کرد 
رشت  سپیدرود  شد.  خورد  بدهی ها 

هم آن قدر اسیر خیال پردازی شد که 
سهمیه  هم  شد  د  بو نا ش  د خو هم 
رشت را به فنا داد. استیل آذین هم که 
داستانش درس عبرت همه عاشقان 
شهرت شد. امروز برای خیبر خرم آباد 
هم همین بیم ها می رود؛ اینکه تیمی که 
لرها با هزار امید آن را تا لیگ برتر بدرقه 
کرده اند طعمه دلال ها و زیاده خواهی 
مدیران بلندپروازش شود. خیبر اکنون 
که  است  مردمانی  اجتماعی  سرمایه 
شهره  ایرانی  غیرت  و  سلحشوری  به 
عام و خاص هستند و از نظر استعداد 
فوتبالی جایگاه خوبی در تیم های ملی 
دارند. کوچه پس کوچه ها و دشت ها 
و  امیری ها  از  پر  خطه  این  دره های  و 
بیرانوندهاست و ژن خوب لرها و لک ها 
سرزمین  این  تیم های  ورزشی  نظر  از 
را می تواند از نیاز به خریدهای الکی و 

گران بی نیاز کند. رضا مهاجری که تیم 
البته  آورده  برتر  به لیگ  را  خرم آبادی 
گرگ باران دیده فوتبال ایران است که 
تبار دلال ها را خوب می شناسد. او اگر 
در این تیم ماندگار شود باید امیدوار بود 
که وسوسه پول بیشتر او را هم به آغوش 
دلال ها نیندازد وگرنه بلایی که روزگاری 
خصوصی  بخش  متمول  تیم های  سر 
آمد بر سر دردانه لرستان هم خواهد 
آمد. شمس آذر قزوین البته فعلاً الگوی 
خوبی می تواند باشد برای تیم های تازه 
صعودکرده. کم توقع، کم خرج، واقع بین 
و متکی به جوانان جویای نام. امروز 
توقع قهرمانی و کسب  از خیبر  کسی 
سهمیه و بالانشینی ندارد. همین که این 
تیم با غیرت برای آبروی لر و لک بجنگد 
و راحت باج ندهد و سقوط نکند کافی 

و وافی است، نیست؟!

حســـین کعبـــی مربـــی فـــولاد کـــه به 
همراه ویســـی در ســـخت ترین مقطع 
فصل بـــه تیم فـــولاد پیوســـتند، موفق 
شـــدند در بد تریـــن شـــرایط ممکن و 
بحرانـــی تیـــم فـــولاد را در لیـــگ حفظ 
کـــرده و در بـــازی آخـــر در نهایـــت بـــا 
پیـــروزی مقابل نســـاجی، تیم فـــولاد را 

در لیـــگ برتـــر نگـــه کنند.
 

قبول دارید که ماندن فولاد با توجه به 

شرایطی که داشت، معجزه بود؟
بلـــه، شـــاید خیلی هـــا مانـــدن فولاد 
را بـــاور نداشـــتند امـــا با تـــلاش زیاد، 
خدا ما را به خواســـته مان رســـاند. به 
همیـــن دلیـــل ماندن ما معجـــزه ای از 
طرف خـــدا بود و خـــدا بـــه دل مردم 
و هـــواداران خوزســـتان نـــگاه کـــرد تا 
تیممـــان در لیـــگ بماند. بـــه همین 
دلیل هـــم ماندن مـــا نه تبانـــی بود و 

نـــه جادو.
در بازی مقابل نساجی واقعاً مستحق برد 

بودید؟
بـــا احترام به هـــواداران نســـاجی حتماً 
مســـتحق برد بودیـــم چون شـــهاب در 
نیمـــه اول فقط یـــک تـــوپ خطرناک را 
از ســـوی بازیکنان تیم نســـاجی گرفت 

و حریف هیـــچ بخت دیگـــری برای گل 
زدن به ما نداشـــت. در حالـــی که 7-8 
دقیقـــه بعـــد از اینکه عســـگری گل تیم 
ما را به ثمر رســـاند، شـــیمبا می توانست 
گل دیگـــری برای ما بزند تـــا ما با فاصله 
و اختـــلاف گل بیشـــتری بـــه رختکـــن 
برویم و اصلاً در همان نیمه اول کار تیم 
میزبان را تمام کنیم. نساجی اصلاً تیم 
ضعیفی نبـــود و همه دیدند کـــه قبل از 
بازی با تیم مـــا در هفته قبلش پنج گل 

به هـــوادار زده بود.
چرا سرمربی نساجی از دست ویسی 

ناراحت بود؟
ســـاکت هـــم مانند ویســـی رفیـــق من 
اســـت و هیچ مســـأله خاصـــی در میان 
نبـــود و هر دو مربی کـــه از آنها نام بردم 

جـــزو مربیـــان بســـیار خـــوب و کاربلد 
فوتبـــال مـــا هســـتند. ســـاکت الهامی 
دنبال پیروزی تیمش بود و ویســـی هم 
دنبال برد تیمش در بـــازی آخر بود و در 
ایـــن بین پای هیـــچ مســـأله دیگری در 
میان نبـــود و به هـــر حـــال طبیعی بود 
که ســـاکت از باخـــت تیمـــش در خانه 
ناراحـــت بـــود اما بـــا ما هیچ مشـــکلی 

. شت ا ند
چرا بعضی ها برد تیمتان را به تبانی و 

مسائلی از این قبیل مسائل نسبت دادند؟
مـــن بعـــد از بازی مان مقابل اســـتقلال 
قـــول شـــرف دادم کـــه فـــولاد در لیـــگ 
می مانـــد و خدا را شـــکر ویســـی با همه 
توانـــش تیـــم را در لیـــگ نگه داشـــت. 
ای کاش در بازی آخرمان روی سکوهای 

هـــواداران فولاد بودیـــد و می دیدید آنها 
چه استرســـی دارند و در ایـــن بین بعد 
از مانـــدن تیمشـــان غـــش کردنـــد یـــا 
بعضی هـــا از شـــدت خوشـــحالی گریـــه 

می کردنـــد.
بازی حساس ایران و ازبکستان را 

که بازیکنان خوبی مانند اورونوف و 
ماشاریپوف را در ترکیب دارد، چگونه 

ارزیابی می کنید؟
این بـــازی پیـــکاری بـــرای صدرنشـــینی 
اســـت. روی کاغـــذ ایـــران برنده اســـت 
امـــا تیم مـــا بایـــد ایراداتی کـــه در بازی 
مقابـــل هنگ کنـــگ داشـــت را برطرف 
کند تـــا در بازی مقابل ازبکســـتان تکرار 
نشـــود چون اگر این مهم انجام نشـــود، 

بـــه مشـــکل می خورد.

یادی از شیرین فراز و استیل آذین و سپیدرود
 »خیبر« طعمه دلال ها نشود

خدا به دل هواداران ما نگاه کرد
کعبی:ماندن فولاد در لیگ برتر معجزه بود

جواد رستم زاده
روزنامه نگار

گپ



این گزینه ها 
به باشگاه 

پرسپولیس 
پیشنهاد 
شدند و 

باید منتظر 
ماند و دید 
سرنوشت 

نیمکت 
پرسپولیس 

در فصل 
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رقم خواهد 
خورد.

خبر

پایان کار اوسمار در تهران
1+3 گزینه پرسپولیس مشخص شدند

یحیـــی  یـــی  ا جد ز  ا پـــس  ویـــرا  وســـمار  ا
گل محمدی هدایـــت پرســـپولیس را برعهده 
گرفت و توانســـت این تیم را قهرمان لیگ برتر 
کند. اوســـمار درحالـــی به این عنوان دســـت 
یافـــت کـــه در ابتـــدای نیم فصـــل دوم کمتـــر 

کســـی به او اعتماد داشـــت. بعد از قهرمانی 
پرســـپولیس، بحـــث تمدید قرارداد اوســـمار 
ویرا بـــا پرســـپولیس به یکـــی از ســـوژه های 
اصلـــی نقل وانتقالات تبدیل شـــده اســـت. 
ویرا بعـــد از قهرمانـــی، بیماری همســـرش را 
یکی از دلایـــل جدایی احتمالـــی عنوان کرد 
امـــا پرسپولیســـی ها علاقه منـــد بودنـــد تـــا 
به هـــر قیمتـــی او را حفظ کنند. ایـــن مربی 
پس از جشـــن قهرمانی پرســـپولیس، بدون 
تمدید قـــرارداد به کشـــورش برگشـــت تا در 

کنـــار خانـــواده اش باشـــد و حـــالا اخباری 
مبنی بر برنگشـــتن او بـــه ایران به 

گوش می رســـد.
بـــر اســـاس آخریـــن پیگیری ها 

ایـــن مربـــی تـــا ایـــن لحظـــه 
قصد ماندن در پرســـپولیس 

را نـــدارد و ایـــن موضـــوع را 
هـــم  نش  ا ر ســـتیا د بـــه 

اعـــلام کـــرده اســـت. بـــا 
ایـــن حـــال اما باشـــگاه 

عـــی  مد لیس  پرســـپو
شـــده کـــه اوســـمار از 
رضـــا درویـــش بـــرای 
اعـــلام پاســـخ نهایـــی  

زمان بیشـــتری خواســـته 
امـــا شـــواهد امـــر نشـــان می دهـــد 

جدایی اوســـمار از پرســـپولیس را باید 
قطعـــی بدانیـــم. احتمـــالاً مهلتی که 
باشـــگاه پرســـپولیس درباره اوســـمار 
اعـــلام کـــرده، جهت مذاکره ســـریع 

بـــا گزینه هـــای مدنظـــرش بـــوده تا بـــا اعلام 
خبـــر جدایی او تیم به حاشـــیه نـــرود و بتواند 
بلافاصله مربـــی جدیدش را معرفی کند تا جو 
متشنج نشـــود. ســـه گزینه خارجی به باشگاه 

پرســـپولیس پیشـــنهاد شـــده اند:
دراگان اسکوچیچ

اولیـــن گزینـــه برای ما نام آشـــنا تر از ســـایرین 
بـــود، بعـــد از انتشـــار خبـــر جدایی اوســـمار، 
مدیـــران پرســـپولیس بلافاصله ســـراغ یافتن 
جانشـــین او رفتنـــد و در ایـــن بیـــن شـــنیده 
می شـــود از طریـــق برخـــی واســـطه ها مربی 
ســـابق تیـــم ملـــی بـــه باشـــگاه پرســـپولیس 

پیشـــنهاد شـــده، البته هیچ کدام از مسئولان 
باشـــگاه پرســـپولیس به صـــورت رســـمی این 
خبر را تأیید نکردند اما شـــنیده ها حاکی از آن 
است که اســـکوچیچ یکی از گزینه های جدی 
مدیران باشـــگاه پرســـپولیس برای جانشینی 

اوســـمار محســـوب می شود.
 انیشتین آسیا

گزینه پیشـــنهادی دیگر به پرســـپولیس، پیتر 
شگرت ســـرمربی موفق تاجیکستان در جام 
ملت هـــای آســـیا اســـت که بـــه دلیـــل روحیه 
تلاشـــگرش و شـــعار تاجیکســـتان بـــه پیش، 
حســـابی در فضای مجازی ایران وایرال شـــد. 

ســـرمربی کروات کـــه بعد از ســـرمربیگری در 
مالدیو و افغانســـتان، موفق شـــد بـــا تیم ملی 
تاجیکســـتان در اولین حضور این تیم در جام 
ملت هـــا به مرحلـــه یک چهـــارم نهایی صعود 
کند بـــرای ادامه کار در تاجیکســـتان به توافق 
نرســـید و درحـــال حاضر بـــدون تیم اســـت. 
ایـــن مربی هم توســـط مدیـــر برنامـــه خود به 

پرســـپولیس پیشنهاد شـــده است.
نبوسجا یوویچ

مربـــی خورفکان امـــارات و الاهلی قطر، گزینه 
دیگـــری اســـت که بـــه باشـــگاه پرســـپولیس 
پیشـــنهاد شـــده، این مربی که فصل گذشته 
بـــا تیم خورفـــکان امـــارات در لیـــگ 14 تیمی 
امـــارات رتبـــه 12 ام را کســـب کـــرده و به دلیل 
کســـب نتایج ضعیف قراردادش تمدید نشد، 
این روز ها به باشـــگاه پرســـپولیس پیشـــنهاد 
شـــده اســـت و حتی در فضـــای مجـــازی پیج 
باشگاه پرســـپولیس را فالو کرد. از آنجایی که 
مدیـــر برنامه ایـــن مربی با اوســـتون اورونوف 
مشـــترک اســـت، احتمـــال دارد درویـــش بـــه 
دلیـــل خاطره خـــوش خرید اورونـــوف از این 
راه اقـــدام به جـــذب این ســـرمربی هم کند. 
البته سرخپوشـــان یـــک گزینـــه داخلی را 
هـــم مد نظـــر دارنـــد که همـــکاری با 
این مربـــی نیازمند مرتفـــع کردن 
مشـــکل شخصی او اســـت؛ البته 
هیأت مدیره هـــم اعتقاد دارند 
درحـــال حاضر گزینـــه داخلی 
در سطح پرسپولیس در بازار 
موجـــود نیســـت و روی این 
مربی نظـــر مثبتـــی ندارند 
ارتبـــاط  بـــه واســـطه  امـــا 
خـــوب درویـــش بـــا گزینه 
داخلی مـــد نظر، شـــرایط 
بـــرای همـــکاری بـــا گزینه 
مدنظر بررســـی می شـــود. 
لازم به ذکر اســـت که تمام 
ایـــن گزینه هـــا به باشـــگاه 
پرسپولیس پیشنهاد شدند 
و بایـــد منتظـــر مانـــد و دیـــد سرنوشـــت 
نیمکـــت پرســـپولیس در فصـــل آینـــده 

چگونه رقـــم خواهـــد خورد.

گزارش خبری

محمدرضا رحیم پور
خبرنگار

 پرسپولیس محله 
برو بیای دلال ها شد

بـــا ادا و اطوار جدید اوســـمار ویـــرا و اینکه به 
نظـــر می رســـد او در حـــال وقت تلـــف کردن 
اســـت تا راحت تـــر به باشـــگاه جـــواب منفی 
بدهد حـــالا مطابق آنچـــه انتظـــار می رفت و 
از آن می ترســـیدیم، پرســـپولیس سیبل تازه 
دلالان، واســـطه ها و ایجنت هـــا خواهد شـــد 
و هر کســـی گزینه خودش را بـــه مدیران این 

باشـــگاه معرفی می کند تا ســـرمربی شـــود.
این پروســـه از روز گذشته شـــدت گرفت و با 
توجه بـــه بـــالا رفتـــن گمانه های مربـــوط به 
جدایی اوسمار از پرســـپولیس حالا هر کس 
هـــر گزینه ای کـــه دوســـت دارد و احتمـــالاً از 
قبـــال او درآمدی نصیبش می شـــود یا ارتباط 
دوســـتانه ای با او دارد را به باشگاه پرسپولیس 
معرفی می کند و دوســـت دارد درباره سرمربی 
فصل آینده پرســـپولیس اثری داشـــته باشد.
این اتفاق درســـت بعـــد از جدایـــی نابهنگام 
ســـال  زمســـتان  در  گل محمـــدی  یحیـــی 
گذشـــته هـــم اتفـــاق افتـــاد و در آن مقطـــع 
چیـــزی حدود ســـه هفتـــه اســـامی مختلفی 
بـــه مدیـــران پرســـپولیس ارائـــه می شـــد که 
برخی از آنها رزومه ای در ســـطح سرمربیگری 
پرســـپولیس نداشـــتند و البتـــه ارقـــام قابل 
توجهی هم می خواســـتند که مشـــخص بود 
نقش واســـطه ها و دلالان در اعـــلام این ارقام 

چقـــدر پررنگ اســـت.
رضا درویـــش همواره بر مبـــارزه و دوری اش از 
این گونـــه دلالان تأکیـــد کرده و همـــواره قصد 
داشـــته انتخاب هـــا و تصمیمـــات اینچنینی را 
کانالیزه و در نهایت با مشـــاوره با پیشکسوتان 
پیـــش ببرد اما به هر حال دلالان و واســـطه ها 
از طریـــق افـــراد مختلـــف بـــه باشـــگاه نفوذ 
می کننـــد و بـــرای تحمیل گزینـــه خود تلاش 
عجیبـــی بـــه کار می برند کـــه دور کـــردن آنها 
کار راحتـــی نخواهد بود. جالـــب اینکه گفته 
می شـــود یکـــی از ایجنت هایـــی کـــه بازیکن 
شـــاخصی بـــه پرســـپولیس داده از فرصـــت 
اســـتفاده کرده تا ســـرمربی بعدی این باشگاه 
را هـــم خـــودش بـــه باشـــگاه بدهـــد و ســـود 
بیشـــتری نصیـــب خـــودش کند کـــه معلوم 

نیســـت تیرش به ســـنگ بخورد.

عبدالکریم در ایران ماندنی شد
حضور روز شنبه عبدالکریم حسن در ساختمان باشگاه 
می رسید.  نظر  به  توجه  جالب  و  عجیب  پرسپولیس 
عبدالکریم مدت هاست از تیم ملی قطر فاصله گرفته و 
به اردوی عنابی ها دعوت نمی شود اما ماندن او در ایران 
هم جالب توجه است. گفته می شود این بازیکن در ایران 
را به مسافرت در شهرهای دیدنی  تا تعطیلاتش  مانده 
ایران پشت سر بگذارد و تجربه تازه ای به دست بیاورد. این 
در حالی است که مدافع چپ قطری پرسپولیس کمتر از 
سه هفته قبل در اوج مسابقات حساس هفته های پایانی 
لیگ برتر صاحب فرزند شد و چند روزی هم در تمرینات 

تیمش شرکت نکرد و به قطر رفت.

پایه ها هم به اردو می روند
آکادمی فوتبال باشگاه پرسپولیس تحت مدیریت محسن 
خلیلی، برای فصل جدید، ابتکار عمل را در دست گرفت 
و آغاز بسیار زودهنگامی برای بستن تیم و آماده سازی آنها 
داشت. این تیم ها در آخرین مرحله آماده سازی خود در 
تیر ماه برای برپایی اردو در خارج از تهران اعزام خواهند 
شد و در جریان این اردوها بازی های تدارکاتی را نیز در 

برنامه دارند.

منافی: شاید اوسمار بازارگرمی می کند

 

جـــواد منافـــی بازیکن ســـابق پرســـپولیس 
در رابطـــه با بـــازی پرســـپولیس مقابل مس 
رفســـنجان و حرف هایی که اخیـــراً در رابطه 
با برنگشتن اوســـمار از برزیل مطرح شده، 
ح  نقطه نظـــرات خـــاص خـــودش را مطـــر

. خت سا

 درباره آخرین گل فصل پرسپولیس مقابل 
مس رفسنجان چه صحبتی دارید؟

مـــن فکـــر می کنـــم بـــرد پرســـپولیس هیچ 
ربطی بـــه قهرمانی ندارد چون پرســـپولیس 
در همـــان بـــازی چنـــد فرصـــت گل دیگـــر 
داشـــت ضمن اینکه قبل از گل گولســـیانی 

هـــم مشـــخص شـــد کـــه لـــک بایـــد اخراج 
می شـــد که اگـــر ایـــن مـــوارد لحاظ شـــود، 
کســـی نمی توانـــد قهرمانی پرســـپولیس را 
زیر ســـؤال ببرد. پرســـپولیس تـــا نیم فصل 
با یحیـــی خوب نتیجـــه گرفت و بعـــد از آن 
هـــم اوســـمار در رأس تیم خیلـــی خوب کار 
کرد و بدون حاشـــیه، خـــودش و تیمش کار 
کردنـــد و جنگیدند و مزدشـــان که قهرمانی 

بـــود را گرفتند.
 در رابطه با حرف های مربی رقیب بعد از 
قهرمانی پرسپولیس چه صحبتی دارید؟

من فکـــر می کنـــم قهرمانـــی و روح ورزش و 
زیبایی هـــای فوتبال را با بـــه کاربردن بعضی 
از موارد نباید زشـــت ســـاخت و خدشـــه به 
آن وارد کرد. نباید مـــوارد را با یکدیگر قاطی 
کرد. پرســـپولیس قهرمان شـــد چون برای 
قهرمانـــی لایق تـــر از هر تیـــم دیگـــری بود. 
تیم اســـتقلال با توجه بـــه بضاعتش خوب 
نتیجـــه گرفـــت امـــا بعـــد از اینکـــه قهرمان 
را مقصـــر قهرمـــان  بقیـــه  نبایـــد  نشـــدند 

ی  نقطه ضعف هـــا و  ن  شـــا د خو ن  نشـــد
خودشـــان معرفـــی کننـــد و بهتر اســـت در 
درون خودشـــان علـــت قهرمـــان نشـــدن و 

ضعف هایشـــان را کنـــکاش کننـــد.
 در خصوص بحثی که در خصوص نیامدن 

اوسمار مطرح شده چه صحبتی دارید؟
هیچ کـــس فکـــر نمی کـــرد اوســـمار بتواند 
تیـــم را قهرمان کند اما او ایـــن مهم را انجام 
داد. هـــر چنـــد ایـــن مربـــی در چنـــد بازی 
ازجمله بازی بـــا آلومینیـــوم در جام حذفی 
ضعف هایـــی داشـــت امـــا اوســـمار کارنامه 
خوبـــی از خود برجـــای گذاشـــت. در حال 
حاضر هـــم حرف هـــا در خصـــوص نیامدن 
اوســـمار قطعـــی نیســـت و بیشـــتر در حـــد 
گمانه زنی اســـت. فکر می کنم اوســـمار هم 
الان متوجه شـــده بهترین زمانی اســـت که 
می توانـــد خـــودش را مطـــرح کند چـــون با 
پرســـپولیس قهرمان شـــده و شـــاید دنبال 
بازارگرمـــی اســـت اما بـــا وجود ایـــن خود او 
خوب می دانـــد که حضـــورش روی نیمکت 

پرسپولیس در آسیا بهترین ویترین برایش 
خواهـــد بود.

 در رابطه با تمدید قرارداد بازیکنان 
پرسپولیس که یکی دیگر از دغدغه های 

باشگاه است، چه صحبتی دارید؟
بایـــد در نیـــم فصـــل قـــرارداد بازیکنـــان را 

تمدیـــد می کردنـــد تـــا کار بـــه اینجـــا 
نکشـــد. چه بســـا که بعد از قهرمانی 

بایـــد شـــاکله تیـــم مثل چنـــد دوره 
قبل حفظ شـــده و با اضافه شدن 

چند بازیکن کـــه جذب مهاجم 
مهم تریـــن آن اســـت، حتماً 

را  پرســـپولیس  می تـــوان 
تقویت کرد. بـــه نظرم در 

چند پســـت دیگـــر مثل 
پســـت وینگر و یکی دو 
پســـت دیگـــر هـــم اگر 

یکـــن  ز با لیس  پرســـپو
جدید جـــذب کنـــد، قطعاً 

شـــرایط بهتـــر خواهد شـــد.
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یادداشت

 احترام نمی گذارید
خودتان را بی احترام نکنید

احترام حلقه مفقوده فوتبال ایران در تمام سال های اخیر 
بوده و با وجود مشاهده برخی اتفاقات مثبت و نوین در 
اوج رقابت رنگی و باشگاهی آنچه طبق روال مشاهده شده 
و به شکل اسفباری روتین ماجرا به حساب می آید، تا حد 

زیادی مشمئزکننده و برخورنده است.
فوتبال ایران آدم بزرگ کم ندارد اما خیلی از این آدم های 
از عرف دنیای  ج  بزرگ حتی رفتارهای کوچک و خار
فوتبال را به بدترین شکل ممکن بروز می دهند و ارزش 
و اعتبار خود را تا حد قابل ملاحظه ای پایین می آورند. این 
آدم های بزرگ به لحاظ سابقه، اعتبار و افتخار فوتبالی 
در عین اینکه بلد نیستند خوب حرف بزنند، حرف های 
خوبی هم برای گفتن ندارند و به موازات خراب کردن 
پرتیتر،  و  جنجالی  ظاهراً  مصاحبه های  با  خود  وجهه 
بعضاً در عمل نیز دست به اقداماتی می زنند که از شأن و 
منزلت شان می کاهد و حتی اعتبار فوتبالی شان را دچار 

خدشه می کند.
مخاطب مستقیم این مطلب آن تعداد از پیشکسوتان 
باشگاه استقلال هستند که برای دومین بار دست به 
اقدامی زده اند که با صراحت می توانم تأکید کنم در هیچ 
نقطه ای از دنیا نمونه اش را ندیده ایم و نخواهیم دید. 
این دسته از پیشکسوتان نامدار باشگاه آبی، در نامه ای 
خطاب به وزیر ورزش ضمن تقاضای ورود VAR به فوتبال 
ایران، قهرمانی اخیر پرسپولیس را غیرواقعی و مراسم 
قهرمانی برگزار شده بعد از قهرمانی این تیم را نمایشی 

ساختگی دانسته اند.
در این نامه هم خلط مبحث شده و با پیش کشیدن 
را  عبارت سنگین پایمال شدن »حق الناس« موضوع 
با مهندسی و هدفمند  فرافوتبالی جلوه داده اند هم 
خواندن اتفاقات منجر به قهرمانی پرسپولیس، کل ارکان 
فوتبال را زیر سؤال برده اند هم با به کار بردن اینکه این 
رفتار به دور از انسانیت بوده از دایره ادب خارج شده اند 

و در نهایت به پرسپولیس بی احترامی کرده اند.
برای یادآوری باید ذکر کنم قبل تر هم نامه ای به مسئولان 
رده بالای فوتبال و ورزش از سوی عده ای از پیشکسوتان 
استقلال و با امضای آنها با محتوای کوبیدن تیم رقیب 
صادر شده بود. بار قبل مسأله منجر به نگارش این نامه 
اشتباهات در داوری ها بود و این بار ضمن تأکید روی 
اشتباهات داوری، قهرمانی پرسپولیس نمایشی ساختگی 

خطاب شده و استقلال را قهرمان واقعی می دانند.
در سطور نخست این نوشته اشاره کردم این اتفاق در 
تمام دنیا نظیر ندارد و نخواهد داشت چرا که شما هرگز 
نمی توانید بازیکنان سابق و قدیمی ترهای یک باشگاه 
نشدن  قهرمان  خاطر  به  آنها  از  و  کنید  پیدا  را  بزرگ 
تیم شان در یک رقابت فوتبالی امضا بگیرید و ضمن 
رقیب  تیم  به  شده  برگزار  مسابقات  بردن  سؤال  زیر 
بررسی  قابل  منظر  چند  از  حرکت  این  کنید.  توهین 
است. اول اینکه در دنیای فوتبال و باشگاه های بزرگ 
هیچ پیشکسوت باسابقه و نامداری به خاطر ورود به این 
موارد اعتبار خود را زیر سؤال نمی برد و حتی اگر اعتراضی 
به قهرمانی رقیب یا اشتباهات داوری به سود آن تیم 
داشته باشد موضوع را اینقدر بزرگ نمی کند که منجر 
به بی احترامی به رقیب شود. مهم تر اینکه هیچ باشگاه، 
نهاد یا پایگاه هواداری نیز دست به چنین اقدامی نمی زند.
استقلال رقابت را در زمین فوتبال باخته و هر اتفاقی حتی 
اگر اشتباه در زمین فوتبال رقم خورده است کما اینکه 
تمام بررسی ها نشان می دهد در بدترین حالت همان 
قدر که اشتباهات داوری به سود پرسپولیس بوده برای 

استقلال هم امتیاز به همراه آورده است.
پیشکسوتان، مربیان، بازیکنان و هواداران استقلال 
در حالی قهرمانی پرسپولیس را بی ارزش و بی اعتبار 
می دانند که سرمربی این تیم به خاطر از دست دادن 
همین جام فلزی مجبور به نوشتن مطلبی مفصل شد 
تا به خاطر همراهی هواداران و پیشکسوتان در طول 
فصل و از دست دادن همین قهرمانی ساختگی از آنها 
عذرخواهی کرده است. اکنون با کنار هم قرار دادن تصاویر 
غمبار استقلالی ها بابت از دست دادن قهرمانی در آخرین 
دقایق یک رقابت میلیمتری و فوتبالی و صحبت های بعد 
از آن مبنی بر اینکه جام فلزی که نصیب پرسپولیس شده 
هیچ ارزش و اعتباری ندارد و آنها قهرمان واقعی هستند 
و البته محتوای همین نامه عجیب یک پارادوکس بزرگ 
به وجود می آید و سؤالی با این مضمون طرح می شود که 
اگر این قهرمانی ساختگی و آن جام، فلزی بود چرا زانوی 
غم بغل گرفته اید و عذرخواهی می کنید؟ اگر قهرمان 
واقعی شما هستید پس چرا ناراحتید؟ شما هم در لیگ 
خودتان با آنچه خود در ذهن بافته اید خوشحال باشید و 
حالا که احترام گذاشتن را یاد نگرفته اید حداقل خودتان 

را بی احترام نکنید.

محمد  قراگزلو
خبرنگار

نگاه

ناصر قراگزلو
خبرنگار

تکلیف گوهری هم مثل 
عبدی روشن نیست

فصل بـــا قهرمانی پرســـپولیس 
تمـــام شـــد امـــا حـــالا ســـؤال 
اینجاســـت که فصل بعد رفیعی 
دوباره رزرو بیرانوند خواهد بود 
یا پـــروژه جذب گلـــری مطمئن 

کلیـــد می خورد؟
تابســـتان ســـال قبـــل و بعد از 
جدایی احمـــد گوهری، یحیی 
گل محمـــدی دنبـــال یـــک گلر 
جـــوان برزیلـــی رفـــت امـــا در 
آســـتانه جذب ایـــن دروازه بان 
با ســـفارش بیرانوند و رسانه ها 
از ایـــن خریـــد منصرف شـــد تا 
بـــه دو مهـــره ذخیـــره و جـــوان 
در کنـــار بیـــرو اعتمـــاد کند. از 
بین ایـــن دو دروازه بان جوان، 
رفیعی در چهـــار بازی لیگ برتر 
و یـــک دیـــدار جـــام حذفی به 
میـــدان رفت وعملکـــرد خوبی 
هـــم داشـــت امـــا حـــالا بحث 
بازگردانـــدن گوهـــری می تواند 

یـــک گزینه باشـــد.
عنـــوان  بـــه  گوهـــری  احمـــد 
بازیکـــن قرضـــی در آلومینیوم 
اراک حضور دارد و فصل خوبی 
را هم پشـــت ســـر گذاشـــته اما 
درســـت مثل ماجـــرای مهدی 
عبـــدی تکلیفش بـــرای ماندن 
در تیـــم خـــود یـــا برگشـــتن به 

پرســـپولیس روشـــن نیست.
بـــا توجه بـــه حضـــور ایرالکو در 
نیمـــه نهایی جـــام حذفی هنوز 
فصل برای این تیم تمام نشـــده 
و تکلیـــف مانـــدن یـــا نماندن 
گوهـــری در اراک بعـــد از پایان 
این رقابت ها روشـــن می شـــود 
کمـــا اینکـــه احتمـــال قطعـــی 
کردن قرارداد گوهری از ســـوی 

باشـــگاه اراکی وجـــود دارد.
به هرحال تا تکلیف ســـرمربی 
نشـــود  وشـــن  ر پرســـپولیس 
ه  ر بـــا ر د مشـــخصی  ضـــع  مو
بازگردانـــدن گوهـــری، ادامـــه 
همـــکاری بـــا رفیعی یـــا جذب 
دروازه بانـــی دیگـــر نمی تـــوان 

گرفـــت.

یک ماه و نیم 
گذشت

هیچ خبری 
از مالکان 

جدید نیست
 روز پنجـــم اردیبهشـــت اتفاقـــی کـــه بســـیاری 
از اهالـــی فوتبـــال فکـــر نمی کردنـــد بـــه نتیجه 
بینجامد رنـــگ واقعیت به خود گرفت و ســـهام 
باشـــگاه پرســـپولیس واگـــذار شـــد. طـــی ایـــن 
واگذاری کنسرســـیومی متشـــکل از شش بانک 
و تحت سرپرســـتی بانک شـــهر مالکیت باشگاه 
پرســـپولیس را در اختیـــار گرفـــت و همـــان روز 
جزئیـــات مربوط بـــه تعیین ســـیت های هیأت 
مدیـــره و اینکه مالـــکان جدید پرســـپولیس در 
رأس هرم مدیریتی باشـــگاه قرار خواهند گرفت 
اعـــلام شـــد و به نظـــر می رســـید همه چیز ســـر 
و ســـامان گرفتـــه اما از آنجـــا به بعـــد همه چیز 

خیلـــی کنـــد پیش رفته اســـت.
از روز قطعـــی شـــدن واگـــذاری عمـــده ســـهام 
باشـــگاه و تفویض مالکیت به کنسرسیوم بانکی 
که مراســـمی هم برایـــش ترتیب داده شـــد یک 
ماه و نیم گذشـــته اما هنوز تکلیف هیأت مدیره 
باشگاه مشخص نشـــده است. مدتی بانک شهر 
درگیـــر تغییرات مدیریتی بود امـــا چند هفته ای 
اســـت ســـکون و بی خبری درباره ایـــن تغییرات 
آزاردهنده شـــده و هیچ خبری از تغییرات هیأت 

مدیره باشـــگاه پرسپولیس نیست.

از طرفی فصـــل فوتبالی برای پرســـپولیس تمام 
شـــده و بـــا توجه بـــه برهـــه حســـاس کنونی که 
ســـرمربی تیم بـــه نوعی جدا شـــده تیـــم فصل 
بعد باید برای حضـــور قدرتمند در لیگ نخبگان 
آســـیا بـــه بهترین شـــکل ممکن بســـته شـــود. 
در ایـــن راســـتا لازم اســـت در وهلـــه اول راه هـــا 
و منابـــع تأمین بودجـــه لازم جهت اســـتخدام 
بازیکنان و احیاناً مربیان جدید، تسویه حساب 
بـــا بازیکنـــان فصـــل قبـــل و تأمیـــن هزینه های 
مربـــوط بـــه اردو و... دیـــده شـــود و بـــه مرحله 

اجرایی برســـد.
لازمـــه ورود بـــه ایـــن حیطـــه در نقطه نخســـت 
تعیین و انتصاب اعضای جدیـــد هیأت مدیره از 
سوی کنسرسیوم بانکی و در رأس آن بانک شهر 
اســـت که هنـــوز هیـــچ اتفاقی در ایـــن خصوص 
رخ نداده و کشـــدار شدن این ســـکون و انفعال 

نگران کننـــده به نظر می رســـد.
در عین حـــال واقعیت اینجاســـت کـــه اعضای 
فعلـــی هیـــأت مدیـــره هم بـــا تأکیـــد بـــر اینکه 
تـــا روزی کـــه هســـتند کارشـــان را می کننـــد در 
خلأ عجیبـــی قرار دارنـــد و عمـــلاً کاری از پیش 

نمی برنـــد.

فریـــدون ممبینـــی بازیکن اســـبق 
قهرمانـــی  بـــاره  ر د لیس  پرســـپو
پرســـپولیس در لیگ بیست وسوم 
گفـــت: پرســـپولیس بهتریـــن تیم 
لیـــگ بـــود و بهتریـــن کیفیت فنی 
را ارائـــه داد بـــه همیـــن دلیـــل هم 
با وجـــود آنکه از رقیب ســـنتی اش 
امتیـــاز عقـــب افتـــاده بـــود آن را 
جبـــران کـــرد و در حســـاس ترین 
زمـــان ممکـــن یعنی در ســـه هفته 
آخـــر از رقیب ســـنتی اش ســـبقت 

. فت گر
 همچنیـــن بـــا کارآمدی ســـرمربی 
و تـــلاش زیـــاد بازیکنـــان و در کنار 
آن حمایـــت همه جانبه هـــواداران 
موفق به پیروزی در بازی حســـاس 
آخر و کســـب قهرمانی شد. بازیکن 
اسبق پرســـپولیس در ادامه افزود: 
تقریبـــاً همـــه کشـــورها »وی ای آر« 
دارنـــد امـــا ایـــن مهـــم هنـــوز برای 
فوتبال ایران تهیه نشـــده اســـت از 
ایـــن رو مشـــکلاتی گاهی بـــه وجود 
می آیـــد کـــه بایـــد حـــل شـــود. در 
بازی مقابـــل مس رفســـنجان هم 
پرســـپولیس چنـــد موقعیـــت گل 
داشـــت و حقش برد بود به همین 
دلیـــل نباید گل گولســـیانی را بهانه 

قـــرار دهنـــد. ایـــن کار یعنـــی زیـــر 
ســـؤال بردن قهرمانی پرسپولیس 
اصلاً جالب نیســـت چـــون تلاش 
بازیکنان و شایســـتگی کادر فنی با 
این مـــوارد به هیچ وجه زیر ســـؤال 
نمـــی رود. ممبینـــی تأکیـــد کـــرد: 
اســـتقلال زمان مـــا هـــم بازیکنان 
خیلـــی خوبی داشـــت و از آن زمان 
من با چند بازیکن اســـتقلال مانند 
علـــی جبـــاری رفاقـــت دارم. مـــن 

ایشـــان و رضا عادلخانـــی را در بین 
بازیکنـــان اســـتقلال خیلـــی قبول 
دارم و بـــه لحـــاظ فنـــی و اخلاقـــی 
آنهـــا را جـــزو بهترین هـــا می دانم. 
بعد از قهرمانی پرســـپولیس هم با 
علی جباری صحبت کردم و ایشان 
صحبت قشـــنگی با من داشـــت و 
گفت حالا دیگر نبایـــد این همه در 
رابطه با گل گولســـیانی بعد از اتمام 
لیـــگ صحبت کـــرد چـــون بازی ها 
تمام شـــده و قهرمان هم مشخص 

شـــده است.
فریـــدون ممبینـــی جـــزو اولیـــن 
لیس  پرســـپو یـــخ  تار ن  یکنـــا باز
اســـت کـــه بعـــد از منحـــل شـــدن 
شـــاهین تهران، این تیم را تشکیل 
از  پایـــان گفـــت:  دادنـــد. وی در 
زمانـــی کـــه پرســـپولیس تشـــکیل 
شـــد بیشـــترین قهرمانی را کسب 
کردیم و خوشـــحالم که در سالیان 
بعد هـــم پرســـپولیس بیشـــترین 
قهرمانی را کســـب کرده اســـت. به 
همیـــن دلیـــل شـــخصیت و بزرگی 
پرسپولیســـی که از بدو تشـــکیلش 
بـــا قهرمانـــی عجین شـــده را هیچ 
کســـی و هیچ تیمـــی نمی تواند زیر 

ســـؤال ببرد.

 ممبینی: جباری گفت دیگر نباید به گل قهرمانی بپردازند
نمی توانند بزرگی پرسپولیس را زیرسؤال ببرند



خبر

قدوس-استقلال، شاید وقتی دیگر
ســـامان قدوس لژیونر تیم ملی فوتبال کشـــورمان 
به پیشنهاد اســـتقلال پاسخ منفی داد. هافبک تیم 
ملی کـــه در طول ۴ فصل، ۱۰۸ بازی بـــرای برنتفورد 
انجـــام داده و ۶ گل به ثمر رســـانده اســـت، یکی از 
گزینه هـــای جـــواد نکونـــام برای پیوســـتن بـــه این 

بود. باشگاه 
از هلدینـــگ  درحالی کـــه ســـرمربی آبی پوشـــان 
خلیج فـــارس خواســـته بود تـــا هرطور شـــده این 
هافبـــک 30 ســـاله را بـــه اســـتقلال بکشـــانند، اما 
قدوس با پاســـخ منفـــی خود پرونـــده حضورش در 
اســـتقلال را بســـت. گویا او قصد ندارد در لیگ برتر 
ایران بازی کند و هنوز خواهـــان ادامه فوتبال خود 
در اروپا اســـت و بـــه احتمال زیاد حتی بـــا دریافت 
نیمـــی از مبلـــغ پیشـــنهادی باشـــگاه های ایـــران، 

خواهـــان حضور در تیم مالمو ســـوئد اســـت.
 

ع وقت پرداخت بدهی دراسر
بعـــد از واگـــذاری باشـــگاه اســـتقلال بـــه هلدینگ 
ایـــن باشـــگاه  خلیـــج فـــارس، مشـــکلات مالـــی 
همچنان پابرجاســـت. درحالی کـــه انتظار می رفت 
با خصوصی ســـازی آبی ها مشـــکلات مالی باشـــگاه 
تاحدی حل شـــود اما گویـــا این مســـائل همچنان 
گریبانگیر اســـتقلال اســـت. آخرین بار علی خطیر 
15 درصـــد از مطالبات بازیکنـــان را پرداخت کرد اما 
تـــا به امروز دیگر خبری از مســـائل مالـــی نبوده که 
همیـــن موضوع باعث ناراحتی بازیکنان اســـتقلال 
شـــده اســـت. حالا هلدینگ خلیج فـــارس در نظر 
دارد تـــا هرچه زودتـــر بدهی بازیکنـــان و کادرفنی را 
پرداخـــت کند تا انباشـــت مطالبات برطرف شـــود.

 

رضایت پیشکسوتان از نایب قهرمانی
این طـــور کـــه پیـــدا اســـت پیشکســـوتان آبـــی از 
عملکـــرد فصل گذشـــته رضایت دارند. شـــاگردان 
نکونـــام کـــه تا 3 هفتـــه مانده بـــه پایان لیـــگ برتر 
صدرنشـــین بودنـــد، بـــا تســـاوی مقابـــل نســـاجی 
صـــدر را از دســـت دادنـــد و در ادامـــه هـــم بـــا یک 
اختـــلاف امتیـــاز کمتـــر نســـبت بـــه پرســـپولیس 
بـــا 67 امتیـــاز نایب قهرمـــان شـــدند. درحالی کـــه 
هواداران اســـتقلال امید زیـــادی بـــه قهرمانی تیم 
محبوب شـــان داشـــتند اما ایـــن اتفـــاق در آخرین 

نیفتاد. لحظـــات 
 برخـــلاف پیش بینی ها امـــا هـــواداران و حتی اکثر 
پیشکســـوتان از عملکـــرد تیـــم رضایـــت دارنـــد و 
موافق مانـــدن نکونام هســـتند. علیرضـــا اکبرپور 
پیشکســـوت اســـتقلال و از جمله حامیـــان نکونام 
معتقد اســـت اســـتقلال بـــا اینکه فصل پرفشـــاری 
و  خـــوب  نتایجـــش  امـــا  سرگذاشـــته  پشـــت  را 
راضی کننـــده بوده اســـت و نکونام بایـــد فصل بعد 

هـــم روی نیمکـــت تیم بنشـــیند.
 

 بازگشت یامگا 
به شرط بازگشت بینایی

کوین یامـــگا تنهـــا بـــه شـــرط ســـلامت بینایـــی بـــه 
اســـتقلال برخواهد گشـــت.  درحالی کـــه این روزها 
صحبت هـــای زیـــادی پیرامون تمدید قـــرارداد یامگا 
به گوش می رســـد، مســـئولان اســـتقلال مشکلی از 
نظر فنـــی با او نداشـــته و تنها اعـــلام کرده اند که به 
شـــرط بهبود کامل چشـــمش با او تمدیـــد خواهند 
کرد. قبل از این پزشـــکان نســـبت بـــه جراحی های 
صـــورت گرفته روی چشـــم یامگا رضایت داشـــتند و 
بر ایـــن عقیـــده بودند که با گذشـــت زمـــان، بافت 
آســـیب دیده چشـــم ایـــن بازیکـــن ترمیـــم شـــده و 
می توانـــد بـــه میادیـــن فوتبـــال برگـــردد.  حـــالا بـــا 
تصویـــری کـــه دیـــروز یامـــگا بـــدون چشـــم بند و با 
عینک، در حین تمرین از خود منتشـــر کرده است، 
امیدها برای بهبود و بازگشـــت او بیشتر شده است.

عذرخواهی مهرداد محمدی
مهـــرداد محمـــدی دربـــاره اتفاقـــات اخیـــر ایـــن 
توضیحـــات را داده اســـت: »بعـــد از بازی بـــا پیکان 
واقعـــاً تحـــت فشـــار بـــودم. حـــق مـــا قهرمانـــی 
بـــود. اصـــلاً قصدی بـــرای مصاحبـــه نداشـــتم. اما 
خبرنـــگاران محترمـــی کـــه آنجـــا حضور داشـــتند، 
اصرار کردند و من هم از ســـر عصبانیت و به خاطر 
فشـــارهای روانـــی که روی مـــن وجود داشـــت، آن 
حرف هـــا را زدم که کاملاً اشـــتباه بود. ســـابقه من 
پاک پاک اســـت و همه می دانند که همیشه اخلاق 
و ادب را رعایـــت می کنـــم امـــا متأســـفانه اتفاقاتی 
کـــه آن شـــب رخ داد، باعث شـــد چنین واکنشـــی 
نشـــان دهم که اصلاً درســـت نبـــود و از این بابت، 
از فدراســـیون فوتبال، کمیته انضباطی و هواداران 
فوتبـــال عذرخواهـــی می کنـــم. در شـــخصیت من 
نیســـت که اینطـــور حرف بزنـــم. شـــما هیچ وقت 
از مـــن بدرفتـــاری چـــه در زمیـــن و چـــه در خارج 
از زمیـــن ندیده ایـــد. باز هـــم از همـــه عذرخواهی 
می کنـــم. امیدوارم همیشـــه عدالت رعایت شـــود 
و تلاش هـــای یـــک تیـــم اینگونـــه هـــدر نـــرود. ما 

مســـتحق قهرمانـــی بودیم.«
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دربـــاره اینکـــه در فهرســـت خروجـــی اســـتقلال چه 
بازیکنانـــی قـــرار دارنـــد، ســـؤالات متعددی پرســـیده 
می شـــود. جـــواد نکونـــام امـــا تاکنـــون بـــه صراحت 
دربـــاره اینکـــه چـــه بازیکنانـــی از تیمـــش خواهنـــد 
رفـــت، صحبتـــی بـــه میـــان نیاورده اســـت امـــا برخی 
نام هـــا مطرح اســـت کـــه در روزهـــای اخیـــر پیرامون 
آنهـــا مانور بســـیاری شـــده کـــه البتـــه نمی توانـــد دور 

از واقعیت باشـــد. اســـتقلال قطعـــاً بـــرای فصل بعد 
نیاز بـــه تغییـــرات دارد و باید بازیکنانـــی را به خدمت 
بگیرد کـــه عیار مطلوبی برای بازی دراین تیم داشـــته 
باشـــند. گرچه اســـتقلال باهمین بازیکنـــان عملکرد 
خوبی در فصل بیســـت و سوم داشـــت و با یک امتیاز 
اختلاف نســـبت به پرســـپولیس در جایـــگاه دوم قرار 
گرفت و حتی تـــا دقایق پایانی بازی خـــود با پیکان به 
واقـــع قهرمان بود و با گل آفســـایدی که پرســـپولیس 
وارد دروازه حریفـــش کرد قهرمان شـــد اما به هرحال 
مجموعـــه ای که فصـــل پیـــش در اســـتقلال فعالیت 
کردند توانســـتند نمـــره قبولـــی بگیرنـــد، هرچند که 

از نـــگاه کارشناســـی این تیـــم نیازمند برخـــی تحولات 
اســـت تا فصل آینـــده نمایـــش مطلوب تـــری را به جا 
بگـــذارد. در همین راســـتا بایـــد بازیکنان متوســـط از 
اســـتقلال کنار گذاشـــته شـــده و بازیکنان درجه یک 
بـــه خدمت گرفته شـــوند. در روزهای اخیـــر نام هایی 
همچون: محمدحســـین زواری، پیمان بابایی، جعفر 
ســـلمانی، امید حامدی فر، میـــلاد فخرالدینی، آرمان 
رمضانـــی و رضـــا میرزایی مطرح شـــده که در لیســـت 
خـــروج قـــرار دارنـــد. در عین حـــال نـــام رضاوند نیز 
مطرح اســـت و نکونام بـــه دنبال بازیکنانی اســـت که 
عیـــار بالاتری بـــرای طراحـــی حملات تیمش داشـــته 

باشـــند. بـــه این افـــراد می شـــود نام 
سیدحســـین حســـینی را هم افزود؛ 

دروازه بانـــی که روشـــن نیســـت فصل 
بعد در اســـتقلال باشـــد یا خیـــر. درباره 

حســـینی شـــایعات متعـــددی بـــه گوش 
می رســـد که باید دید در نهایت باشـــگاه 

اســـتقلال چـــه تصمیمی دربـــاره این 
دروازه بـــان خواهـــد گرفـــت و آیا با 

برخی دخالت ها مشـــکل شماره 
یـــک آبی ها حل خواهد شـــد 

! ؟ خیر یا 

پیش فصل لیـــگ بیســـت وچهارم احتمالاً جذاب تـــر از هر 
فصل دیگری دنبال خواهد شـــد. در هر صورت قرار اســـت 
برای اولین بار دو تیم اســـتقلال و پرسپولیس با هم در یک 
لیگ فراآســـیایی شـــرکت کرده و این موضـــوع می طلبد تا 
آنهـــا با تیمی بســـیار قدرتمند و منســـجم در ایـــن رقابت ها 

کنند. شرکت 
در همین راســـتا مذاکرات با بازیکنان بـــرای تمدید قرارداد 
شـــروع شـــده اســـت؛ درعین حـــال شـــنیده ها حکایت از 
پیشـــنهاد هر دو باشـــگاه بـــه پدیده های لیـــگ دارد. جایی 
که نام بازیکنانی مانند اســـلامی، لیموچـــی، آقایی پور و... 
دوباره برجســـته شـــده و بـــه نظـــر می رســـد نقل وانتقالات 
فصل بیســـت وچهارم بیشـــتر حول وحوش همین اســـامی 
قـــرار داشـــته باشـــد. همان طـــور کـــه قبـــلاً ذکر شـــد فعلاً 
هر دو باشـــگاه اســـتقلال و پرســـپولیس در اندیشه تمدید 
قرارداد با بازیکنان کارســـاز خود در فصل گذشـــته هســـتند 
امـــا به نظر می رســـد ایـــن مذاکـــرات خیلی هم بی دردســـر 

دنبـــال نمی شـــود! در این خصـــوص شـــنیده های خبرنگار 
ایران ورزشـــی حکایـــت از آن دارد، مدیران این دو باشـــگاه 
در مواجهـــه با بازیکنان تمدیدی خود بعضاً با پیشـــنهادات 
نجومـــی و چندبرابـــری از ســـوی آنهـــا مواجه شـــده اند که 
باعث شـــده اســـت تا گوششـــان حســـابی ســـوت بکشد. 
یکـــی از همیـــن مدیـــران کـــه تمایلـــی نداشـــت نامش به 
صورت مســـتقیم برده شـــود با تأیید پیشنهاد نجومی برخی 
بازیکنـــان تمدیدی تیمش بـــه ایران ورزشـــی گفت: برخی 
بازیکنـــان تیم پیشـــنهاد 3 برابـــری را برای تمدیـــد قرارداد 
ارائه داده اند. این ارقامی که شـــنیده می شـــود اعجاب انگیز 
اســـت و نمی دانم روی چه حســـابی این عدد و رقم ها برای 
فصـــل جدید مطرح می شـــود! نکتـــه قابل توجـــه اینکه در 
باشگاهی مانند اســـتقلال از زمان حضور احمد سعادتمند 
پدیـــده چند برابر شـــدن یک شـــبه قراردادها باب شـــده و 
سپس با بورسی شدن ســـهام سرخابی ها در زمان مدیران 
عامـــل وقت این دو باشـــگاه ادامـــه پیدا کرد. ایـــن درحالی 
اســـت که حالا و بر اســـاس آن که هر دو باشگاه برای فصل 
جدید و با الزام کنفدراســـیون فوتبال آســـیا به نوعی تحت 
پوشـــش بخش خصوصی قـــرار گرفته اند؛ به نظر می رســـد 
این موضوع بیشـــتر از هر بحث دیگـــری این فضای ذهنی را 

بـــرای بازیکنان فوتبال ایران و بـــه خصوص بازیکنان همین 
تیم ها که قراردادشـــان با این دو باشـــگاه به پایان رســـیده، 
به وجود آورده اســـت که آنهـــا می توانند از فرصت خصوصی 
شدن استقلال و پرسپولیس بیشـــتر از هر زمان دیگری به 
سود جیب شان اســـتفاده کرده و احتمالاً با قابلیت های 50 

درصدی به دنبال ســـقف صددرصدی باشـــند!
البته اگـــر چنین فضای ذهنـــی هم برای فوتبالیســـت های 
امروزی وجود داشـــته باشـــد به طور حتـــم چنین توضیحی 
هـــم بـــرای آنهـــا لازم اســـت کـــه شـــرکت های خصولتی به 
هـــر انـــدازه ای هم کـــه درآمـــد و منابـــع مالـــی قدرتمندی 
داشـــته باشـــند به طـــور حتـــم بـــرای هزینه کـــرد آنهـــا نیز 
هیـــچ گاه بی گـــدار بـــه آب نـــزده و هیچ وقت ســـرمایه های 
خـــود را بی جهـــت صـــرف نمی کننـــد. در واقـــع در چنین 
مجموعه هایـــی برخـــلاف حیاط خلوت هایـــی مانند بنگاه 
ســـرخابی ها )تـــا پیـــش از این( که مفســـده ایجـــاد کرده و 
باعث شـــده اســـت تا رقم هـــا بی جهـــت چندبرابر شـــود؛ 
شـــفافیت حـــرف اول و آخـــر را زده و بـــه نظـــر نمی رســـد با 
حضـــور مجموعه های نفتی و بانکی متمـــول، این امر باعث 
ریخت وپاش و پولپاشـــی آنهـــا در زمینه فوتبـــال و بویژه در 

فصـــل نقل وانتقالات شـــود.

ج می شوند معمولی ها و متوسط ها از لیست خار
 زلزله در ترکیب نکونام

سودجویی برخی بازیکنان از خصوصی شدن استقلال

سه برابر قرارداد فصل قبل را به من بدهید

گزارش یک

 این تیم  این تیم 
نیازمند نیازمند 

برخی تحولات برخی تحولات 
است تا فصل است تا فصل 
آینده نمایش آینده نمایش 

مطلوب تری را به مطلوب تری را به 
جا بگذارد. باید جا بگذارد. باید 

بازیکنان متوسط بازیکنان متوسط 
از استقلال کنار از استقلال کنار 
گذاشته شده و گذاشته شده و 
بازیکنان درجه بازیکنان درجه 
یک به خدمت یک به خدمت 

گرفته شوندگرفته شوند

هاشمی نسب، نوازی یا رحمتی
دستیاران نکونام در معرض جدایی

جدایی قریب الوقوع خرید نیم فصل
فخرالدینی نیامده می رود

آخریـــن  ز  ا یکـــی  فخرالدینـــی  میـــلاد 
خریدهـــای اســـتقلال در نیم فصـــل دوم 
بود کـــه پس از هفت ونیـــم فصل دوری از 

اســـتقلال بـــه ایـــن تیم بازگشـــت.
مصدومیـــت شـــدید کوین یامـــگا و دوری 
اســـتقلال  ترکیـــب  از  او  طولانی مـــدت 
باعـــث شـــد تـــا در نیـــم فصـــل مدیـــران 
باشـــگاه به دنبال انتخـــاب بازیکنی بروند 
کـــه بتواند بـــه صالـــح حردانـــی در ادامه 
فصـــل کمـــک کنـــد و بـــه همیـــن منظور 
دســـت روی میلاد فخرالدینی گذاشـــتند 
کـــه قیمت بالایـــی نداشـــت و پیش تر در 
لیگ هـــای چهاردهـــم و پانزدهـــم بـــرای 
اســـتقلال بـــازی کرده بـــود. آبی هـــا برای 
این موضوع دست روی میلاد فخرالدینی 
گذاشتند. او به عنوان کاپیتان آلومینیوم 
اراک از ایـــن تیـــم جدا شـــد تـــا بتواند به 
تیـــم اســـبقش بازگردد امـــا با ایـــن حال 
فخرالدینی نتوانســـت خیلـــی در ترکیب 

استقلال حضور داشـــته باشد و تنها 295 
دقیقـــه در مجمـــوع نیم فصـــل دوم برای 

این تیـــم به میـــدان رفت. 
بـــر  پایـــان فصـــل شـــایعاتی مبنـــی  بـــا   
جدایـــی ایـــن بازیکـــن از اســـتقلال بـــه 
گوش می رســـید و حالا پیگیری ها نشـــان 

می دهد کـــه این بازیکن با وجـــود قرارداد 
یک ونیم ساله با اســـتقلال، به نزدیکانش 
اعلام کـــرده هنـــوز ماندنـــش در این تیم 
تعیین تکلیـــف  بـــرای  و  نشـــده  قطعـــی 
مشـــغول مذاکـــره با مســـئولان ایـــن تیم 

. ست ا

تکلیف جواد نکونام برای ادامه مربیگری 
در استقلال به زودی مشخص خواهد 
مدعی  مربی  این  به  نزدیکان  و  شد 
ه  ا ر سد  مشکلی  هیچ  که  ند  ه ا شد
سرمربی استقلال نیست و او فصل بعد 
را در دست  آبی ها  هم سکان هدایت 
خواهد داشت. با این حال اگر حضور 
در  تغییرات  بدانیم،  قطعی  را  نکونام 
کادر فنی استقلال به نظر اجتناب ناپذیر 
به  که  توصیه هایی  براساس  و  می آید 
سرمربی استقلال شده یکی، دو نفر از 
اعضای کادر فنی از این تیم جدا خواهند 
شد. در همین راستا طی روزهای گذشته 
ح شده و گفته می شود  نام هایی مطر
مربیانی همچون هاشمی نسب یا محمد 
نوازی گزینه جدایی از استقلال هستند. 
اینکه خود نکونام نیز با این طرح موافق 
باشد یا خیر، هنوز روشن نشده است 
اما به زودی سرمربی استقلال باید در 

راستای تقویت تیم تصمیم گیری کند. 
شاید سرمربی استقلال به این نتیجه 
برسد که با همین کادر ادامه دهد و شاید 
از اعضای  نفر  نهایت یکی، دو  هم در 
کنونی را جدا کند. این طور که پیدا است 
در حال حاضر تنها حضور رجبی و سسما 

در کادر فنی آینده در کنار نکونام قطعی 
به نظر می رسد اما درباره دیگر اعضای 
کادر فنی ابهاماتی وجود دارد که قطعاً 
در نشستی که سرمربی استقلال باید با 
مسئولان این باشگاه برگزار کند، تکلیف 

روشن خواهد شد.

از درگیری هـــای  یـــک فصـــل سرشـــار 
مدیریتـــی که ســـهم مهمـــی در قهرمان 
نشـــدن اســـتقلال در لیگ بیست و سوم 
فوتبال کشـــور داشـــت، ظاهراً آبی های 
متنبـــه  کفایـــت  حـــد  بـــه  را  پایتخـــت 
نکـــرده و ادامـــه ایـــن فرآینـــد را بـــه ایام 
بیســـت و چهارم  لیـــگ  »پیش فصـــل« 
نیز بســـط داده اســـت. درگیـــری کلامی 
یرعاملـــی  مد پرســـت  سر جمعه شـــب 
اســـتقلال )ســـمیعی( با یکـــی از اعضای 
پیشـــین هیأت مدیره )خانی( در جریان 
برنامـــه ای تلویزیونـــی یک بـــار دیگر این 
قضیـــه را ثابـــت کـــرد که جنـــس و بافت 
مدیران این باشـــگاه یکســـان نیســـت و 
آنها بـــرای اینکه ناکام شـــوند و جام های 
قهرمانی را از دســـت بدهنـــد، لزوماً نیاز 
به یک یـــا چند دشـــمن بیرونـــی ندارند 

و افـــراد حاضـــر در رأس هـــرم آبی هـــا 
بـــرای سســـت تر شـــدن هرچـــه بیشـــتر 
ریشـــه های ایـــن باشـــگاه از هـــر جهـــت 
گذشـــته نزدیک  در  می کنـــد.  کفایـــت 
آجورلــــــو،  چشـــم وهم چشمی هــــــای 
شـــد  ســـبب  کریمـــی  و  فتـــح الله زاده 
اســـتقلال از ریـــل قهرمانـــی در هـــر دو 
ج شـــود  جـــام »لیـــگ« و »حذفـــی« خار
کـــه ایـــن در لیـــگ بیســـت و دوم اتفاق 
افتـــاد. در لیـــگ بیست و ســـوم نیـــز که 
همیـــن هفته پیش پایـــان یافت، آن قدر 
علی خطیـــر مدیرعامل و جـــواد نکونام 
ســـرمربی تیـــم بـــا یکدیگـــر »کل - کل« 
کردنـــد که تمرکـــز لازم از کادر فنی گرفته 
شـــد و بازیکنـــان تیم نیز دچار اســـترس 
شـــدند و درحالی کـــه همه چیـــز فراهم 
بود تـــا آبی ها مثـــل لیگ بیســـت و یکم 
جـــام قهرمانی را در آغـــوش بگیرند، یک 
نتیجـــه مســـاوی بی وقـــت و پرضـــرر در 
زمین نســـاجی این جـــام را از آنها گرفت 
و بـــه دامـــان قرمزهای تهرانـــی انداخت 

کـــه بازی های آخر خـــود را پیاپـــی بردند 
و امتیازی از مشت شـــان بیـــرون نیفتاد. 
ادامـــه اختـــلاف ســـلیقه ها درون هیأت 
مدیره اســـتقلال و این شـــایعه که شاید 
جـــواد نکونـــام ماندنی نباشـــد، ســـبب 
شده اســـتقلال ســـنگ بنای اولیه برای 
لیـــگ بعـــدی را هم محکـــم نگـــذارد و با 
تردیـــد و تفرقـــه حرکـــت کند و بـــه  تبع 
آن مانند فصل گذشـــته نتوانـــد در ایام 
»پیش فصل« خریدهـــای مفید و مؤثری 
داشـــته باشـــد و بار خـــود را از هر جهت 
ببندد. طبع خـــاص نکونام هم که اصولاً 
آدم تمامیت خواهـــی اســـت و چنـــدان 
با مدیران باشـــگاه مؤانســـت ندارد و راه 
اختصاصـــی خـــودش را می رود، ســـبب 
شـــده نگاه هـــا به او بـــرای فصـــل بعدی 
و میـــزان صلاحیتش بـــرای رهبری فنی 
تیم با برخی تردیدها توأم شـــود. انتقال 
مالکیـــت اســـتقلال از وزارت ورزش بـــه 
یـــک هلدینـــگ ظاهـــراً متمـــول ســـبب 
شـــده دســـت های ایـــن باشـــگاه بـــرای 

هزینـــه کـــردن در راه ارتقـــای فنـــی تیم 
فوتبالـــش بازتـــر از گذشـــته و نگرانی ها 
در ظاهـــر کمتـــر از قبـــل شـــود، اتفاقات 
چنـــد روز اخیـــر و حـــرف و ســـخن های 
فـــراوان بعد از اتمام لیگ بیست و ســـوم 
و انداختـــن تقصیـــر قهرمـــان نشـــدن 
اســـتقلال به گـــردن هر کســـی بجز خود 
تیـــم و مربیـــان و مدیرانـــش خبـــر از آن 
می دهـــد کـــه اســـتقلال به رغـــم نیـــش 
شـــدیدی که بر اثـــر این بی سیاســـتی ها 
به بدنش فرو رفت، خیال متنبه شـــدن 
را نـــدارد و انـــگار می خواهـــد فصل بعد 
هـــم از همان ســـوراخ گزیده شـــود که در 
گذشـــته به کـــرات گزیده شـــده اســـت. 
این درحالی اســـت کـــه صبر هـــواداران 
باشـــگاه هـــم از ایـــن  همـــه کم توجهـــی 
مدیران و ســـتیزه جویی مربیان و لغزان 
بـــودن بازیکنان، به ســـر آمـــده و روال و 
رفتارهای تـــازه و بهتـــری را در این زمینه 
می طلبند. چیزی که در اســـتقلال شبیه 

بـــه یک کیمیا شـــده اســـت.

معرفی اعضای حقوقی آبی ها
تصمیم گیری درباره پسوند نام استقلال در آینده

روز گذشـــته مالکان باشگاه استقلال نشستی 
را برگزار کردنـــد. در این مجمع اعضای جدید 
حقوقـــی هیـــأت  مدیـــره باشـــگاه اســـتقلال 

انتخاب شـــدند.
این مجمع با حضور ۸۵.۰۱ درصد ســـهامداران 
در محـــل ســـالن همایش هـــای ســـتاد گروه 
صنایع پتروشـــیمی خلیج فارس و به ریاســـت 
مرتضی رحیمیان ســـرای، مدیر امور مجامع و 

ســـهام این گروه برگـــزار شـــد. در این مجمع 
که محمدحســـن فامیلی نماینده پتروشیمی 
بندرامـــام به عنوان ناظـــر اول، هادی تقی زاده 
نماینده پتروشـــیمی پارس ناظر دوم و فرشید 
ســـمیعی، مدیرعامل باشـــگاه اســـتقلال هم 
به عنـــوان منشـــی جلســـه مجمـــع انتخـــاب 
شـــده بودنـــد، شـــرکت صنایـــع پتروشـــیمی 
خلیج فارس، شرکت پتروشـــیمی بندر امام، 

شـــرکت پتروشـــیمی بوعلی ســـینا، شـــرکت 
پتروشـــیمی پارس و شرکت پتروشیمی شهید 
تندگویـــان به عنـــوان اعضای حقوقـــی جدید 
این باشگاه با رأی ســـهامداران انتخاب شدند 
و نماینـــدگان ســـهامداران جدید تـــا دو هفته 
آینده اعلام خواهند شـــد. در این جلســـه و در 
پاســـخ به ســـؤال یکی از اعضای مجمع درباره 
تغییر نام باشـــگاه اســـتقلال ایران، تأکید شد 

که قطعاً نام اســـتقلال برای این باشـــگاه باقی 
می مانـــد و دربـــاره پســـوند آن طـــی مراحلی و 
در مجمـــع فوق العاده تصمیم گیـــری خواهد 
شـــد. در ایـــن مجمع کـــه به صـــورت آنلاین از 
ســـامانه »دیمـــا« هـــم پخـــش می شـــد، هیوا 
ظفـــری نماینده شـــرکت فرابورس و یوســـف 
رضـــا ســـرافراز به عنـــوان نماینـــده ســـازمان 
حسابرسی در جلســـه مجمع حضور داشتند.

وصال روحانی
خبر نگار

باشگاهی که متنبه نمی شود
»پیش فصل« لیگ بعدی هم برای آبی ها پرتنش نشان می دهد

شهاب رستگار
خبر نگار



در حاشیه

دیدار  در  زیل  بر لیورپولی  گلر  بکر،  لیسون  آ
دوستانه بامداد دیروز این تیم مقابل مکزیک، 
توجه  که  رفت  میدان  به   110 عجیب  شماره  با 
هواداران را به خود جلب کرد. چرا که تیم ها 
ه  د ستفا ا  5 0 ز  ا کمتر  ی  شماره ها ز  ا ره  ا همو
می کنند، اگرچه معمولاً استثناهایی وجود دارد. 
آلیسون تصمیم گرفت از این شماره برای یادآوری 
تاریخ فوتبال برزیل استفاده کند چرا که دیروز 
به  شد.  ساله   110 برزیل  فوتبال  کنفدراسیون 
همین دلیل آلیسون بکر پیراهن شماره 110 را بر 
تن داشت. در این بازی، برزیل با گل دقیقه 6+90 

اندریک در نهایت 2-3 به پیروزی رسید.
 

گلر برزیل با شماره 110
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* محاسبه امتیازات تیم نفت مسجدسلیمان با احتساب 3 امتیاز منفی صورت گرفته است.
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امتيازتفاضلگل -/+باختمساویبردبازیتیمرتبه

243476-33251758خیبر خرم آباد1

173170-33217548فجر سپاسی2

202670-33217546چادرملو اردکان3

291655-331513545نفت مسجدسلیمان*4

26749-3313101033سایپا5

23447-331114827مس کرمان6

28045-3311121028آریو اسلامشهر7

743-40-3311101233پارس جنوبی8

742-33-331191326مس سونگون9

25541-3310111230مس شهر بابک10

26640-339131132نفت و گاز گچساران11

737-33-3310121126استقلال ملاثانی*12

935-33-338111424شهر راز شیراز13

1933-41-33961822شهرداری آستارا14

1031-40-336131430دریا بابل15

1331-43-337101630داماش16

2927-49-33691820شاهین بندر عامری17

2824-45-33662117خوشه طلایی18

کارت سبز

فضای مجازی

فدراسـیون فوتبـال سـوئد در مراسـمی باشـکوه از 
زلاتان ایبراهیموویچ و دستاوردهایش تقدیر و تشکر 
کرد. در این مراسم که در فرندز آرنا برگزار شد، تمام 
تماشاگران بعد از بازی سوئد و صربستان، علی رغم 
شکسـت ۳-0 روی صندلی هـای خـود ماندنـد تـا بـه 
بهترین بازیکن تاریخ سوئد ادای احترام کنند. زلاتان 
وارد زمیـن شـد و ویدیویـی از مسـیر فوتبالـی اش در 
صفحه نمایش پخش شد. زلاتان شروع به سخنرانی 
کرد و در حالی که چشمانش از احساسات برق می زد 
گفت: »می بینم که دلتان برایم تنگ شده بود...« او 
سپس از هواداران سوئد برای حمایت بی دریغ شان 
تشـکر کرد و نسـل های جوان را تشـویق کرد که هرگز 
تسـلیم نشـوند و از مسـیر فوتبالـی او الهـام بگیرنـد. 
ایبراهیموویـچ ادامـه داد: »چیزی کـه می خواهم به 
نسـل جوان بگویم این اسـت که باید رویاهای بزرگ 
داشته باشید. اگر قدرت رویاپردازی ندارید، به مسیر 
مـن توجـه کنیـد و از آن انگیـزه و درس بگیریـد. مهم 
نیست از کجا می آیید، هیچ چیز غیرممکن نیست. 
من مصداق بارز این جمله هسـتم. ۲۵ سـال پیش 
ِ تاریخ خواهم بود، خیلی ها به  گفتم که من بهترین
این حرف من خندیدند... ۲۵ سال بعد هم می توانم 
بگویم که من بهترین بازیکن تاریخ هستم. امیدوارم 
از سـفر مـن لـذت بـرده باشـید.« ایـن سـتاره درسـت 
ماننـد خداحافظـی در سن سـیرو در سـال ۲0۲۳ بـه 
طرز آشکاری احساساتی شده بود و حرف هایش را با 
جمله »ممنونم سوئد، دوست تان دارم« به پایان برد.

جشن باشکوه سوئدی ها برای زلاتان
ایبراهیموویچ: دلتان برایم تنگ شده بود؟

اوسمار در کنار همسر
کـه  پرسـپولیس  برزیلـی  سـرمربی  ویـرا  اوسـمار 
خبـر جدایـی احتمالـی اش از جمـع سرخپوشـان 
هنـوز  و  می شـود  دسـت  بـه  دسـت  رسـانه ها  در 
سرنوشـتش برای فصل آینده مشـخص نیست اما 
جدایـی او محتمل تـر از سـایر گمانه زنی هـا اسـت، 
استوری کنار همسر خود منتشر کرد تا نشان دهد 
فعلاً از فضای فوتبال دور است و تعطیلات خود را 

سپری می کند.

ساعت فوق لاکچری رونالدو
کریسـتیانو رونالـدو هنـگام ورود بـه اردوی تیـم ملـی 
فوتبـال پرتغـال برای حضـور در یـورو ۲0۲4، تصویری 
از خودش در اینسـتاگرام منتشـر کرد. در این تصویر 
او سـاعتی ویـژه و فـوق لاکچـری بـر دسـت داشـت کـه 
مشـخص شـده ایـن سـاعت نمونـه مشـابهی در دنیـا 
نـدارد و تنهـا بـرای CR7 سـاخته شـده اسـت. سـاعت 
کریسـتیانو از برنـد فرانـک مولـر اسـت و ارزش آن هم 
به 1.۳ میلیون یورو می رسد. ویژگی دیگر این ساعت 
خاص و بسـیار ارزشـمند، الماس های تعبیه شـده در 
آن است. در این ساعت 600 الماس به کار رفته و این 
الماس ها به صورت قطعاتی ریز در این ساعت تعبیه 
شده اند. رونالدو همانند ماشین های لاکچری که در 
پارکینـگ خانـه اش دارد، بـه کلکسـیون سـاعت های 

لاکچری اش هم معروف است.

مســـابقه ای برای ادای احترام به تیم اســـپانیا که قهرمان جام جهانی زیر 20 ســـال نیجریه در سال 1999 
شـــده بود، توسط اتحادیه فوتبالیست های اســـپانیا )AFE( در ایبیزا برگزار شد و با تساوی 3-3 به پایان 
رســـید. بازیکنانی که برای جوانان اســـپانیا در 1999 به میدان رفته بودند برابر تیم پیشکســـوتان فوتبال 
AFE در زمین فوتبال شـــهرداری ســـنت آنتونی در مقابل 700 تماشـــاگر و با اهدافی خیریه قرار گرفتند. 
دقایقی قبل از شـــروع مســـابقه، رئیس AFE، دیوید آگانزو، چکی به ارزش 2000 یورو به انجمن سندروم 
KBG اســـپانیا اهـــدا کرد که هدف آن کمـــک به افزایش آگاهـــی و تحقیق در مورد ایـــن بیماری های نادر 
اســـت. تمـــام نگاه ها در این بازی بـــه ژاوی هرناندز بـــود که برای اولین بـــار بعد از اخراج از بارســـلونا در 
انظـــار عمومی ظاهر می شـــد. او بارها مورد تشـــویق قرار گرفت ولـــی در پایان بازی حاضر نشـــد در مورد 

مصاحبـــه اخیر خوان لاپورتا واکنش نشـــان دهـــد و گفت فعلاً ترجیح می دهد ســـکوت کند.

ژاوی به 
فوتبال 
برگشت

می کنـــد.و همیشـــه بـــه شـــیوه نظامـــی بـــه ســـرود ملی بـــر والیبـــال در اســـتخدام ارتش برزیل اســـت ملـــی برزیـــل شـــده، ایـــن اســـت کـــه او علاوه جانشـــین برونو رزنـــده پاســـور و کاپیتـــان تیم کـــرد. دلیـــل کار ایـــن بازیکـــن 26 ســـاله کـــه روشـــی نظامی به پرچم کشـــورش ادای احترام گونســـالوز پاســـور دوم تیـــم ملـــی برزیـــل بـــه بـــازی و در حین پخش ســـرود ملـــی، ماتیوس بـــر یک به پیـــروزی رســـید. پیش از شـــروع این ملت هـــای 2024 مقابـــل لهســـتان بـــا نتیجه 3 تیـــم ملی والیبـــال برزیـــل در هفتـــه دوم لیگ  احتـــرام  ادای  کشـــورش  پرچـــم  و 

سلام نظامی والیبالیست برزیل

قرارداد بزرگ همسر مسی
آنتونلا؛ اینفلوئنسری موفق و تأثیرگذار

معتقـــد  دنیـــا  مـــردم  از  بســـیاری 
هســـتند کـــه لیونل مســـی بهترین 
فوتبالیســـت تاریـــخ اســـت و همـــه 
عاشـــقان فوتبـــال دوســـت دارنـــد 
کـــه جزئیـــات بیشـــتری از زندگی او 
بداننـــد. نـــه فقـــط کارهایـــی که در 
زمیـــن انجـــام می دهد، بلکـــه فراتر 

از آن. در این میان، کســـی نیســـت 
کـــه آنتونـــلا روکـــوزو، همســـر ایـــن 
فوق ســـتاره آرژانتینـــی را نشناســـد. 
همـــه بارها او را در کنـــار این بازیکن 
دیده انـــد. ایـــن دو نفـــر زمانـــی کـــه 
نوجوان بودند، با هم آشـــنا شـــدند 
و حالا یک خانـــواده موفق را در کنار 

هم تشـــکیل داده اند. زندگی آنتونلا 
همیشـــه به مسی وابســـته بوده اما 
او در چنـــد وقـــت اخیر نشـــان داده 
اســـت که می توانـــد بـــه تنهایی هم 
بدرخشـــد و نیازی به این وابســـتگی 
بـــرای درخشـــش در دنیـــای کار و 

بیزینـــس ندارد.
آخرین پـــروژه او در واقـــع قراردادی 
اســـت کـــه بـــا شـــرکت معـــروف و 
بـــزرگ اســـپاتیفای به امضا رســـانده 
اســـت. روکـــوزو چنـــد روز قبـــل به 
ســـاختمان مرکـــزی ایـــن شـــرکت 
رفت و در نهایت با آنها برای انتشـــار 
پلی لیست موســـیقی خودش، برای 
تمریـــن کـــردن بـــه توافق رســـید و 
قـــراردادی را هـــم امضـــا کـــرد. این 
مـــورد توجـــه  کـــه  اســـت  اتفاقـــی 
بســـیاری از کســـانی که علاقه زیادی 
به گـــوش دادن موســـیقی در حین 
ورزش کـــردن دارنـــد قـــرار گرفت و 
از چشـــمان دنبال کنندگانـــش کـــه 
حـــالا می تواننـــد در زمـــان ورزش 

بـــه موســـیقی های مـــورد علاقـــه و 
منتخب همســـر مســـی گوش کنند 

دور نمانـــد.
ایـــن انتخاب هـــا از نـــگاه بســـیاری 
باعث می شـــود که او زنـــی مصمم و 
مستقل به حســـاب بیاید اما علاوه 
بر ایـــن، ایـــن واقعیت ســـاده را هم 
بایـــد در نظـــر گرفت که ایـــن توافق 
باعـــث می شـــود او بـــه عنـــوان زنی 
شـــناخته شـــود که می دانـــد چطور 
بایـــد از فرصت هایـــی کـــه در بـــازار 
کار بـــه وجود می آید اســـتفاده کند.

شـــبکه های اجتماعـــی او، بخـــش 
مهمـــی از زندگـــی اش هســـتند و او 
دنبال کننـــدگان  اســـت  توانســـته 
بســـیاری را جـــذب کند کـــه قدرت 
درخشـــش در دنیای خـــودش را به 
او می دهد. آنتونـــلا حالا 40 میلیون 
نفـــر دنبال کننـــده در اینســـتاگرام 
دارد کـــه باعـــث شـــده اســـت بـــه 
اینفلوئنســـری موفـــق و تأثیرگـــذار 

تبدیل شـــود.

سوژه روز

عکس روز

 ادای احترام تیم ملی فوتبال 
هفت نفره به شهیدان خدمت

تیم ملی و مسئولان انجمن فوتبال هفت نفره 
 کشورمان، دیروز با حضور در حرم مطهر 

عبدالعظیم حسنی )ع(، به مقام شامخ شهیدان 
خدمت ادای احترام کردند. همچنین در ادامه اعضای 
تیم ملی کشورمان با تولیت آستان مقدس حرم مطهر 

عبدالعظیم حسنی )ع( دیدار و گفت وگو کردند.

برنامه بازی های یورو

مرحله گروهی جام ملت های اروپا 2024
جمعه ۲۵ خرداد 140۳

آلمان – اسکاتلند     ۲۲:۳0
شنبه ۲6 خرداد 140۳

مجارستان – سوئیس     16:۳0
اسپانیا – کرواسی     19:۳0
ایتالیا – آلبانی     ۲۲:۳0

یکشنبه ۲7 خرداد 140۳
لهستان – هلند     16:۳0
 اسلوونی – دانمارک     19:۳0
صربستان – انگلیس     ۲۲:۳0

دوشنبه ۲8 خرداد 140۳
رومانی – اوکراین     16:۳0
بلژیک – اسلواکی     19:۳0
اتریش – فرانسه     ۲۲:۳0

سه شنبه ۲9 خرداد 140۳
ترکیه – گرجستان     19:۳0
پرتغال – چک     ۲۲:۳0

چهارشنبه ۳0 خرداد 140۳
کرواسی – آلبانی     16:۳0
آلمان – مجارستان     19:۳0
اسکاتلند – سوئیس     ۲۲:۳0

پنجشنبه ۳1 خرداد 140۳
اسلوونی – صربستان     16:۳0
دانمارک – انگلیس     19:۳0
اسپانیا – ایتالیا     ۲۲:۳0

جمعه 1 تیر 140۳
اسلواکی – اوکراین     16:۳0
لهستان – اتریش     19:۳0
هلند – فرانسه     ۲۲:۳0

شنبه ۲ تیر 140۳
گرجستان – چک     16:۳0
ترکیه – پرتغال     19:۳0
بلژیک – رومانی     ۲۲:۳0

یکشنبه ۳ تیر 140۳
اسکاتلند – مجارستان     ۲۲:۳0
سوئیس – آلمان     ۲۲:۳0

دوشنبه 4 تیر 140۳
آلبانی – اسپانیا     ۲۲:۳0
کرواسی – ایتالیا     ۲۲:۳0

سه شنبه ۵ تیر 140۳
فرانسه – لهستان     19:۳0
هلند – اتریش     19:۳0
دانمارک – صربستان     ۲۲:۳0
انگلیس – اسلوونی     ۲۲:۳0

چهارشنبه 6 تیر 140۳
اسلواکی – رومانی     19:۳0
اوکراین – بلژیک     19:۳0
چک – ترکیه     ۲۲:۳0
گرجستان – پرتغال     ۲۲:۳0

»مستندسازی ورزشی و فوتبالی«  در ایران مهجور مانده است

تو هرگز تنها قدم نخواهی زد

دوران 9 ســـاله حضـــور یورگـــن کلـــوپ روی 
نیمکت لیورپول، در حالی فصل گذشـــته به 
پایان رسید که پخش تصاویری در شبکه های 
اجتماعـــی از این مربـــی 5۶ ســـاله آلمانی، 
هـــواداران لیورپـــول را ناراحت کـــرد. در این 
تصاویر کلوپ به تنهایی در دایره میانه میدان 
و روی سکوهای ورزشگاه آنفیلد ایستاده بود 
و در حـــال خداحافظـــی با ورزشـــگاه خانگی 
لک لک های مرسی ســـاید به نظر می رســـید. 
طرفـــداران لیورپول که ســـرود معـــروف »تو 
هرگـــز تنها قدم نخواهـــی زد« را در بازی های 
این تیـــم فریاد می زدند، حـــالا می دیدند که 
سرمربی محبوب شـــان به تنهایی در آنفیلد 
در حال قدم زدن است اما این تصاویر مربوط 
به ساخت مستند درباره کلوپ و مصاحبه با 
او بود کـــه در آن ایـــن مربـــی از لیورپولی ها 
خداحافظی می کند. لیورپول چند ماه پیش 
تأییـــد کرد که قرار اســـت یک مســـتند چند 
قســـمتی از ماه های آخر حضور کلوپ در این 
تیم تهیه کند که بیشـــتر درباره شیوه زندگی 
و فرهنـــگ روزانـــه این باشـــگاه خواهد بود و 
تصاویر قرار اســـت شامل بازیکنان و خانواده 
آنها در خانه و پشت صحنه هایی از روز بازی ها 
باشـــد و قســـمت هایی مانند رسیدن تیم به 
ورزشـــگاه ها، درون تونل استادیوم ها و زمان 

گرم کردن آنها خواهد بود.
کلوپ پیش از این درباره ساخت این مستند 
گفته بود: »با توجه به اینکه این آخرین فصل 
من اســـت، پیش خودم فکر کـــردم که باید 
فرصت کمیابی را فراهم کنیـــم تا بینندگان 
بیشتر ببینند که چه چیزی باعث می شود این 
باشگاه تا این اندازه خاص باشد. به لطف این 
سری مستند جدید، بینندگان قادر خواهند 
بـــود آنچه من هـــر روز در این باشـــگاه بزرگ 
می بینم را ببینند و شناخت بیشتری از افراد 

شگفت انگیز حاضر در آن کسب کنند.«
البته این نخســـتین مســـتند ســـاخته شده 
از پشـــت صحنه آنفیلد نخواهـــد بود؛ پیش 
از ایـــن در طـــول فصـــل 13-2012 و در دوران 
حضـــور برنـــدان راجـــرز روی نیمکـــت تیم، 
مســـتندی شـــش قســـمتی با نام »لیورپول 
بودن« ساخته شـــد. اما چنین مستندهایی 
در بیشتر تیم های بزرگ فوتبال جهان و برای 
ستاره های نامدار فوتبال ساخته می شود ولی 
در فوتبال ایران، کمتر شاهد ساخت این گونه 
مستندها برای تیم هایی مانند پرسپولیس و 
استقلال و بازیکنان و مربیان آنها بوده ایم و 
هواداران کمتر می دانند که در دل تمرینات و 
اردوهای این تیم های پرطرفدار چه می گذرد. 
البته در سال های گذشته چهره هایی مانند 
نیکی کریمی بازیگر و کارگردان سینمای ایران، 
کاری چند قســـمتی با عنوان »روزی روزگاری 
فوتبال« ســـاخت و به مصاحبه با چهره هایی 
مانند امیر قلعه نویی پرداخت و در تمرین تیم 

بانوان ملوان نیز حضور پیدا کرد.
یکی از مستندســـازانی کـــه در این خصوص 
دســـتی بر آتش داشـــته، محمودرضا رضایی 
است که از مقدماتی جام جهانی 1998 فرانسه 
در سال 199۶ تا پایان جام ملت های آسیا 2019 
امارات، سری مستندهای جذابی از اردوها و 

بازی های تیم ملی فوتبال ایران ســـاخت که 
تاکنـــون چندین بار بازپخش شـــده اســـت. 
رضایی درباره شـــرایط مستندسازی ورزشی 
به »ایـــران ورزشـــی« گفت: »مستند ســـازی 
در ایـــران مهجـــور اســـت. در حالـــی کـــه در 
شـــبکه های معروف جهان، پرامکانات ترین 
گروه ها که شـــرایط بســـیار خوبی هم دارند، 
مستندسازها هستند. با اینکه شبکه ای هم به 
نام مستند داریم و کار خوبی هم با ایجاد این 
شبکه انجام شد ولی وقتی شبکه های اصلی 
مستندهای کمی بسازند و پخش کنند، باعث 
می شود که سلیقه مردم تغییر کند و در حوزه 
ورزش و فوتبال هم شـــرایط تقریباً به همین 

صورت بوده است.«
ماننـــد  باشـــگاه هایی  آیـــا  اینکـــه  دربـــاره  او 
درخواســـت  پرســـپولیس،  و  اســـتقلال 
ســـاخت مســـتند داشـــته اند یا خیر، عنوان 
کـــرد: »درخواســـت هایی بـــوده ولـــی حمل 
بر خودســـتایی نباشـــد، گزیده کار هســـتم و 
وقتی ســـه چهار دوره اول »مردان آهنین« را 
ساختم دیگر ادامه ندادم و ترجیح می دهم 
بیشتر در حوزه ملی فعالیت کنم که در دوره 
فدراسیون اخیر متوقف شـــد و آخرین کارم 
»دوباره فوتبال« در زمـــان کارلوس کی روش 

بود که پخش و دیده شده است.«
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